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Głowno | Czy pacjenci są bezpieczni?

Koronawirus w szpitalu
W izolacji przebywają obecnie przedstawiciele 
personelu głowieńskiego szpitala, u których 
potwierdzono zakażenie koronawirusem.  
Na ten moment jednostka funkcjonuje jednak  
bez większych zmian.

Pomimo licznych prób, nie 
udało nam się skontaktować z dy-
rekcją szpitala. Otrzymaliśmy je-
dynie informację, że rozmowa bę-
dzie możliwa w najbliższy piątek, 
a więc już po zamknięciu bieżą-
cego numeru naszego tygodnika. 
W  porozumieniu z  innymi pra-
cownikami placówki udało nam 
się ustalić, że koronawirus doty-
czy personelu Oddziału Położnic-
twa i Ginekologii, a borykają się 
z nim trzy osoby: lekarz, położna 
i  pielęgniarka. Pewności nie ma, 
ale przypuszcza się, że do kon-
taktu którejś z tych osób z zakażo-
nym doszło poza terenem szpita-
la. Wszyscy objęci zostali izolacją. 

Zgodnie z  decyzją sanepidu 
obowiązkową kwarantannę nało-
żono jedynie na członków rodzin 
zakażonych, ale na nikogo z per-
sonelu, co w dużej mierze umożli-

wiło dalsze funkcjonowanie szpi-
tala bez zakłóceń. Dodajmy, że 
żaden z pracowników – poza oso-
bami, u których stwierdzono za-
każenie – nie wykazuje objawów 
infekcji. 

– W przypadku wysokiego po-
ziomu zabezpieczeń oraz szeregu 
środków ochrony osobistej, jakie 
przez cały czas stosujemy, ryzy-

ko transmisji wirusa jest znikome. 
Trzymamy się dla naszych pacjen-
tów i  robimy wszystko, by czuli 

się bezpieczni. Póki co, wszystko 
jest pod kontrolą – podkreśla Ewa 
Karasińska, naczelna pielęgniarka 
w głowieńskim szpitalu.

na razie bez zmian,  
ale to się może zmienić
Próbę potwierdzenia tych usta-

leń podjęliśmy również kontaktu-
jąc się bezpośrednio z Powiatową 
Stacją Sanitarno– Epidemiolo-
giczną w Zgierzu, jednak z uwa-
gi na natłok obowiązków jej pra-
cownicy nie potrafili podać nam 
tak szczegółowych danych tele-
fonicznie. Drogą mailową pytali-
śmy więc m.in. o liczbę osób za-

każonych w głowieńskim szpitalu, 
a także liczbę osób objętych izo-
lacją i kwarantanną w tej sytuacji 
oraz powody dla których wspo-
mnianymi środkami zapobiegaw-
czymi objęto właśnie tyle osób. Do 
chwili zamknięcia bieżącego nu-
meru „Wieści” nie otrzymaliśmy 
jednak odpowiedzi w tej sprawie.

Pomimo pojawienia się koro-
nawirusa w głowieńskiej placów-
ce medycznej, nie notuje się w niej 
znaczących braków kadrowych, 
dlatego na razie kontynuowane są 
przyjęcia na wszystkie oddziały 
i bez zmian funkcjonuje izba przy-
jęć.  str. 28
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Moszczenica zatruta, 
ale ryby przeżyły 
– jak to się stało i kogo ukarać. str. 3

zaproś kominiarza,
byś potem nie musiał
gościć strażaków str. 4

Żeby nie zabrakło wody 
i żeby ścieki oczyścić 
– ambitne plany gminy Stryków. str. 5

Powiat Zgierski

Sypią się 
mandaty 
za brak 
maseczek
Od 10 października 
żółta strefa została 
rozszerzona na cały 
kraj, w związku z tym 
wszyscy są zobowiązani 
do zakrywania ust i nosa 
w przestrzeni publicznej, 
również tej otwartej. 

Pojawienie się nowych wytycz-
nych oraz rosnąca fala koronasc-
petyków sprawiły, że wiele osób, 
zwłaszcza w  tych pierwszych 
dniach, o  założenie maseczki 
nie zadbało. Z uwagi na to, że to 
pierwsze dni w  nowej rzeczywi-
stości, policjanci ostrożnie roz-
dawali mandaty. Jak informuje 
nas Komenda Powiatowa Policji 
w Zgierzu w sobotę 10 paździer-
nika na terenie całego powiatu po-
licjanci wręczyli jedynie 2 manda-
ty z powodu braku osłoniętych ust 
i nosa oraz dokonali 28 pouczeń. 

W niedzielę już policjanci byli 
mniej wyrozumiali i ukarali man-
datem 7 osób, udzielając dodatko-
wo 20 pouczeń. Również w nie-
dzielę jedna z  osób sceptycznie 
nastawionych do nowych prze-
pisów oraz podważająca fakt ist-
nienia epidemii odmówiła przyję-
cia mandatu i funkcjonariusze byli 
zmuszeni (jak zawsze w przypad-
ku takiej sytuacji) skierować w tej 
sprawie wniosek do sądu. W po-
niedziałek 12 października poli-
cjanci natrafili na zdecydowanie 
mniej odsłoniętych twarzy i wypi-
sali jedynie 3 mandaty i udzielili 
11 pouczeń. 

Przypominamy, że za brak ma-
seczki można zostać ukaranym 
mandatem w wysokości 500 zło-
tych.  ek

Gmina Stryków | Audycja „Kościoły w Polsce i na świecie” – już w sobotę

O orkiestrze z Lipki na radiowych falach Jedynki 
Kapelmistrz Orkiestry 
Dętej Kościoła 
Starokatolickiego 
Mariawitów w Lipce 
w gminie Stryków Jakub 
Pawlak, wziął udział 
w nagraniu programu 
radiowego „Kościoły 
w Polsce i na świecie”. 

Trwająca kilkunastominuto-
wa audycja poświęcona działa-
jącej nieprzerwanie (choć z  róż-
ną intensywnością) od 1946 roku 
orkiestrze z  Lipki, zostanie wy-
emitowana w  najbliższą sobotę, 
17 października, o godzinie 19.15 
w  Programie I Polskiego Radia. 
Orkiestrę z  Lipki tworzą muzy-
cy w  różnym wieku. Są wśród 
nich zarówno młodzi adepci szkół 
muzycznych, jak i  muzyczki se-
niorzy. Rolą kapelmistrza jest nie 

tylko dyrygowanie orkiestrą, ale 
również takie jej prowadzenie, 
by przedstawiciele wszystkich 
grup wiekowych byli zadowoleni  
ze współpracy i wspólnego grania. 

Orkiestra występuje głównie 
podczas uroczystości w  kościele 
w Lipce. Zawsze podczas Boże-
go Ciała, ostatnio na pożegnaniu 
proboszcza z  kościoła w  Lipce, 
o czym pisaliśmy w WG, ale nie 
tylko. Na przykład orkiestra pod-
jęła wyzwanie „rzucone” przez 
Ochotniczą Straż Pożarną z Lipki 
do udziału w akcji charytatywnej 
#GaszynChallenge. Akcja polega-
ła na zrobieniu pompek i wpłatach 
na leczenie chorej na SMA dziew-
czynki. Muzycy wtedy nie tylko 
„pompowali”, ale również zagrali. 

Występów gościnnych było 
w tym roku jednak mniej niż zwy-
kle z  uwagi na sytuację epide-
miczną. Orkiestrę współtworzy 
ponad 20 muzyków. 

Zachęcamy do posłuchania 
w  radio oraz w  internecie po-
przez witrynę Polskiego Radia. 
Audycja będzie również dostęp-
na pod linkiem https://www.pol-
skieradio.pl/7/4873. Tam też są 
wcześniejsze, archiwalne eku-
meniczne audycje przygotowane 
przez Redakcję Religijną Polskie-
go Radia wespół z przedstawicie-
lami kościołów chrześcijańskich 
zrzeszonych w  Polskiej Radzie 
Ekumenicznej oraz Kościo-
ła Adwentystów Dnia Siódme-
go. Prezentowane są w nich róż-
ne wspólnoty chrześcijańskie, ich 
działalność, historia itp. 

O czym opowiedział w audy-
cji kapelmistrz? Tego nie zdra-
dził i zachęca do wysłuchania au-
dycji. 

Obecnie do parafii w  Lipce, 
przy której działa orkiestra, należy 
około 1.400 wiernych, skupionych 
w  470 rodzinach. Swym zasię-
giem obejmuje 11 wsi. Do para-
fii należą też mariawici z Brzezin 
i innych odleglejszych miejscowo-
ści.  mak

niepokojący raport sanepidu – radykalny wzrost zachorowań
Blisko dwukrotnie wzrosła 
w ciągu minionego tygodnia 
liczba mieszkańców powiatu 
zgierskiego, u których 
potwierdzono zakażenie 
koronawirusem. Obecnie 
notuje się już 146 takich 
zachorowań.
Dziś trudno uwierzyć, 
że jeszcze przed trzema 
tygodniami podobnych 
przypadków stwierdzono 
tylko nieco ponad 20. 
Niepokojące wieści, jakie 

płyną obecnie dotyczą 
również mieszkańców Głowna 
i Strykowa, gdzie zachorowań 
z każdym dniem jest coraz 
więcej. Z opublikowanego 
wczoraj (14 października) 
raportu Powiatowej Stacji 
Sanitarno-Epidemiologicznej 
w Zgierzu wynika, że obecnie 
w Głownie stwierdza się 6 
zakażeń, w gminie Głowno – 
6, zaś w gminie Stryków – 27. 
W porównaniu do danych, 
które prezentowaliśmy 

w ubiegłym tygodniu jest to 
wzrost radykalny, bowiem aż 
o 25 zakażonych. 
W większości odnosi się 
on do mieszkańców gminy 
Stryków, bowiem w ciągu 
kilku dni liczba zakażonych 
wzrosła na tym terenie z 8 
do 27. Nieoficjalnie, udało 
nam się ustalić, że problem 
ten nie dotyczy konkretnych 
ognisk, a pojedynczych 
mieszkańców lub całych 
rodzin zamieszkujących 

wspomnianą gminę. 
W ciągu ostatniego tygodnia 
w naszej okolicy wyzdrowiały 
2 osoby. Nie zmieniła się 
liczba zgonów i nadal wynosi 
16. 
Dość szybko przyrasta 
statystyka dotycząca osób 
objętych kwarantanną 
domową. Aktualnie w całym 
powiecie jest 446 takich 
przypadków i jest to wzrost 
o 174. 
aw

Kapelmistrz Jakub Pawlak z orkiestrą. 
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Dlatego na razie 
kontynuowane są 
przyjęcia na wszystkie 
oddziały i bez zmian 
funkcjonuje izba 
przyjęć.

agnieszka 
wojcieszek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
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Głowno | Problem-bumerang znów powraca

Oddychać czy nie?  
– oto jest pytanie
Do tego tematu powracamy 
– niestety – na naszych 
łamach w każdym sezonie 
grzewczym. Mimo, że 
nawet nie rozpoczął się 
on jeszcze na dobre to 
już można poczuć, że 
jakość powietrza, którym 
oddychamy, już pozostawia 
wiele do życzenia.

Po kilku miesiącach przerwy 
niczym bumerang powraca pro-
blem zanieczyszczonego powie-
trza. Na niezadowalającą jego ja-
kość zwrócili uwagę choćby nasi 
czytelnicy, prosząc o  interwencję 
w tej sprawie. W czasie rozmowy 
z naszym reporterem wielokrotnie 
podkreślali, że bywają dni, kiedy 
w przestrzeni króluje szara zawie-
sina i  wyraźnie wyczuwają odór 
spalanych odpadów. Boją się więc 
otwierać okna.

– Tyle się mówi o konieczno-
ści wietrzenia pomieszczeń przed 
snem, ale wtedy to dopiero śmier-
dzi w  całym domu. To przecież 
pierwsze tygodnie jesieni, a  ja 
już myślę, co mam do wyboru? 
Nie oddychać? – emocjonuje się 
mieszkaniec Zabrzeźni.

lepiej zostać w domu
Przypomnijmy, że w  trosce 

o poprawę jakości powietrza mia-
sto zainwestowało w poprzednich 
latach w instalację czujek, umoż-
liwiających bieżący monitoring 
stanu powietrza w czterech miej-
scach: na  Placu Wolności, przy 
Szkole Podstawowej nr 2 i Szkole 

Podstawowej nr 3 oraz na terenie 
Miejskiego Żłobka w  Głownie. 
Pomimo tego, że jesień dopiero 
się rozpoczęła, bywały wieczory, 
kiedy mapa Głowna pokrywała 
się odcieniami czerwieni i fioletu, 
oznaczającymi złą lub bardzo złą 
jakość powietrza. W takich przy-
padkach, ze względów zdrowot-
nych, lepiej pozostać w domu.

sezon na „palenie byle 
czym” już otwarty?
Fotografię monitorującą taką 

sytuację w  porze wieczornej je-
den z internautów zamieścił na fa-
cebookowym fanpage’u “Głow-
no – nasze miasto”, uważając tym 
samym za otwarty “okres palenia 
byle czym”. Większość z komen-
tujących zaniepokojona wydawa-
ła się tym, że nieodpowiedzialni 
mieszkańcy okolicy, nie zważając 
na innych, wciąż z uporem spalają 

śmieci. Dziwi ich – jak przekonu-
ją w postach – takie zachowanie, 
bo przecież działając w  ten spo-
sób trują nie tylko sąsiadów, lecz 
także siebie oraz swoich bliskich. 
Inni gorzko żartowali, że niektó-
rzy już wprowadzili segregację 
śmieci na takie, które można spa-
lić w  dzień i  takie, które trzeba 
spalić w nocy.

więcej czynników 
i problem gotowy
Byli i  tacy, którzy wskazywali 

na  to, iż problem może być bar-
dziej złożony.

– Kiedyś piec lub kuchnia wę-
glowa były w  każdym pomiesz-
czeniu. Zimy były ostre, więc 
paliło się też o  wiele więcej niż 
teraz. I takiego syfu za oknem 
jak jest od paru lat nie było. Te-
raz, szczególnie wieczorem, nie 
da się mieszkania przewietrzyć. 
Aut natomiast przybyło do tego 
stopnia, że na  osiedlu za chwi-
lę nie będzie już skrawka zieleni. 
Może problem jest bardziej złożo-
ny. Okres grzewczy, spaliny i wa-
runki atmosferyczne, które unie-
możliwiają cyrkulację powietrza 
– to wszystko razem, zdaniem jed-
nego z komentujących składa się 
na problem.

kontrole potrwają  
do kwietnia
Podstawowe pytanie, które za-

dawali dyskutujący odnosiło się 
do ponownego przeprowadzania 
działań kontrolnych na terenie na-
szego miasta. Rozwiewamy więc 
wątpliwości: jeśli sytuacja epide-

miczna na to pozwoli, takie kon-
trole będą.

Podobnie, jak przed rokiem 
działania kontrolne na terenie nie-
ruchomości, będących własno-
ścią osób fizycznych prowadzone 
będą niebawem przez pracowni-
ków Urzędu Miejskiego w Głow-
nie. Mieszkańcy mogą spodzie-
wać się takiej wizyty przez siedem 
dni w  tygodniu w  godzinach 
6.00-22.00. Wybór tych godzin 
nie jest przypadkowy, bowiem 
uwzględnia ewentualną nieobec-
ność mieszkańców w trakcie go-
dzin pracy urzędu oraz fakt, że do 
nadużyć w zakresie palenia w pie-
cach dochodzi zwłaszcza w  po-
rach wieczornych, nocnych oraz 
w weekendy. 

Regularne oględziny kotłowni 
budynków, mające na celu spraw-

dzenie czy w piecach spalane były 
odpady komunalne prowadzo-
ne będą przez cały okres grzew-
czy – aż do kwietnia przyszłego 
roku. Każdy powinien się ich spo-
dziewać, bowiem kontrolą zosta-
ną objęci zarówno ci mieszkańcy, 
co do których istnieje podejrzenie,  
że spalają odpady, jak i przypad-
kowo wybrane posesje.

Dodajmy, że nieruchomości, 
na których prowadzona jest dzia-
łalność gospodarcza, mogą być 
kontrolowane przez całą dobę 
przez Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska w Łodzi. 

niełatwo udowodnić 
ten proceder
Zdaniem Rafała Jaśkowskie-

go, kierownika Referatu Promocji 
i Komunikacji Społecznej Urzędu 

Miejskiego w  Głownie, pomimo 
starań, podjętych przez pracowni-
ków Referatu Ochrony Środowi-
ska i Rolnictwa spalanie odpadów 
jest wciąż problemem w naszym 
mieście, bowiem istnienie tego 
procederu nie jest łatwe do udo-
wodnienia. Kontroli nie ułatwia-
ją choćby obowiązujące przepisy. 
Ponadto, duża część mieszkań-
ców naszego miasta opala swoje 
mieszkania piecami starego typu 
(tzw. kopciuchami), które podczas 
procesu rozpalania drewnem i wę-
glem powodują dużą emisję pyłu 
i dymu do atmosfery.

– Sytuacja ta ulegnie poprawie 
wówczas, gdy mieszkańcy suk-
cesywnie wymienią swoje stare 
wyeksploatowane piece na nowe, 
ekologiczne – twierdzi Jaśkowski. 
 aw

Działania kontrolne 
prowadzone będą 
przez pracowników 
urzędu miejskiego. 
mieszkańcy mogą 
spodziewać się takiej 
wizyty przez siedem 
dni w tygodniu 
w godzinach  
6.00-22.00. 

Bywają wieczory, kiedy mapa Głowna pokrywa się odcieniami czerwieni i fioletu, a to dopiero początek 
sezonu grzewczego. 
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 �7 października o godz. 19.30 
w Osinach 38-letni mieszkaniec po-
wiatu zgierskiego kierujący Seatem 
Leonem uderzył w zaparkowany 
pojazd Toyota Corolla należący do 
53-letniej mieszkanki powiatu brze-
zińskiego. Sprawca zdarzenia miał 
3,15 promila alkoholu w organizmie. 

 �8 października o godz. 7.10 
w Bratoszewicach na ul. Ogrodowej 
zatrzymano 54-letniego rowerzystę, 
który był pod wpływem alkoholu. 
Kierowca miał 1,66 promila alko-
holu w organizmie. Podobna sytu-
acja miała miejsce 9 października 
o godz. 17:50 w Swędowie na ul. 
Głównej, gdzie zatrzymano 52-let-
niego rowerzystę, który miał 2,76 
promila alkoholu we krwi. Pierwsze-
go ukarano mandatem, a wobec 
drugiego trwa postępowanie.

 �9 października o godz. 21:20 
w Strykowie na ulicy Brzezińskiej 
z nieogrodzonego terenu należą-
cego do firmy skradziono paliwu 
z zaparkowanego tam pojazdu 
marki Iveco. Spuszczono około 500 
l oleju napędowego, a straty szacu-
je się na 2 tys. zł. Policja poszukuje 
świadków. 

 �10 października o godz. 10:00 
w Głownie okradziono budynek go-

spodarczy na hucie Józefów. Skra-
dziono min. wiertarki, baterie czy 
rury za 18 tys. zł. Policja poszukuje 
świadków zdarzenia. 

 �10 października na ul. Stryjkow-
skiego w Strykowie ok. godz. 19 
wyjeżdżający z posesji samochód 
marki BmW nie ustąpił pierwszeń-
stwa włączając się do ruchu przez 
co doszło do zderzenia z 62-letnim 
kierowcą prowadzącym samochód 
marki Volkswagen. Na 26-letniego 
sprawcę nałożono mandat karny. 

 �12 października o godz. 6:30 
na trasie krajowej numer 14 jadący 
w stronę Łodzi kierowca samocho-
du osobowego marki Skoda ude-
rzył w dzika. Zwierzę pod wpływem 
uderzenia zostało przerzucone na 
przeciwny pas, gdzie uderzył w nie 
kierowca Suzuki. Dzik padł na miej-
scu. Kierowcy nie odnieśli obrażeń.

 �12 października o godz. 19:35 
w Niesułkowie na drodze woje-
wódzkiej numer 708 samochód cię-
żarowy marki Duff jadący w stronę 
Strykowa nie zachował bezpiecz-
nej odległości wyprzedzając rower 
przez co doprowadził do zderzenia. 
69-letni rowerzysta z powiatu zgier-
skiego trafił do szpitala. Jego stan 
jest już dobry.  ek

Głowno | Wandalizm 

Wybite szyby i ukradziony portfel na urodziny 
12 października pan Ernest za-

parkował samochód na ulicy Si-
korskiego w  Głownie, za przy-
stankiem autobusowym przy 
wjeździe do wulkanizatora. Trud-
no sobie wyobrazić złość jaka 
wstąpiła w kierowcę, gdy w dzień 
swoich urodzin zobaczył powy-
bijane szyby w swoim kochanym 
samochodzie.

Samochód marki Volkswagen 
Passat stał sam od około godzi-
ny 21 do godziny 12 następne-
go dnia, kiedy pan Ernest zoba-
czył, co stało się z jego pojazdem.  
W środku, na widoku, znajdo-
wały się torby po zakupach oraz 
puste pudełko po butach – nic, 
co powinno przyciągnąć uwagę 
potencjalnego złodzieja. A jed-
nak do samochodu się włama-
no. Jak informuje nas pan Ernest, 
wszystko wskazuje na to, że była 
to przemyślana akcja. Sprawcy 
próbowali podważyć szybę ło-
mem lub śrubokrętem i prawdo-
podobnie podczas tej operacji pę-
kła im szyba. Prawdopodobnie 
w pośpiechu chcieli zabrać to co 
najbardziej kosztowne. 

Niestety dla właściciela samo-
chodu, włamywaczom udało się 
odnaleźć schowany w samocho-
dzie portfel. Policja wycenia stra-
ty na 2,5 tysiąca złotych. 

Zapytany o to, co czuł gdy zo-
baczył rozbitą szybę poszkodo-
wany oznajmia, że jego przemy-
ślenia z tamtej chwili nie nadają 
się do publikacji. 

Podkreśla jednak, że nie spo-
dziewał się takiego nieszczę-
ścia, zwłaszcza w  dniu urodzin, 

bo właśnie tego dnia obchodził  
22 urodziny. 

Sprawa nie jest jeszcze prze-
grana. Policja wciąż poszukuje 
sprawców, dlatego jeśli ktoś był 
świadkiem zdarzenia, proszony 
jest o  zgłoszenie się do komisa-
riatu Policji w Głownie. Nadzieję 
na identyfikację upatruje się rów-
nież w pobliskim monitoringu ze 
szwalni oraz wulkanizacji, który 
zostanie skrupulatnie przejrzany 
przez policję.  ek

Gmina Stryków 
Raz, dwa, trzy 
… Fordy 
8 października 
w miejscowości Kiełmina 
na drodze krajowej 
numer 71 doszło do 
niecodziennego zdarzenia. 

Jadąca ze Zgierza w  stronę 
miejscowości Stryków 22-let-
nia kobieta kierująca Seatem nie 
zachowała bezpiecznej odległo-
ści i uderzyła w samochód marki 
Chevrolet, kierowany przez 24-let-
niego mężczyznę z Opoczna. Sa-
mochód, w który uderzyła kobie-
ta, uderzył w prawy bok stojącego 
przed nim samochodu osobowego 
marki Ford, a  następnie wjechał 
do rowu. Natomiast samochód 
marki Seat siłą rozpędu odbił na 
lewą stronę i  uderzył najpierw 
w bok jednego (już innego) Forda, 
po czym uderzył w stojący za nim 
samochód również marki Ford. 
Wszystkie pojazdy zatrzymały się 
w związku z obecną sytuacją na 
drodze. Kobieta kierująca Seatem 
była trzeźwa. Nikomu nic się nie 
stało.  ek

Nie takiego prezentu na urodziny spodziewał się 22-latek z Głowna.
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rZut oKIEm | ŚLuBOWANIE W ZS BRATOSZEWICE 

Inaczej niż w latach poprzednich wyglądało ślubowanie uczniów klas pierwszych w Zespole Szkół  
w Bratoszewicach w gminie Stryków. Na szkolny sztandar ślubowali uczniowie w maseczkach zakrywających 
usta i nos. Powodem oczywiście były obostrzenia spowodowane epidemią koronawirusa. – Ponieważ byli to 
uczniowie różnych klas, stąd taka dodatkowa forma zabezpieczenia – dowiedzieliśmy się w szkole.  
Ślubowanie w Bratoszewicach odbywa się zwykle dzień przed Dniem Edukacji Narodowej i tak było też tym 
razem, z tym, że nie zapraszano gości spoza społeczności szkolnej. mak

Aktualności

Stryków | Wszystkich Świętych

Nie wyrzucaj, daj drugie życie
Zniczom też można dać drugie życie, a dzięki 
temu nie tylko być bardziej eko, ale i pielęgnować 
pamięć o zapomnianych. W Strykowie rusza 
zbiórka zniczy do ponownego wykorzystania.

Autorem inicjatywy jest Marcin 
Brzózka – mieszkaniec Strykowa, 
który od lat zajmuje się porządko-
waniem okolicznych cmentarzy. 
Dzięki akcji, która właśnie rusza, 
chce przywracać pamięć o  tych, 
którzy odeszli w samotności i któ-
rych grobów nikt już nie odwie-
dza, a przy okazji ograniczyć ilość 
śmieci w  cmentarnych kontene-
rach. Przed dniem Wszystkich 
Świętych, kiedy porządkujemy 
mogiły bliskich, to szczególnie 
ważne, bo odpadów w tym czasie 
przybywa w zastraszającym tem-

pie, a tak – jak przekonuje pomy-
słodawca akcji – wcale nie musi 
być.

– Zdarza się, że znicze, które 
trafiają do kosza, nadają się jesz-
cze do wykorzystania. Pamiętaj-
my o tym, bo nawet jeśli nam się 
już nie przydadzą, nadal mogą słu-
żyć – przekonuje Marcin Brzózka.

Zainicjowana przez mieszkań-
ca Strykowa zbiórka potrwa do 
końca października. W tym czasie 
znicze, które uznamy za zbędne, 
pomimo tego, że są jeszcze w do-
brym stanie, możemy pozostawić 

w specjalnych kartonach umiesz-
czonych na terenie cmentarzy ka-
tolickiego, ewangelickiego oraz 
mariawickiego. Szklane znicze, 
które uda się zebrać w  najbliż-
szym czasie, zostaną uzupełnione 
przez organizatora wkładami wy-
miennymi, a  w dniu Wszystkich 
Świętych, zarówno w Strykowie, 
jak i w okolicy, staną na grobach, 
których nikt nie odwiedzi.

– W  tym szczególnym dniu 
pamiętamy o  zmarłych, którzy 
nie mają już rodzin. Każdy może 
wziąć udział w akcji, a zachęcam 
do tego nie tylko osoby, którym 
leży na sercu pamięć o spoczywa-
jących w tych mogiłach, lecz także 
mieszkańców okolicy, dla których 
liczy się dobro planety – przeko-
nuje nasz rozmówca.  aw

Bratoszewice | Profilaktyka zdrowotna

Żeby wiedziały, jak ważne jest, by się badać
W ciągu roku na raka piersi umiera prawie 6 tysięcy 
kobiet. O tym jak ważna jest świadomość tego 
zagrożenia, zwłaszcza wśród młodych dziewczyn, 
świetnie zdają sobie sprawę pedagodzy z Bratoszewic. 

Dlatego 8 października 
w  Szkole Podstawowej im. ks. 
Idziego Radziszewskiego w Bra-
toszewicach odbyło się spotkanie 
z Joanną Zielewską z łódzkiej fun-
dacji Kocham Życie.

Celem spotkania było uświado-
mienie uczniów czym jest profi-
laktyka raka piersi. 

Pani Joanna jest z zawodu pie-
lęgniarką i  pedagogiem oraz ko-
bietą, która sama doświadczyła tej 
okropnej choroby. Opowiedziała 
więc swoją historię i na własnym 
przykładzie zapoznawała uczniów 
z poprawną profilaktyką. Pani Jo-
anna wspominała momenty, kiedy 
zauważyła u siebie guzek, pierw-

szą wizytę u lekarza i potwierdzo-
ną diagnozę oraz cały proces le-
czenia.

Uczniowie z wielkim zaintere-
sowaniem i współczuciem wysłu-
chali zwierzeń pielęgniarki.

Na spotkaniu młodzież mia-
ła do dyspozycji fantomy piersi, 
które posłużyły do pokazów pra-
widłowego badania oraz na ich 
przykładzie uczono się jak zauwa-
żyć, że w piersiach są wyczuwal-
ne guzki.

To spotkanie nie było przypad-
kowe. Październik jest bowiem 

miesiącem profilaktyki raka pier-
si. 

Pielęgniarka zachęcała dziew-
czyny, aby badały piersi podczas 
kąpieli chociaż raz w  miesiącu. 
Każda pojawiająca się zmiana po-
winna być konsultowana przez le-
karza posiadającego doświadcze-
nie w  diagnostyce oraz leczeniu 
guzów piersi.

Najważniejszą myślą spotkania 
było przekazanie dziewczynom, 
że rak piersi wcześnie wykry-
ty jest wyleczalny, a guza można 
usunąć, zachowując pierś.  ek

Gmina Stryków | WIOŚ nie wyklucza skierowania wniosku o ukaranie do sądu 

Toksyczna ciecz przyczyną 
zanieczyszczenia rzeki 
Rzeka Moszczenica, 
przepływająca m.in. 
przez gminę Stryków, 
została zanieczyszczona 
substancją chemiczną 
o oznaczeniu H410. 
Okazało się, że był 
to popularny środek 
do gruntowania ścian 
przed np. malowaniem 
czy kładzeniem gładzi 
gipsowych. 

Ciecz ta dostała się do rze-
ki przez system kanalizacji desz-
czowej z  terenu operatora logi-
stycznego działającego nieopodal 
Smolic. Oznaczenie substan-
cji H410 wskazuje, że działa ona 
toksycznie na organizmy wod-
ne, powodując długotrwałe skut-
ki. W środę w okolicach Strykowa 
i Smolic woda wręcz pieniła się. 

– Mieszkam tu 5 lat, zawsze 
woda była czysta. A dzisiaj wy-

gląda tragicznie – powiedziała 
nam o stanie Moszczenicy przed 
Kęblinami mieszkająca nieopo-
dal Beata Zaleska. – Przy torach 

od 10.40 zaczęło się coś dziać,  
po 11.00 było totalne mleko. Ok. 
13.00 już było OK – informowali 
się nawzajem okoliczni mieszkań-

cy i  nie pozostawili sytuacji bez 
interwencji. Wspomniany środek 
ma kolor biały, przypominający 
mleko, stąd porównania. 

– Dzwoniłam do urzędu po-
wiadomić o tym fakcie, pani po-
wiedziała „Tak, tak, wiemy. Już 
działamy” – relacjonowała nam 
mieszkanka gminy Stryków. Za-
alarmowany przez mieszkańców 
burmistrz Strykowa Witold Ko-
smowski powiadomił o  zanie-
czyszczeniu rzeki Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska 
w Łodzi oraz policję. 

Inspektorzy łódzkiego WIOŚ 
byli na miejscu jeszcze tego sa-
mego dnia wraz z przedstawicie-
lami samorządu, wspomnianej 
policji oraz strykowskiej straży 
pożarnej (w razie gdyby trzeba 
było natychmiast podjąć działa-
nia ratunkowe). Pobrane zosta-
ły próbki zanieczyszczeń oraz 
wszczęte postępowanie wyja-
śniające w  tej sprawie. Na usta-
lenia inspektorów nie trzeba było 
długo czekać, bowiem tzw. ka-
nał burzowy prowadził wprost 
do firmy logistycznej. – Ustalili-
śmy, że do rzeki mogło przedo-
stać się około 700 litrów tej sub-
stancji. Dostała się do kanalizacji 
po uszkodzeniu podczas prze-
ładunku pojemnika, tzw. mau-
ser, o pojemności 1 tysiąca litrów  
– powiedział nam bezpośrednio 
zajmujący się tą sprawą inspektor 
Piotr Maks z  łódzkiego WIOŚ. 
W wyniku nieuwagi jeden z pra-
cowników firmy zawadził pojem-
nik wózkiem widłowym, dlatego 
doszło do rozszczelnienia i  wy-
cieku. 

Będący na miejscu inspekto-
rzy stwierdzili, że „złapanie” sub-
stancji na rzece – jak to robi się  
na przykład przy zanieczysz-
czeniu substancjami ropopo-
chodnymi – byłoby niemożliwe.  
– Substancja uległa wymieszaniu 
z  wodą i  zastosowanie rękawów 
absorpcyjnych mijało się z celem 
– powiedział nam Piotr Maks. 

Mimo dużej toksyczności tej 
substancji w  rzece jednak nie 
stwierdzono śniętych ryb. – Być 
może substancja uległa dużemu 
rozcieńczeniu w  systemie kana-
lizacji i później w rzece. Na tyle 
dużemu, że nie spowodowała 
śnięcia ryb – wyjaśnia inspektor 
Maks. 

Jak duże było to stężenie, zo-
stanie dopiero ustalone na podsta-
wie pobranych próbek. Na wyni-
ki z  Centralnego Laboratorium 
Badawczego Głównego Inspek-
tora Ochrony Środowiska przyj-
dzie poczekać jeszcze kilka dni, 
spodziewane są w drugiej połowie 
października. 

Ewentualne dalsze kroki praw-
ne łódzki inspektorat będzie po-
dejmował po określeniu stężenia 
toksycznej substancji w Moszcze-
nicy i ewentualnych szkód środo-
wiskowych. – Na tę chwilę trak-
tujemy to jako wykroczenie, ale  
po otrzymaniu wyników badań 
nie wykluczamy skierowania do 
sądu wniosku o  ukaranie opera-
tora logistycznego – dowiedzieli-
śmy się w WIOŚ w Łodzi.  mak

Pani Joanna uczy dziewczynki z Bratoszewic wykrywania oznak 
raka piersi. Najczęstsze z nich to: guzki, asymetria czy zmiana wielkości.
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moszczenica przez kilka godzin przypominała rzekę mlekiem płynącą. 

fO
T.

 C
Zy

TE
LN

IK

fO
T.

 K
R

yS
Ty

N
A

 B
IE

R
N

A
C

K
A

, Z
S

 B
R

AT
O

S
ZE

W
IC

E



 www.lowiczanin.info4 15 października 2020      nr 42   

masz duże odpady?
Zobacz kiedy
będą je odbierać. str. 8Aktualności
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Bezpieczeństwo | Zaczął się sezon grzewczy

Nie czekaj na strażaka, zaproś kominiarza
Przed nami pora jesienno-zimowa, a temperatury 
za oknem coraz częściej zachęcają do ogrzewania 
mieszkań. Przed sezonem grzewczym warto 
pomyśleć o bezpieczeństwie.

Do zwrócenia uwagi na wła-
ściwy stan przewodów komino-
wych i urządzeń grzewczych, gdy 
za oknem plucha, zachęca akcja 
społeczna zorganizowana pod pa-
tronatem honorowym Komendan-
ta Głównego Państwowej Stra-
ży Pożarnej pod hasłem: „Zaproś 
kominiarza!”. Jej organizatorzy 
przypominają, że zaniedbanie tej 
kwestii może mieć poważne kon-
sekwencje. Przekonują tym sa-

mym, iż warto podjąć działania 
profilaktyczne, które w przyszło-
ści, być może, zapobiegną trage-
dii.

– Temperatura palącej się sa-
dzy przekracza 1000 stopni Cel-
sjusza, a  taki stan jest wielkim 
zagrożeniem dla mieszkańców 
– twierdzą organizatorzy akcji, 
przypominając jednocześnie, że 
przewody kominowe: dymowe, 
spalinowe i  wentylacyjne nale-

ży poddawać okresowej kontroli 
oraz czyszczeniu przez wykwa-
lifikowanego kominiarza. Profe-
sjonalne wykonanie takich usług 
jest nie tylko obowiązkiem praw-
nym, ale i  gwarancją, że proce-
dura zostanie przeprowadzona 
prawidłowo, a  to zasady, jakimi 
w  okresie grzewczym powinni-
śmy się kierować.

główna przyczyna 
strażackich interwencji
Do wyboru usług kominiar-

skich zanim konieczna stanie się 
interwencja służb ratowniczych, 
zachęcają sami strażacy. Mają oni 
nadzieję, iż akcja społeczna, któ-

ra z perspektywy bezpieczeństwa 
wydaje się ogromnie pożyteczna, 
przyniesie pozytywne i wymier-
ne rezultaty. Dla nich w praktyce 
oznacza to, że wyjazdów do pa-
lących się sadzy w  kominie bę-
dzie mniej, bo – jak przekonują  
– w  sezonie grzewczym jest to 
jedna z  najczęstszych przyczyn 
podejmowanych interwencji. Po-
trzebującym pomagają, ale mają 
świadomość jak niewiele trzeba, 
by do takich zdarzeń nie docho-
dziło.

– Wystarczy przed sezonem 
sprawdzić stan instalacji komi-
nowych oraz ciągów wentyla-
cyjnych. Warto o  to zadbać, tym 

bardziej, że konsekwencje takich 
zaniedbań mogą być bardzo po-
ważne – przestrzega st. kpt. Mi-
chał Mirowski, rzecznik prasowy 
KP PSP w Zgierzu.

co nam grozi?
W skrajnych przypadkach za-

palenie się substancji, które nagro-
madzą się we wnętrzu przewodu 
kominowego, może prowadzić do 
pożaru całego budynku – zwłasz-
cza, jeśli ogień obejmie swym za-
sięgiem konstrukcje drewniane. 
Nawet jeśli do tego nie dojdzie, 
zagrożenie stanowić mogą nie-
zauważone rozszczelnienia, które 
są prostą drogą dla ulatniającego 

się „cichego zabójcy”, a więc bez-
wonnego, choć śmiertelnie nie-
bezpiecznego tlenku węgla (tzw. 
czadu). Rezygnując z  regular-
nych wizyt kominiarza w naszym 
domu, w  rzeczywistości ryzyku-
jemy nie tylko stratą mienia, ale 
przede wszystkim utratą zdrowia, 
a nawet życia.

jak często?
Dodajmy, że przewody wenty-

lacyjne powinny być czyszczone 
raz w roku, spalinowe (od kotłów 
i  piecyków gazowych) – co pół 
roku, zaś dymowe (od kominków, 
pieców na ekogroszek i inne pali-
wa stałe) – co kwartał.  aw

Powiat zgierski | Stypendia dla najlepszych uczniów

Nasi prymusi nagrodzeni
Wysoka średnia ocen, 
sukcesy w olimpiadach 
wiedzy i konkursach 
przedmiotowych, a wreszcie 
znaczące dokonania 
sportowe, to tylko niektóre 
z długiej listy osiągnięć 
uczniów, do których trafią 
stypendia ufundowane  
przez powiat zgierski.

Tym razem w  ramach trzech 
programów stypendialnych: 
„Nasz Prymus”, „Nasz Facho-
wiec” oraz „Nasz Talent” na-
grodzono rekordową liczbę stu 
najlepszych uczniów ze szkół po-
nadpodstawowych z  terenu całe-
go powiatu zgierskiego. Na liście 
szczęściarzy znalazło się blisko 
trzydziestu reprezentantów ze 
szkół w  Głownie i  Bratoszewi-
cach. Większość z nich może po-
chwalić się wysoką średnią ocen, 
laurami zdobytymi w czasie olim-
piad, a także pasją sportową, która 
już wcześniej owocowała znaczą-
cymi sukcesami. 

Co więcej, grona pedagogicz-
ne w każdej z powiatowych pla-

cówek wytypowały właśnie te na-
zwiska ze względu na wzorowe 
zachowanie, zaangażowanie w ży-
cie szkoły oraz postawę godną na-
śladowania.

– Przyznane granty są wyra-
zem uznania dla osiąganych przez 
uczniów wyników oraz trudu wło-
żonego w naukę – zauważa Domi-
nik Gabrysiak, wicestarosta zgier-
ski, odpowiedzialny za powiatową 
oświatę.

Z osiągnięć swoich podopiecz-
nych cieszą się przede wszyst-
kim nauczyciele i  dyrektorzy. 

Doskonale zdają sobie oni spra-
wę z tego, że nawet w przypadku 
szczególnie uzdolnionych i  wy-
jątkowo utalentowanych osób, 
zdobycie tak wysokich wyników 
w nauce w ubiegłym roku szkol-
nym, a więc w czasie naznaczo-
nym przez pandemię, było o wiele 
trudniejsze niż zwykle. Jak twier-
dzą, o  sukcesie przesądziła od-
powiedzialna postawa i  poważne 
podejście do szkolnych obowiąz-
ków nawet w czasie tak nieprze-
widywalnym jak lockdown.  
– Mamy solidnych uczniów, któ-

rzy w  pełni zasłużyli na tak za-
szczytny tytuł. Ich wyniki w nauce 
są wprost rewelacyjne, a  trzeba 
docenić także ich starania spo-
łecznikowskie i  zaangażowanie 
w  życie placówki. Mamy powo-
dy do radości – podkreśla Beata 
Jachurska, wicedyrektor Zespołu 
Szkół Nr 1 im. Batalionów Chłop-
skich w  Bratoszewicach, czy-
li placówki, która może pochwa-
lić się czterema stypendystami.

Nieco więcej osób doceniono 
w  I Liceum Ogólnokształcącym 
w Głownie. Spośród uczniów tej 
szkoły tytuł „Nasz Prymus” trafił 
m.in. do tegorocznej maturzyst-
ki Oliwii Majtczak. W  rozmo-
wie z nami uczennica podkreśliła,  
że uzyskanie go jest powodem do 
radości – tym większej, że łatwo 
nie było. – W  pierwszym seme-
strze wystarczyła nauka na bieżą-
co i zaangażowanie w to, co działo 
się na lekcjach, ale później poja-
wiły się nowe wyzwania związa-
ne z  nauczaniem zdalnym. Było 
ciężko, więc tym bardziej cieszę 
się, że udało się zdobyć stypen-
dium – zaznacza uczennica.

Na liście stypendystów znalazło 
się również ośmioro przedstawi-
cieli Zespołu Szkół Nr 1 im. R. A. 
Cebertowicza w  Głownie. Pełną 
listę naszych prymusów prezentu-
jemy w ramce obok.  aw

„nasz pryMus”  
– to do nich trafił ten tytuł
Prezentujemy listę  
uczniów wyróżnionych  
tytułem „Nasz Prymus”  
i uzyskane przez nich  
średnie ocen:

I liceum ogólnokształcące 
w Głownie 
Oliwia majtczak – 5,50
Oliwia Trzmielak –5,40
Natalia michalak – 5,38
maja Kośmider – 5,27
Rafał Skolimowski – 5,20
Dominika Jaros – 5,19
Natalia Kostrzewska – 5,19
Julianna Dziedzińska – 5,13
Katarzyna milczarek – 5,13
Aleksandra Syga – 5,11
Wiktor Berczak – 5,07
Zuzanna Szremska – 5,07
Jakub Dudkiewicz – 5,00

Szymon Krawczyk – 5,00
Kaja Struszczak – 5,00
magdalena Zaręba – 5,00

Zespół Szkół Nr 1 
w Głownie
Liwia Kowalska – 5,20
Sandra Kuźmińska – 5,13
marcel Ruta – 5,13
Weronika Sujkowska – 5,10
Roksana Strzop – 5,00
Damian mucha – 4,94
Natalia Ruta – 4,89
marta Kaczmarska – 4,80

Zespół Szkół Nr 1  
w Bratoszewicach
Julia Stępniak – 5,41
Adam Trojan – 5,35
Jakub Kaczmarski – 4,90
Julita Piekarska – 4,90

reprezentanci ZS Nr 1 w Bratoszewicach, którzy wyróżnieni zostali 
tytułem „Nasz Prymus”: Jakub Kaczmarski, Julia Stępniak, Julita 
Piekarska, Adam Trojan. 
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Gmina Stryków | Wodociągi i kanalizacja są priorytetem 

Wspólna oczyszczalnia z gminą Nowosolna?
Podczas posiedzenia Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej w Strykowie,  
21 września, dyskutowano o jednym z podstawowych celów gminy  
na zbliżające się lata, jakim będzie spięcie wodociągów na terenie całej 
gminy oraz dalsza rozbudowa sieci kanalizacyjnej. 

W pierwszej kolejności bur-
mistrz Witold Kosmowski zapo-
wiedział usprawnienie działają-
cych już, ale wciąż niedoskonałych 
lub niedokończonych odcinków 
wodociągowych. Głównym celem 
jest połączenie jak największej 
ilości sieci ze sobą, żeby w razie 
awarii zapobiec odcięciu którejś 
wsi od wody.

W Koźlu znajduje się obec-
nie jedna studnia. Awaria tego 
miejsca pozostawiłaby 8 so-
łectw bez dostępu do wody. Dla-
tego brakujące obecnie połą-
czenia wewnątrzgminne są tak 
ważne. Burmistrz informuje, że 
do końca roku zostanie wybu-
dowana druga studnia w  Koźlu, 
a  w roku 2021 zostaną połączo-
ne ze  sobą wodociągi w  Koźlu 
z  wodociągiem z  Bratoszewic. 
Spięcie wodociągów planowa-
ne jest również na trasie między 
Sierżnią a  Lipką. Brakuje tam 
jedynie około 350 metrów rur, 
a  ich przebudowa mogłaby zna-
cząco zwiększyć bezpieczeństwo 
w trakcie awarii.

Podobna sytuacja jest w Swę-
dowie. Brakuje tam jedynie kil-
kuset metrów do zrobienia ringu 
i spięcia wodociągów. 

Trudniejsza sytuacja jest we wsi 
Warszewice, gdzie ma dopiero 
powstać nowa stacja uzdatniania 
wody, co rozwiąże problem słabej 
jakości wody. Ponadto rozbudo-
wa wodociągów w Warszewicach 

i połączenie ich z siecią w Sierż-
ni (wodociąg łączący wiele wsi) 
musi być planowane długotermi-
nowo. Na tych terenach prężnie 
rozwija się budownictwo miesz-
kaniowe oraz tereny przemysłowe, 
które należy uwzględnić, chociaż-
by ustalając przepustowość rur. 

Planowa jest również prze-
budowa wodociągów w  samym 
Strykowie. Na terenie miasta 
funkcjonuje już SUW z  dwoma 
zbiornikami o pojemności 300 m3 
wody, jednak przy coraz częściej 
występujących suszach pracują 
one na pełnych obrotach, dlatego 
też w  planach jest budowa trze-
ciego takiego zbiornika. Zbiorni-
ki te działają nie tylko na potrzeby 
mieszkańców, ale również znajdu-
jących się na terenie miasta maga-
zynów.

kanalizacja 
Jednym z  priorytetowych wy-

zwań jest też budowa kanalizacji 
w  Bratoszewicach. Otrzymane 
przed laty pozwolenie na budo-
wę niedługo wygasa, dlatego pra-
ce powinny zostać rozpoczęte naj-
szybciej jak to tylko możliwe. 

Ważnym punktem na nowej ka-
nalizacyjnej trasie w  Strykowie 
jest sieć prowadząca przez Stry-
ków – Sosnowiec Pieńki – Ługi  
– Dobieszków – Imielnik – Mi-
chałówek. Połączenie sieci wielu 
wsi i podłączenie ich do oczysz-
czalni ścieków w Strykowie mo-
głoby w  znaczącym stopniu 
wpłynąć również na jakość wód 
gruntowych oraz wody w  stry-
kowskim zalewie. 

Najważniejszym przedsię-
wzięciem na najbliższe lata jest 
jednak wybudowanie nowej 
oczyszczalni ścieków dla aglo-
meracji Stryków 

współpraca  
z gminą nowosolna
Na wieść o  takich planach 

do burmistrza Strykowa zgłosił 
się wójt gminy Nowosolna Piotr 
Szcześniak, który zmaga się z po-
dobnym problemem. Pojawił się 
on na ostatnim posiedzeniu Ko-
misji Infrastruktury w  Stryko-
wie, aby wraz z  Burmistrzem 
Strykowa przedstawić radnym 
plan współpracy między gmina-
mi. Włodarze obu gmin chcieli-
by bowiem pobudować wspólną 
oczyszczalnię ścieków oraz kana-
lizację sanitarną. 

Wspólna inwestycja miałby 
polegać na przyłączeniu kanali-
zacji z gminy Nowosolna do no-
wej oczyszczalni ścieków w Stry-

kowie. Pewnym utrudnieniem 
jest położenie gminy Nowosolna 
na terenie Parku Krajobrazowego 
Wzniesień Łódzkich, który, jak 
sama nazwa wskazuje, ma bar-
dzo nierówne ukształtowanie te-
renu, co utrudnia pobudowanie 
sieci kanalizacyjnych. Rozwiąza-
niem tego problemu ma być po-
prowadzenie połączenia przez las 
dobieszkowski, gdzie skomuni-
kowanie rur metodą grawitacyjną 
powinno być najłatwiejsze. 

Jest to idealne miejsce pod ta-
kie zespojenie z kilku powodów. 
Po pierwsze, z tym miejscem ła-
two połączyć okoliczne miejsco-
wości takie jak Stary Imielnik czy 
Ługi z gminy Stryków z Kalonką, 
Dąbrówką czy Borkami z gminy 
Nowosolna. 

Po drugie, na terenie Dobiesz-
kowa i przyległych wsi konieczne 
jest rozpoczęcie realizacji kanali-
zacji. Już w 1998 roku na terenie 
tych wsi powstał specjalny komitet 
zbierający fundusze na kanaliza-
cję, a od tego czasu nie poczynio-
no wciąż żadnych zmian w tym te-
macie. 

Dodatkowym plusem powsta-
nia wspólnej oczyszczalni ma 
być rozwiązanie problemu zanie-
czyszczeń w  zalewie w  Stryko-
wie, za  które często obwinia się 
mieszkańców gminy Nowosolna. 
Sam wójt przyznał, że domowe 
oczyszczalnie nie zawsze spełnia-
ją swoje zadanie. Często wiekowe 
już konstrukcje przepuszczają za-
nieczyszczenia do gleby, a te przez 
wody gruntowe dostają się do do-
rzeki Moszczenicy.

Burmistrz Strykowa podczas 
obrad komisji zwrócił uwagę na 
fakt, że przy planowaniu takiej in-
westycji należy wziąć pod  uwa-
gę wciąż postępującą rozbudowę 
mieszkalną tych terenów. Trzeba 
przewidzieć jak te wsie będą wy-
glądać za  20 lat, kiedy już teraz 
stają się ,,sypialnią” dla Łodzian. 
Witold Kosmowski przewiduje 
wręcz, że Dobieszków stanie się 
jedną z największych wsi w gmi-
nie. Dlatego przy projektowaniu 
należy zaplanować większe prze-
kroje rur czy moce przepompowni 
niż są aktualnie potrzebne. 

Obaj włodarze zgadzają się,  
że dublowanie takich inwestycji 
byłoby nierozsądne. Dlatego gmi-
na Nowosolna deklaruje, że doło-
ży się do budowy oraz późniejszej 
eksploatacji. 

Na razie inwestycja jest je-
dynie dyskutowana, pozytywne 
przyjęcie pomysłu przez radnych 
podczas obrad komisji każe jed-
nak przypuszczać, że do inwe-
stycji powinno dojść. Włodarze 
podkreślają, że są to projekty 
długoterminowe. Prace nad  do-
kumentacją, która pozwoli starać 
się o  otrzymanie dodatkowych 
środków, mają zakończyć się 
do 2023 roku. Gminy dają sobie 
więc czas na projekt oraz pozy-
skanie środków, ale podkreśla-
ją, że teraz najważniejsze są chę-
ci i  nawiązanie porozumienia.  
W tym momencie należy cze-
kać na opinię radnych i uchwałę  
rady odnośnie współpracy obu 
gmin. 

Burmistrz Kosmowski podkre-
śla jednak, że nawet gdy władze 
nie dojdą do porozumienia, na te-
renie gminy Stryków i tak powsta-
nie oczyszczalnia oraz sieć kana-
lizacyjna. 

Decyzje dotyczące partnerstwa 
gminy Stryków z  gminą Nowo-
solna powinniśmy poznać mak-
symalnie do końca roku. Zakoń-
czenie prac natomiast szacuje się 
realnie na rok 2027. 

dobry początek współpracy 
Podczas Komisji Wójt Gminy 
Nowosolna powiedział nawet, 
że „relacje sąsiedzkie są 
czasem ważniejsze  
niż te rodzinne”.  
Na poparcie swoich chęci 
współpracy z gminą 
Stryków i zacieśnienia 
relacji wójt poinformował, 
że od początku roku czyni 

starania o skomunikowanie 
obydwu gmin. Obiecuje, 
że prawdopodobnie już 
pod koniec tego roku lub 
na początku kolejnego na 
trasach Stryków centrum 
– gm. Nowosolna oraz 
gm.Nowosolna – Łódź 
pojawią się gminne busy  
oraz autobusy mPK-Łódź.

eryk 
kielak

eryk.kielak@lowiczanin.info

Dodatkowym 
plusem powstania 
wspólnej 
oczyszczalni ma 
być rozwiązanie 
problemu 
zanieczyszczeń 
w zalewie 
w Strykowie, 
za które często 
obwinia się 
mieszkańców 
gminy Nowosolna. 

Zakończenie prac nad nowymi 
sieciami wodociągów  
i kanalizacją planuje się na rok 
2027.

fO
T.

 E
R

y
K

 K
IE

LA
K



 www.lowiczanin.info6 15 października 2020      nr 42   

REKLAmA

Głowno | Starania o poprawę ul. Granicznej

Oni też marzą o nowej drodze
Nie dalej jak przed dwoma tygodniami (40/2020) pisaliśmy o nadziejach na lepszą drogę  
przy ul. Granicznej w Głownie na odcinku od ul. Żwirki do ul. Dworskiej. Dziś prezentujemy 
stanowisko mieszkańców innego odcinka tej samej ulicy, którzy także marzą o nowej nawierzchni.

Ich problemy do złudzenia 
przypominają kłopoty, z  jakimi 
borykać się muszą sąsiedzi za-
mieszkujący inny fragment ulicy, 
którzy także czynią starania o po-
prawę jakości dojazdu do swoich 
posesji. W piśmie skierowanym 
do burmistrza osoby zamieszka-
łe pomiędzy ul. Wiejską a Żwirki 
postulują konieczność wymiany 
nawierzchni, bowiem – jak prze-
konują – obecna droga jest „ko-
rytem, w  którym płynie woda  
po ulewnych deszczach”. 

– […] istniejący rów nie speł-
nia żadnego zadania, ponieważ 
burta przy rowie uniemożliwia 
spływ wody. Droga znajdująca 
się w  obecnym stanie jest nie-
przejezdna w  okresie jesienno-
-zimowym, gdyż przeobraża się 
w wielkie błoto – czytamy w pi-
śmie.

co proponują 
mieszkańcy?
Dokument zawiera również 

proponowane przez mieszkańców 
rozwiązania. W ich opinii, na po-
czątek właściwe byłoby utwardze-
nie obecnie istniejącej drogi grun-
towej kruszywem łamanym lub 
gruzem betonowo-ceglanym sta-
bilizowanym mechanicznie wraz 

z prawidłowym wyprofilowaniem 
drogi. Na dłuższą metę, ich zda-
niem, znaczącą poprawę w  tym 
zakresie mogłaby przynieść jedy-
nie budowa nawierzchni z kostki 
brukowej lub nakładki asfaltowej.

co na to 
 urząd Miejski?
W pierwszej kolejności zleco-

no wyprofilowanie nawierzchni 
w  okolicach istniejącego rowu 
odwadniającego, a następnie 
jej wyrównanie wraz z  uzupeł-
nieniem ubytków tłuczniem ka-
miennym. Realizacji tego zada-
nia podejmie się Miejski Zakład 
Komunalny w  Głownie, jednak 
będzie to możliwe dopiero po od-
nalezieniu optymalnego sposobu 
wykonania remontu, w taki spo-
sób, by wraz z poprawą sytuacji 
na tym odcinku nie doprowadzić 
do zalewania posesji zlokalizo-
wanych przy pobliskiej ul. Wiej-
skiej. Kłopotliwy jest bowiem 
w  tym miejscu jednoznaczny 
spad terenu we wspomnianym 
kierunku.

– Szukamy możliwych roz-
wiązań i przystąpimy do realiza-
cji wtedy, gdy będzie to możliwe 
– powiedział nam Jacek Skwier-
czyński, dyrektor tej instytucji.

zmiany w okolicy dają 
im nadzieję
A co z  wizją budowy utwar-

dzonej nawierzchni? Z odpowie-
dzi na  petycję wynika, że wspo-
mniany odcinek uwzględniony 
jest w dokumentacji projektowej, 
na  który jest aktualna decyzja 
o  pozwoleniu na  budowę i  któ-
ra jest sukcesywnie realizowana. 
Przypomnijmy, że w ramach tego 
projektu w ostatnich latach zaszły 
już spore zmiany w okolicy i do-
tyczą one m.in. ul. Dworskiej, 

ul. Żwirki oraz ul. 11 Listopada.  
W celu dalszej realizacji projektu 
złożono już wniosek do Funduszu 
Dróg Samorządowych, umożli-
wiający pozyskanie dotacji na bu-
dowę ul. Spółdzielczej. 

Poczyniono również starania 
o uzyskanie dofinansowania z bu-
dżetu państwa na  budowę Placu 
Reymonta i  11 Listopada na  od-
cinku od  ul. Dworskiej do ul. 
Żwirki, a także ul. Granicznej, ale 
również na  fragmencie pomię-
dzy Dworską i Żwirki, a więc nie 

na  odcinku, o  którego poprawę 
ubiegają się autorzy wspominane-
go pisma. 

– Państwa wniosek, podobnie 
jak wszystkie wnioski inwestycyj-
ne, będzie przedmiotem rozważań 

przy konstruowaniu projektu bu-
dżetu Miasta Głowna na 2021 rok 
– czytamy w odpowiedzi. Przypo-
mnijmy, że wspomniany projekt 
przygotowany musi zostać do 15 
listopada br. aw

Epidemia | Apel o ostrożność

Czy wróci zdalna obsługa w urzędach?
Póki co, bez zmian funkcjonują urzędy w naszej okolicy,  
a to oznacza, że nadal prowadzona jest w nich bezpośrednia 
obsługa interesantów. Z uwagi na zmieniającą się sytuację 
epidemiczną oraz falę zachorowań na COVID-19, jaką 
notuje się na terenie pobliskich gmin, urzędnicy apelują 
jednak o zachowanie większej ostrożności.

Z oficjalną prośbą o ogranicze-
nie osobistego załatwiania spraw 
w przypadku, gdy nie jest to ko-
nieczne, wystąpił Urząd Miejski 
w Strykowie. Jednocześnie zaape-

lował on do petentów o korzysta-
nie z  dostępnych form zdalnego 
załatwiania formalności, a więc 
z  usług internetowych (wiado-
mość e-mail; ePUAP, korespon-

dencji tradycyjnej oraz drogi tele-
fonicznej.

Mimo że formalnie nic się 
w  sposobie funkcjonowania lo-
kalnych urzędów nie zmieniło, 
większość z  ich przedstawicie-
li apeluje, by w  okresie zwięk-
szonej zachorowalności na grypę  
oraz COVID-19 zachować ostroż-
ność i  zaniechać odwiedzin 
w przypadkach, gdy nie są one je-
dynym sposobem na  załatwienie 
pilnych spraw. 

– Urząd pracuje w  normal-
nych godzinach i  bezpośred-
nia obsługa interesantów na-
dal jest prowadzona, jednak ze 
względów bezpieczeństwa ape-
lujemy o ostrożność oraz wyko-
rzystywanie zdalnych form ob-
sługi – zauważa Rafał Jaśkowski, 
kierownik Referatu Promocji 
i Komunikacji Społecznej Urzę-
du Miejskiego w Głownie.

Przypominamy, że w  czasie 
wizyty w jednostkach użyteczno-
ści publicznej nadal obowiązuje 
przestrzeganie zasad reżimu sani-
tarnego oraz zachowanie dystansu 
społecznego.  aw

Jedno wielkie błotne koryto. Tak po deszczu prezentuje się ul. Graniczna. 
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Głowno | Restauracja nad zalewem

Zimą otwarcie, a w sezonie pełną parą
Coraz bardziej realna staje się wizja smakowania 
rybnych przysmaków nad zalewem Mrożyczka. 
Wiele wskazuje na to, że restauracja, w której będzie 
można ich spróbować, ruszy na przełomie roku.

Sporo zmian zaszło w  ostat-
nim czasie na  terenie rekreacyj-
nym w centrum miasta, gdzie pla-
nowane jest powstanie obiektu ga-
stronomicznego. Uważnym prze-
chodniom nie umknęło z pewno-
ścią pojawienie się w  tym miej-
scu szkieletu budynku z drewna. 
Wielu z  nich z  ciekawością ob-
serwuje te zmiany i  wciąż zada-
je sobie pytanie: kiedy otwarcie? 
Niecierpliwych uspokajamy: to 
kwestia najbliższych miesięcy.

Wielokrotnie powracaliśmy 
już na  naszych łamach do planu 
stworzenia lokalu z opcją gastro-
nomiczną nad zalewem (23/2019, 
33/2019 oraz 6/2020, 31/2020). 
Pierwotnie zakładano, że uda się 
go otworzyć w  sezonie letnim 

w  zeszłym roku, jednak podję-
te próby zakończyły się fiaskiem 
ze względu na  długotrwałe for-
malności. Zimą bieżącego roku, 
gdy wznowiono dyskusję na  ten 
temat, realnym terminem wyda-
wał się czerwiec, jednak wówczas 
niewielu podejrzewało, że wkrót-
ce większość tego typu planów, 
w tym również wizję gastronomii 
nad głowieńskim zalewem, po-
krzyżuje epidemia koronawirusa. 

Przez wiele miesięcy nic się 
w  tym miejscu nie działo, jed-
nak zmiany, jakie wprowadzono 
w  ostatnim czasie, dają nadzie-
ję na  rychłą realizację dawnych 
koncepcji. Nad Mrożyczką poja-
wił się już szkielet drewnianego 
budynku modułowego. W naj-

bliższym czasie przewidziany jest 
montaż okien oraz budowa tarasu, 
częściowo wystającego ponad ta-

flę wody. W kolejnym etapie pro-
wadzone będą wewnętrzne prace 
wykończeniowe. To od  ich prze-

biegu w dużej mierze uzależnio-
na jest możliwość uruchomienia 
restauracji, jednak z  zapewnień 

inwestora Jacka Wójcika wynika, 
że całość uda się ukończyć w naj-
bliższych miesiącach.

– Sądzę, że lokal ruszy na prze-
łomie roku. Chcemy wszystko tak 
zaplanować, by w sezonie letnim 
ruszyć z pełną parą. Zależy nam, 
by działać jak najszybciej – za-
uważa nasz rozmówca.

Zgodnie z  wcześniejszymi za-
powiedziami budynek, który 
dziś można już podziwiać nad 
Mrożyczką, nawiązuje wizualnie 
do charakteru dostępnej w  tym 
miejscu rekreacyjnej infrastruktu-
ry, czyli pływającego mola oraz 
pobliskich altan. Zmianie nie ule-
gły również plany dotyczące tego, 
co znajdzie się w ofercie kulinar-
nej. Mowa więc o daniach w stylu 
„fish and chips”, czyli smażonych 
przysmakach rybnych serwowa-
nych z  frytkami. W menu znaj-
dą się także dania typu fast food 
(m.in. burgery) oraz desery.

Lokal uruchomiony zostanie 
z  myślą o  turystach oraz miesz-
kańcach naszego miasta, dlatego 
będzie działał przez okrągły rok. 
Godziny jego otwarcia zależeć 
będą jednak od  zapotrzebowania 
odwiedzających.  aw

Głowno | fundusz Dróg Samorządowych

Jest szansa na lepszą drogę
Dobre wieści dla 
mieszkańców posesji przy 
Spółdzielczej i Rataja 
w Głownie. Jest szansa 
na rychłą budowę obu ulic, 
jednak warunkiem takiej 
realizacji w przyszłym 
roku jest uzyskanie dotacji 
na ten cel z Funduszu Dróg 
Samorządowych.

Wniosek o  uzyskanie dofi-
nansowania na  wspomnianą in-
westycję złożono w  sierpniu br. 
Uwzględnia on projekt budo-
wy ul. Spółdzielczej w  całości 
oraz ul. Rataja na odcinku od ul. 
Spółdzielczej do ul. Konarskiego. 

Planowany koszt tego działa-
nia opiewa na 1.199.998 złotych.  
W ramach zadania planowana 
jest budowa kanalizacji deszczo-
wej oraz nawierzchni z  kostki 
brukowej, a także jednostronnego 
chodnika w ul. Rataja.

Z uwagi na ograniczenie kwo-
ty, na którą złożony mógł zostać 
wniosek (do 1.200.000 złotych 
brutto), propozycja ta nie obej-
muje budowy ul. Rataja na  od-
cinku pomiędzy ul. Spółdzielczą 
a ul. 11 Listopada. On jednak tak-
że uwzględniony jest w planach 
budowy w  tym samym czasie, 
ale jego wykonanie sfinansowane 
będzie ze środków gminy miasta 
Głowno. W przypadku uzyska-
nia dotacji z FDS, przeprowadze-
nie robót we wspomnianej okoli-
cy przewidziane jest na okres letni 
2021 roku.  aw

Głowno | Przebudowa ul. 11 Listopada

Nawierzchnię już widać
Kanalizacja deszczowa już jest, 

teraz czas na nawierzchnię z kost-
ki brukowej. Mowa zmianach, ja-
kie w  ostatnim czasie zachodzą 
przy ul. 11 Listopada w Głownie, 
gdzie wciąż prowadzona jest mo-
dernizacja.

W ciągu ostatnich tygodni uda-
ło się zakończyć pierwszy etap za-
planowanych prac, czyli budowę 
kanalizacji deszczowej. Teraz czas 
na wykonanie nawierzchni z kost-
ki brukowej, a także krawężników 
oraz zjazdów do poszczególnych 
posesji. Efekty tych działań widać 
już gołym okiem. 

Przypomnijmy, że prace bu-
dowlane trwają na odcinku od ul. 
Rataja do ul. Żwirki od początku 

lipca br. Póki co, nie udaje się ich 
przyspieszyć ze względu na  wy-
stępujące okresowo obfite opa-
dy deszczu i  miejscowe podto-
pienia, które uniemożliwiają re-
gularne prowadzenie sprawnych 
działań. Niemniej, wiele wskazu-
je na to, że inwestycję uda się za-
kończyć w terminie, a ten upływa 
pod koniec miesiąca. Działania 
w  tym miejscu prowadzi 
Przedsiębiorstwo Wielobranżowe 
„Hydrobud” z  okolic Kutna. 
Koszt inwestycji to 718.030,96 
złotych, z  czego 287.212,96 zło-
tych wynosi wkład własny Gminy 
Miasta Głowna, zaś 430.818 zło-
tych dofinansowanie z  Funduszu 
Dróg Samorządowych.  awtak dziś wygląda ul. rataja. W tle przebudowa ul. 11 Listopada. 
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to tutaj w nieodległej przyszłości powstanie restauracja. Czy rybkę nad mrożyczką zjemy już na początku 
przyszłego roku? 

fO
T.

 A
G

N
IE

S
ZK

A
 W

O
JC

IE
S

ZE
K



 www.lowiczanin.info8 15 października 2020      nr 42   

REKLAmA

Gmina Stryków | Zbliża się odbiór odpadów wielkogabarytowych

Wystawcie wszystkie gabaryty! 
Przez cztery dni z terenu gminy Stryków odbierane będą stare meble i inne 
odpady wielkogabarytowe, zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny  
oraz zużyte opony od rowerów, motorowerów i samochodów osobowych.  
Warto wcześniej przygotować się i zrobić przegląd piwnic, strychów i komórek.

Z uwagi na przewidywany zna-
czący wzrost cen za zagospoda-
rowanie odpadów wielkogaba-
rytowych w  latach następnych, 
strykowski urząd zachęca właści-
cieli nieruchomości o  wystawie-
nie wszystkich odpadów wielko-
gabarytowych, które nie są już 
wykorzystywane w  gospodar-
stwach domowych. 

Podczas zbiórki będzie odbiera-
ny: zużyty sprzęt RTV/AGD (lo-
dówki, pralki, kuchenki, piecyki, 
telewizory, radia, komputery, od-
kurzacze itp.), stare meble, me-
ble ogrodowe, duże odpady pla-
stikowe (np.: zabawki, doniczki, 
skrzynki, wiaderka, miski itp.), 
opony od rowerów, motorowe-
rów i  samochodów osobowych  

– o średnicy do 1,2 m, sprzęt spor-
towy (np.: rowery, narty, sanki, 
sprzęt do ćwiczeń itp.), elementy 
wyposażenia mieszkań (dywany, 
wykładziny, materace, kołdry, wa-
lizki, lampy i żyrandole bez żaró-
wek itp.) oraz duże odpady opako-
waniowe z kartonu. 

Nie będą odbierane: eternit, 
wełna mineralna, odpady remon-

towo-budowlane (w tym styro-
pian), stolarka budowlana (drzwi 
i  okna), armatura łazienkowa 
(wanny, sedesy, umywalki), opo-
ny pochodzące z  działalności 
gospodarczej i  rolniczej (opony  
od samochodów ciężarowych 
oraz ciągników i  maszyn rolni-
czych) worki z niesegregowanymi 
(zmieszanymi) odpadami komu-
nalnymi oraz worki z bioodpada-
mi (liście, gałęzie). 

Żeby odpady zostały zabra-
ne, należy wystawić przed pose-
sję najpóźniej do godziny 6.30 
rano w dniu zbiórki. Oczywiście 

w taki sposób, żeby nie utrudnia-
ły ruchu drogowego. Jeśli zdarzy-
łoby się, że firma ich nie odbierze 
w pierwszym terminie, nie nale-
ży ich chować, lecz zgłosić ten 
fakt pod numer telefonu: 42 719 
80 02 w. 129, e-mail: strykow@
strykow.pl. 

Odpady remontowo-budowla-
ne, takie jak: stolarka budowlana 
(drzwi i okna bez szyb), armatura 
łazienkowa (wanny, sedesy, umy-
walki), zlewy, grzejniki, wełna 
mineralna, można dostarczać we 
własnym zakresie do Punktu Se-
lektywnego Zbierania Odpadów 
Komunalnych, zlokalizowane-
go na terenie Zakładu Gospodar-
ki Komunalnej i  Mieszkaniowej 
przy ul. Batorego w Strykowie. 

Poniżej podajemy terminy od-
bioru odpadów wielkogabaryto-

wych dla poszczególnych miej-
scowości w gminie Stryków: 

  7 listopada: Cesarka, Do-
bra, Dobra Nowiny, Kiełmina, 
Klęk, Sosnowiec, Zelgoszcz, 
Dobra, Dobieszków, Stary 
Imielnik, Ługi, Michałówek 
i Orzechówek. 

  14 listopada: Anielin, Bar-
tolin, Sosnowiec Pieńki, Kolonia 
Niesułków, Lipka, Niesułków, 
Sierżnia, Warszewice, Kalinów, 
Nowostawy Górne, Rokitnica 
i Wyskoki. 

  21 listopada: Anielin Swę-
dowski, Bratoszewice, Wola 
Błędowa, Bronin, Ciołek, Goz-
dów, Koźle, Krucice, Lipa, Osse, 
Pludwiny, Sadówka, Tymianka, 
Wrzask, Zagłoba.

  28 listopada: Stryków, 
Swędów i Smolice.  mak

Wyskoki | Budowa świetlicy wiejskiej na finiszu, choć termin oddania odległy 

Czas na „wykończeniówkę” wewnątrz budynku 
Choć umowny termin 
zakończenia budowy 
świetlicy wiejskiej 
w Wyskokach w gminie 
Stryków jest jeszcze dość 
odległy, prace zbliżają się 
do końca.

Prowadzi je firma Tom-Bud 
z  Domaniewic. – Chłopaki ro-
bią teraz łazienki i  czekamy aż 
porządnie wyschną ściany – po-
wiedział nam właściciel firmy 
budowlanej Tomasz Mroczkow-

ski. Budowa ma być zakończona, 
według umowy zawartej pomię-
dzy firmą a gminą, do 20 listopa-
da tego roku, ale firma chciałaby 
zakończyć ją jeszcze w paździer-
niku. – Taki mam plan, żeby za-
kończyć jak najszybciej Wyskoki 
i mieć pracowników do dyspozy-
cji na  innych budowach – mówi 
Tomasz Mroczkowski. 

Nie jest to bowiem jedyna ak-
tualnie prowadzona przez tę firmę 
budowa. Tom-Bud rozbudowywał 
m.in. Gminny Ośrodek Kultury 
w Domaniewicach oraz rozpoczął 
lub rozpocznie w  najbliższych 

dniach przebudowę świetlicy 
wiejskiej w Sapach w gminie Do-
maniewice. 

Wracając jednak do Wysko-
ków, należy dodać, że oprócz no-
wego budynku świetlicy (pow. 
użytkowa ok. 120 m2) przeor-
ganizowany ma być również te-
ren rekreacyjny bezpośrednio do 
niej przylegający. Przed rozpo-
częciem budowy konieczne było 
zdemontowanie urządzeń na  ist-
niejącym na  działce w  Wysko-
kach placu zabaw oraz muro-
wanego grilla. Kolidowały one 
bowiem z inwestycją. Urządzenia 

z placu zabaw oraz grill powrócą 
na plac po zakończeniu robót bu-
dowlanych. 

Budowa świetlicy będzie 
kosztowała gminę Stryków 
487.063,47 zł brutto. O pobudo-
wanie jej starało się w  postępo-
waniu przetargowym aż 10 firm. 
Co ciekawe, rozpiętość cenowa 
była znaczna: najdroższa spośród 
zaproponowanych ofert opiewa-
ła na blisko 762 tysiące złotych. 
Gmina wybrała najtańszą i z naj-
dłuższym okresem gwarancji. Fir-
ma z Domaniewice dała na roboty 
7-letnią gwarancję.  mak

Budowa świetlicy wiejskiej w Wyskokach jest już na finiszu,  
w najbliższych tygodniach będą prowadzone roboty wykończeniowe 
wewnątrz budynku. 
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Łowicz | Jak zdobyć tysiąc złotych? Czy miasto zrezygnuje z zapomogi na dziecko?

Rodzice oszukują na becikowym
Ratusz prowadzi działania zmierzające 
do uszczelnienia systemu odbioru i utylizacji 
odpadów. Na celownik wzięto m.in. rodziców 
małych dzieci, którzy pobrali tak zwane becikowe, 
a nie uzupełnili o narodzone dziecko deklaracji 
śmieciowej. Wyniki dotychczas przeprowadzonej 
weryfikacji każą pytać o sens udzielania tej 
zapomogi w ramach dotychczasowego regulaminu, 
a nawet czy w ogóle z niej nie zrezygnować.

Skarbnik miasta Arkadiusz 
Podsędek powiedział nam, że 
w ramach działań zmierzających 
do zwiększenia dochodów z  ty-
tułu opłat zbieranych od  miesz-
kańców za odbiór i  utylizację 
odpadów dostrzeżono, że czę-
stą praktyką rodziców po przyj-
ściu na świat dziecka jest zwleka-
nie z uzupełnianiem o kolejnego 
mieszkańca „deklaracji śmiecio-
wej” w  zakresie ilości osób za-
mieszkujących daną posesję. 
Skonfrontowano to z  wypłaca-
nym przez ratusz becikowym, 
czyli jednorazową zapomogą dla 
rodziców w  wysokości tysiąca 
złotych. Okazało się wówczas, że 
skala problemu jest znaczna.

Niektórzy rodzice zalegają 
z wprowadzeniem dzieci do de-
klaracji nawet powyżej pół roku, 
a tym samym z opłatami za odpa-
dy, natomiast małe dzieci „produ-
kują” ich dużo, chociażby w po-
staci pieluch. Wydział Spraw 
Komunalnych, który zajmuje się 
deklaracjami rozpoczął więc roz-
syłanie do rodziców pism z pona-
gleniem o uzupełnienie deklara-
cji. Jak powiedział nam skarbnik 
Arkadiusz Podsędek rodzice za-
częli odpowiadać ratuszowi, że 
ich dzieci nie są aktualnie miesz-
kańcami miasta, ale np. jednej 
z podłowickich wsi.

Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroń-
ski pytany o  skalę tego proble-
mu zaskoczył nas – okazało się, 
że tylko około 10% na 120 decy-
zji przyznających becikowe, któ-
re nie miały pokrycia w  dekla-
racjach śmieciowych, to decyzje 

wydane na dzieci, które mieszka-
ją w Łowiczu na stałe. Reszta to 
dzieci spoza miasta...

Co to oznacza? Można się do-
myśleć, że w  części tych przy-
padków doszło do nadużycia. 
Rodzice lub matka meldowała się 
u rodziny w Łowiczu przed uro-
dzeniem, po to, aby później za-
meldować też swoje dziecko. A 
faktycznie oboje prawdopodob-
nie nigdy w  nim nie mieszkali, 
a chodziło tylko o becikowe, czy-
li tysiąc złotych. 

Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroń-
ski powiedział nam, że sporo jest 
też przypadków, że matka dziec-
ka pozostaje zameldowana w Ło-

wiczu, ale nie mieszka w  nim 
od  dawna, bo wyprowadziła się 
do innego miasta. Natomiast 
dziecko po urodzeniu automa-
tycznie jest meldowane przy mat-
ce. Rodzice korzystają z tego, bo 
do otrzymania becikowego wy-
starczy meldunek w Łowiczu.

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
w rozmowie z nami przyznał, że 
takich odpowiedzi od  rodziców 
trafia na jego biurko sporo. Raz, 
gdy przyszła poczta z dwóch dni, 
było ich aż sześć. – Musimy po-
chylić się nad tym tematem i po-
myśleć o zmianach, o uszczelnie-
niu becikowego – przyznaje. 

A skarbnik miasta Arkadiusz 
Podsedek poszedłby dalej – Ja 

bym zrezygnował z  becikowego 
– uważa. Jego zdaniem becikowe 
w  obecnym kształcie daje dużą 
szansę na zdobycie miejskiej za-
pomogi niemal wszystkim, wy-
starczy zdobyć w Łowiczu mel-
dunek na rok przed narodzinami 
dziecka. Faktycznie zaś, jak wi-
dać, jest tak, że miły gest witają-
cy na świecie nowego mieszkań-
ca miasta trafia w  próżnię – bo 
maluch wcale w Łowiczu nie za-
mieszka.

Arkadiusz Podsędek mówi 
nam, że dodatkowe pieniądze 
w kasie miejskiej na pewno by się 
przydały. Bo ratusz nie ukrywa, 
że ma duże problemy finansowe. 
– We wrześniu po raz pierwszy 

nasze wydatki bieżące są wyższe 
od  dochodów bieżących, może 
nie dużo, bo o 240 tys. zł, ale to 
już niebezpieczne zjawisko, które 
może być powodem poważnych 
kłopotów – mówi skarbnik. Może 
to bowiem obniżyć wskaźniki 
obrazujące kondycję finansową 
miasta – a to jest zawsze źle oce-
niane przy najróżniejszych oka-
zjach, gdy w grę wchodzi apliko-
wanie o fundusze z zewnątrz.

Obecnie ratują nas jedynie 
zapisy wprowadzone dla sa-
morządów w  związku z  pande-
mią koronawirusa, w  myśl któ-
rych wskaźniki te zostały na rok 
2020 i 2021 zawieszone – ostrze-
ga skarbnik. Likwidacja beciko-
wego pozostawiłaby w budżecie 
miasta 250 tys. zł. – tyle bowiem 
wynosi roczny budżet tej zapo-
mogi. 

toMasz 
bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

We wrześniu  
po raz pierwszy 
nasze wydatki 
bieżące są wyższe 
od dochodów 
bieżących,  
to już niebezpieczne 
zjawisko, które 
może być powodem 
poważnych kłopotów

Skarbnik miasta  
arkadiusz Podsędek
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Zm Bzura | Jaka przyszłość inwestycji w Piaskach Bankowych

Kto się wyłamał ze złożenia wniosku 
16 samorządów należących do Związku 
Międzygminnego Bzura złożyło wnioski 
o przyznanie dotacji z Funduszu Inwestycji 
Lokalnych na budowę Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów w Piaskach Bankowych w gminie 
Bielawy. Starań o pozyskanie rządowej dotacji 
nie podjęły gminy: Budziszewice i Ujazd – obie 
z powiatu tomaszowskiego oraz gmina Zduny 
w powiecie łowickim. 

Przypomnijmy, że w ZM Bzu-
ra w  sierpniu i wrześniu podjęto 
dwie, strategiczne i krańcowo róż-
ne decyzje w sprawie przyszłości 
przerwanej inwestycji. 24 sierpnia, 
na walnym zgromadzeniu człon-
ków, zarząd „Bzury” zapropo-
nował sprzedanie nieruchomości 
wraz ze wszystkimi naniesieniami 
i pozwoleniami – co tłumaczono 
brakiem możliwości pozyskania 
zewnętrznych pieniędzy na wzno-
wienie i dokończenie budowy. 

Większością głosów samorzą-
dy zgodziły się wtedy na to, przy 
czym przedstawiciele gmin po-
wiatu łowickiego, z  wyjątkiem 
Domaniewic, Kiernozi i  Kocie-
rzewa Płd., byli tej decyzji prze-
ciwni. Przeciwnicy sprzedaży 

podkreślają, że wciąż nie wyko-
rzystano wszystkich możliwości 
na pozyskanie dotacji na budowę 
samorządowego zakładu, nato-
miast sprzedaż inwestycji prywat-
nej firmie wpłynie na utrzyma-
nie monopolu na rynku odbioru 
śmieci i wpłynie na wzrost cen dla 
mieszkańców. 

21 września – w ślad za liczny-
mi głosami oburzenia w samorzą-
dach – jednogłośnie unieważnio-
no uchwałę o  sprzedaży. Wtedy 
też zarząd ZM Bzura zapropono-
wał, aby każdy z samorządów zło-
żył wniosek do II naboru do Fun-
duszu Inwestycji Lokalnych, na 
co był czas do 30 września. Kwo-
ta, o jaką miały się ubiegać, miała 
zostać obliczona według udziałów 
(czyli liczby mieszkańców). Wój-
towie mieli wątpliwości, czy zna-
ny jest aktualny kosztorys budowy 
Zakładu Zagospodarowania Od-
padów, mówili również, że niektó-

re samorządy już złożyły wnioski 
do tego funduszu na własne in-
westycje. Czasu na przygotowa-
nie nowych wniosków było mało, 
w  większości gmin między 21 
a 30 września nie planowano sesji. 

radni tak zdecydowali
Wyjątkiem w  powiecie łowic-

kim była gmina Zduny, która ob-
radowała 29 września. Radni tej 
gminy zdecydowali, żeby nie skła-
dać wniosku wobec wątpliwo-
ści, jakie się nasuwały. Chodziło 
m.in. o obawy, jakie rozwiązanie 
będzie trzeba zastosować, gdy-
by nie wszystkie samorządy po-
zyskały dotację, a jeśli otrzymają 
– jak można będzie ją związkowi 
przekazać i rozliczyć, aby mecha-
nizm został zaakceptowany przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Radnych przekonał też argu-
ment o tym, że inwestycja w Pia-
skach Bankowych musiałaby zo-
stać wpisana do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, przez co 
wpłynęła na wskaźniki zobowią-
zań gminy. W dyskusji powtarzał 
się wątek, że to Zarząd ZM Bzu-
ra powinien złożyć jeden zbioro-
wy wniosek na pozyskanie dota-
cji, po otrzymaniu pełnomocnictw 
od członków związku. 

Udział gminy Zduny, która liczy 
5.699 mieszkańców, obliczony 
został na 3.307.761,12 zł. W sumie 
koszt inwestycji oszacowano na 85 

mln zł, a kwota ta została podzie-
lona na 146.448 mieszkańców, 
a następnie pomnożona przez licz-
bę mieszkańców każdej z  gmin, 
co dało kwotę przypadającą na 
każdego z  członków związku. 

Dla naszych gmin są to kwo-
ty: miasto Głowno (14.119 miesz-
kańców) – 8.994.20 zł, mia-
sto i  gmina Stryków (12.711 
mieszkańców) – 7.377.601,61 zł, 
gmina Bielawy (5.325 miesz-
kańców) – 3.090.687,48 zł, gmi-
na Chąśno 2.907 mieszkań-
ców) – 1.687.254,18 zł, gmina 
Domaniewice (4.650 miesz-
kańców) – 2.698.910,19 zł, 
gmina Kiernozia (3.366 miesz-
kańców) – 1.953.662,73 zł, gmi-

na Kocierzew Płd. (4.204 miesz-
kańców) – 2.440.046,98 zł, 
gmina Łowicz (7.710 mieszkań-
ców) – 4.474.967,22 zł, gmi-
na Łyszkowice (6.693 miesz-
kańców) – 3.884.689,45 zł, 
gmina Nieborów (9.321 miesz-
kańców) – 5. 410.009,01 zł, gmi-
na Dmosin (4.463 mieszkańców)  
– 2.590.373,37 zł. 

trzeba być 
konsekwentnym 
Wójt gminy Bielawy Sylwe-

ster Kubiński powiedział nam, 
że złożył wniosek, ponieważ ta-
kie były ustalenia członków ZM 
Bzura i  powód wycofania się ze 
sprzedaży nieruchomości w  Pia-
skach Bankowych – że pojawiła 
się nowa możliwość pozyskania 
dotacji. – Wiem, że chyba każda 
gmina złożyła więcej niż jeden 
wniosek do Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, ale warto spróbować. 
Trzeba być konsekwentnym – po-
wiedział nam. 

Jarosław Papuga, wójt najwięk-
szej z  gmin powiatu łowickiego, 
gm. Nieborów, przyznał, że wcze-
śniej złożył wniosek na ok. 2 mln 
zł o dotację na budowę dwóch od-
cinków ścieżki rowerowej. Propo-
zycją, a  nawet propozycjami Za-
rządu ZM Bzura był zaskoczony, 
zarówno tą pierwszą, dotyczącą 
sprzedaży, jak i drugą, żeby gmi-
ny samodzielnie składały wnioski. 

Ostatecznie zdecydował jed-
nak, że nie chce, aby projekt budo-
wy w Piaskach Bankowych upadł 
z  powodu gminy Nieborów, dla-
tego podjął starania o pozyskanie 
rządowej dotację w takiej wysoko-
ści, ile wynosi obliczona przez za-
rząd część przypadająca na gmi-
nę. 

Jaki będzie efekt tych starań  
– trudno przewidzieć. Przemysław 
Milczarek z Głowna, członek Za-
rządu „Bzury”, powiedział nam, 
że nie spodziewał się, że trzy sa-
morządy wniosku nie złożą i nie 
wie, jakie działania będą podjęte, 
gdy wszystkie samorządy lub tyl-
ko część pozyska dotację. – Bę-
dziemy się martwić, gdy dotacje 
będą przyznane – odpowiada. 

Na nasze pytania o to, czy zwią-
zek nie mógł złożyć zbiorowe-
go wniosku, odpowiedział, że 22 
września, czyli dzień po ostatnim 
walnym zgromadzeniu, zarząd 
wysłał pismo do Ministerstwa 
Rozwoju. Pytał o  to czy może, 
jako związek celowy, powołany 
przez 19 samorządów, ubiegać 
się o dotację z Funduszu Inwesty-
cji Samorządowych, a jeśli nie, to 
czy członkowie związku mogą za-
wrzeć porozumienie, aby złożyć 
wspólny wniosek. 

Odpowiedzi zarząd nie otrzy-
mał do chwili obecnej, choć ter-
min składania wniosków o dotację 
upłynął 30 września. 

REKLAmA

Mirka wolska 
-kobierecka

mirka.wolska@lowiczanin.info

Zarząd pytał czy może, 
jako związek 
celowy, powołany 
przez 19 samorządów, 
ubiegać się o dotację 
z funduszu Inwestycji 
Samorządowych. 
Odpowiedzi 
nie otrzymał 
do chwili obecnej.
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Warszawa | Nasi rolnicy protestowali

Nie dla „piątki Kaczyńskiego”
Autokarami i indywidualnie rolnicy z powiatu łowickiego 
pojechali 13 października do Warszawy  
na kolejny protest organizowany przez Agro Unię.  
Z naszych ustaleń wynika, że byli tam na pewno rolnicy 
z gmin Bielawy, Kocierzew Płd., Chąśno i Zduny. 

Jedna z  większych grup sko-
rzystała z  autokaru zorganizowa-
nego przez Zarząd Wojewódz-
ki PSL w  Łodzi. Było w  niej  
46 osób – głównie rolnicy z po-
wiatu łowickiego i kilku z  kut-
nowskiego. Towarzyszyła im Eli-
za Warzywoda, pracownik Biura 
Poselskiego Pawła Bejdy. Jak 
przyznała, nie jest rolnikiem, ale 
należy do PSL i wspiera rolni-
ków, którzy w  projekcie ustawy 
o ochronie zwierząt widzą zagro-
żenie dla swojego bytu. 

Jej zdaniem widoczne było 
wielkie zjednoczenie rolników i 
zdeterminowanie, a jednocześnie 
rozsądek i spokój. – Dojechaliśmy 
i wróciliśmy szczęśliwie. Byliśmy 
dobrze odebrani przez osoby, jakie 
spotykaliśmy. Wiele z nich otwie-
rało okna i nas pozdrawiało, gesty 
solidarności z nami wyrażało wie-

lu kierowców. Pierwszy raz byłam 
na takim proteście, ale jestem zbu-
dowana, że ludzie rozumieją o co 
chodzi.  

Jak nam powiedział 17-letni Ja-
kub Miksa z gminy Chąśno, pro-
test rozpoczął się wspólną mo-
dlitwą i odśpiewaniem Roty, 
która uznawana jest za nieformal-
ny hymn osób związanych ze wsią 
i rolnictwem. 

Wiele osób przyjechało na pro-
test z racami, syrenami i transpa-
rentami, na których najczęściej 
były wypisane hasła „Nie dla 
piątki Kaczyńskiego”, „Obroni-
my polską wieś”. Zdarzały się 
tez transparenty na temat walki 
z  ASF, które przywieźli ze sobą 
członkowie Związku Hodowców 
Trzody Chlewnej. Była sztuczna 
krowa prowadzona wózku, z napi-
sem „Dla Morawieckiego”, kosy, 

a niektórzy hodowcy drobiu zało-
żyli na siebie stroje kurczaków. 

W początkowej fazie protestu, 
który rozpoczął się ok. godz. 10  
w  Al. Jerozolimskich, atmosfera 
była bardzo bojowa. Jednak po-

jawienie się prezesa Agro Unii 
Michała Kołodziejczaka oraz 
Sławomira Izdebskiego z Ogólno-
polskiego Porozumienia Związ-
ków Zawodowych Rolników i Or-
ganizacji Rolniczych uspokoiło te 

nastroje. Apelowali oni o zacho-
wanie spokoju i przejście przez 
Warszawę – w miarę możliwości 
– w ciszy i milczeniu. 

Szacowana na około 70 tys. 
uczestników demonstracja zosta-

ła podzielona na kilka grup, które 
szły zachowując pomiędzy sobą 
po 100 m odległości, aby upłyn-
nić ruch pojazdów. Z  Alei Jero-
zolimskich przeszli pod Minister-
stwo Rolnictwa, potem pod Sejm, 
a następnie Kancelarię Rady Mi-
nistrów. Protest trwał około pięciu 
godzin, rozpoczął się o godz. 10 , 
zakończył około 15. 

Warte podkreślenia jest to, że 
na protest przyjechali rolnicy z ca-
łej Polski, pomimo, że nie jest to 
dobry czas na pozostawienie go-
spodarstwa, ponieważ jeszcze 
trwa szczyt jesiennych prac polo-
wych. Jak nam powiedział Jakub, 
w Warszawie protestowali nie tyl-
ko hodowcy bydła, drobiu i trzo-
dy, ale też rolnicy nie posiadają-
cy żadnej hodowli i sprzedający 
płody rolne oraz osoby pracujące 
w otoczeniu rolnictwa – m.in. pro-
wadzący sklepy z tej branży. 

Rolnikom szczególnie spodo-
bało się to, że warszawscy tak-
sówkarze wsparli ich, blokując  
Al. Jerozolimskie – to mały, ale 
ważny gest solidarności. Wsparcie 
słowne wygłosili natomiast Grze-
gorz Braun i Krzysztof Bosak – 
politycy Konfederacji czyli partii, 
która (podobnie jak PSL) stanow-
czo opowiada się przeciwko „piąt-
ce Kaczyńskiego”. Obaj politycy 
spotkali się w protestującymi rol-
nikami.  mwk 

Aktualności

Protestujący rolnicy w al. Jerozolimskich w Warszawie, w tle widoczny hotel Radisson Blu Sobieski. 
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Łowicz | Jak funkcjonuje świetlica „Słonko” – jedyna w mieście

Tylko oni się ostali
Świetlica „Słonko” powstała 2 stycznia 2000 roku z inicjatywy ówczesnego 
wikarego parafii Św. Ducha księdza Grzegorza Korczaka, który najpierw założył 
tam koło Stowarzyszenia Rodzin Katolickich. Do świetlicy codziennie uczęszcza 
grupa dzieci i młodzieży najczęściej pochodzących z rodzin ze śródmieścia, 
borykających się z wieloma problemami dnia codziennego.  
Aktualnie jest to jedyna świetlica integracyjna działająca na terenie Łowicza.

Aby świetlica mogła funkcjono-
wać zgodnie z wymogami i mogła 
starać się o dofinansowanie, musi 
spełniać kilka warunków: zapisa-
nych musi być minimum 15 dzieci 
obecnych minimum 2 dni w tygo-
dniu, placówka musi być otwarta 
4 dni w tygodniu przez 4 godziny, 
zapewniony musi być posiłek. Po-
nadto świetlica powinna mieścić 
się w dostosowanej placówce oraz 
musi być zapewniona pomoc ka-
dry – są to głównie wolontariusze 
(obecnie w  liczbie 16-17 osób), 
którzy są nauczycielami, człon-
kami Stowarzyszenia Rodzin Ka-
tolickich czy też pełnoletnią mło-
dzieżą chcącą pomagać innym.

Świetlica dostępna dla dzieci 
jest od poniedziałku do czwart-
ku w godzinach popołudniowych, 
a w razie potrzeby również w pią-
tek. Dzieci i młodzież, które przy-
chodzą do świetlicy, mogą liczyć 

na ciepły posiłek, pomoc w  od-
robieniu bieżących lekcji czy też 
nadrobieniu zaległości w  prze-
rabianym wcześniej materiale. 
Mogą również liczyć na różne 
formy spędzenia wolnego czasu 
– poprawiające zarówno zdolno-
ści sportowe, jak i muzyczne, pla-
styczne czy aktorskie. W świetlicy 
funkcjonują trzy grupy: artystycz-
na, dekoratorska i sprzątająca, 
a  członkowie grup zmieniają się 
co miesiąc bądź dwa.

do dyspozycji jest 
psycholog i nauczyciele
Standardowy dzień w świetlicy 

składa się z czasu wolnego (kiedy 
to podopieczni schodzą się do pla-
cówki), odrabiana lekcji (czy ko-
repetycji), zajęć właściwych, któ-
re są dostosowane do pory roku 
czy liczby obecnych dzieci, wła-
ściwego czasu wolnego przezna-
czonego na gry, zabawy, robienie 
i zmianę dekoracji sali, wyjście  
na plac zabaw. Następnie jest posi-
łek i sprzątanie sali.

Głównym źródłem finansowa-
nia świetlicy są dotacje z  urzę-

du miasta (które wynoszą 30-35 
tys. zł rocznie). Świetlica fundu-
sze pozyskuje również m.in. ze 
sprzedaży palemek (przed Wiel-
kanocą) czy kartek świątecznych 
oraz małych choinek (przed Bo-
żym Narodzeniem) robionych 
przez podopiecznych i sprzedawa-
nych na kiermaszu pod kościołem 
św. Ducha. Otrzymane pieniądze 
przeznaczone są m.in. na zakup 
pomocy dydaktycznych, plastycz-
nych, wyjście na basen, do kina 
czy na lody, a  także organizację 
kilkudniowych wyjazdów w  wa-
kacje (minionego lata podopiecz-
ni świetlicy wyjechali na 5 dni  
do Poronina).

Oprócz angażowania się mło-
dzieży w  kiermasze świąteczne, 
organizowane są również imprezy 
okolicznościowe, tj. Jajko, Dzień 
Otwarty (przełom maja i czerw-
ca), Bal Jesiennych Liści (koniec 
października), Andrzejki (koniec 
listopada), Mikołajki, Wigilia.  
Na spotkania przedświąteczne za-
praszani są goście – rodzice, wo-
lontariusze, przedstawiciele władz 
miasta czy Caritasu.

20 lat minęło  
jak jeden dzień
Podczas uroczystości jubile-

uszu 20-lecia istnienia świetlicy, 
który świętowano 16 września, 
obecni był m.in. wiceburmistrz 
Bogusław Bończak i zastępca dy-
rektora PUP Cezary Gawroński. 

– Bardzo dziękuję Dorocie 
za tyle lat takiego zaangażowania, 
że dzieciaki mają tutaj swój drugi 
dom, że to miejsce jest dla nich ta-
kie przyjazne. Dziękuję również 
wolontariuszom, którzy tutaj po-
magają, bo bez was tak naprawdę 
nic by się nie udało – powiedział 
Bończak. – Jeśli chodzi tutaj o na-
szą funkcję i nasze zadanie, aby 
dofinansowywać wasze działanie, 
to nie jest żadna łaska, bo wam się 
to należy. Szkoda, że taka świe-
tlica jest tylko jedna, bo zaczyna-
liśmy od 4, a teraz został nam się 
rodzynek, ale za to jaki wspania-
ły – dodał. – Sytuacja jest aktual-

nie trudna, ale będziemy się starać 
aby zachować dla was chociaż to 
co jest, ale warto dla was te pienią-
dze przeznaczać, bo rzeczywiście 
dzieciaki świetnie się tutaj czują  
– zakończył wiceburmistrz.

– 20 lat – niektórzy powie-
dzą, że to mało, a  inni, że dużo.  
W przypadku pracy z  dziećmi, 
jakie by te dzieci nie były, to jest 
okres bardzo długi. Świetlica to 
tak naprawdę są ludzie, którzy ją 
tworzą. Wszystkim, którzy tutaj 
byli, są i będą, chcielibyśmy bar-
dzo podziękować, ponieważ jest 
tak, że jest coraz mniej osób, które 
chcą się angażować w taką dzia-
łalność. Chwała tym wszystkim, 
którzy tutaj przychodzą, poświę-
cają swój czas, którzy rozmawiają 
z dzieciakami, którzy tworzą tutaj 
rodzinną atmosferę – powiedział 
Cezary Gawroński z PUP. 

– Za każdym razem kiedy tutaj 
wpadniemy to panuje tutaj rodzin-

na atmosfera, przychodzi się tutaj 
jak do swojego domu, jak do przy-
jaciół, bliskich znajomych. Tutaj 
zawsze można liczyć na pomoc 
i wsparcie. To jest chyba w  tym 
wszystkim najważniejsze i oby ta 
idea istniała dalej – dodał. – Nasza 
rola jest taka, że my przyznajemy 
dotację. Myślę, że ona co roku bę-
dzie trochę zwiększana – zakoń-
czył Gawroński. 

Pani Dorota Guzek, która na 
codzień jest nauczycielka w szko-
le w Mastkach, ze świetlicą „Słon-
ko” związana jest praktycznie od 
początku jej istnienia. Na począt-
ku działała w  niej jako wolon-
tariuszka, a  od 2004 przejęła jej 
kierownictwo po pani Ewie Po-
lak. Przez 20 lat funkcjonowania 
świetlicy jej mury opuściło kilku-
set podopiecznych, których dzieci 
aktualnie do niej uczęszczają. Pani 
Guzek śmiało nazywa się zatem 
ich „przyszywaną babcią”.  

młodzież ze świetlicy „Słonko” wraz z kierowniczką placówki Dorotą Guzek, wiceburmistrzem Bogusławem 
Bończakiem i pracownikiem PuP Cezarym Gawrońskim.
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Łowicz | Dzień Edukacji Narodowej 

Bez kwiatów i uścisków dłoni
Z okazji Dnia Edukacji Narodowej 12 pracowników 
miejskich placówek oświatowych i 16 z powiatowych 
otrzymało nagrody przyznane przez – odpowiednio  
– burmistrza Łowicza Krzysztofa Kalińskiego  
lub starostę Marcina Kosiorka. 

Każda osoba wytypowana do 
miejskiej nagrody otrzyma 3.000 
zł, w  powiecie nagroda wynosi  
od 1.700 do 3.500 zł. 

Urząd Miejski i Starostwo Po-
wiatowe zrezygnowały z  oficjal-
nego wręczenia nagród wraz 
z listami gratulacyjnymi, co jesz-

cze kilka dni temu było planowa-
ne. Decyzja taka została podję-
ta w  związku z  wprowadzeniem 
w niemal całej Polsce żółtej strefy 
zagrożenia epidemicznego. 

Nagrody burmistrza otrzyma-
li: Teresa Mróz – nauczyciel in-
formatyki ze Szkoły Podstawowej 
nr 1, Marlena Dzik – nauczyciel 
geografii i wicedyrektor SP nr 2, 
Małgorzata Dróżka – nauczyciel 

edukacji wczesnoszkolnej w  SP 
nr 3, Wiesława Skrzypińska – na-
uczyciel muzyki i religii w SP nr 
4, Piotr Wysocki – nauczyciel hi-
storii ze SP nr 7, Michał Czapnik  
– nauczyciel teorii w  Samorzą-
dowej Szkole Muzycznej, Mag-
dalena Szremska – nauczyciel 
wychowania przedszkolnego 
w  Przedszkolu nr 5, Agnieszka 
Stachurska-Jelonek – nauczyciel 
wychowania przedszkolnego i an-
gielskiego w  Przedszkolu nr 7, 
Witold Janicki – pracownik ad-
ministracji i obsługi w Zakładzie 
Ekonomiczno-Administracyj-

nym, Joanna Kotras – pracownik 
administracji i  obsługi w  Przed-
szkolu nr 4, Krystyna Jagoda  
– pracownik administracji i obsłu-
gi w Przedszkolu nr 5 i Monika 
Sławek – pracownik administracji 
i obsługi w Przedszkolu nr 7. 

Nagrody starosty otrzymali 
dyrektorzy: Dorota Dziekanow-
ska-Słoma – dyrektor I Liceum 
Ogólnokształcącego, Agnieszka 
Ruta-Kucińska – dyrektor II LO, 
Dariusz Żywicki – dyrektor Ze-
społu Szkół Ponadpodstawowych 
nr 1, Jerzy Zabost – dyrektor ZSP 
nr 2, Magdalena Karska – dyrek-

tor Specjalnego Ośrodka Szkol-
no-Wychowawczego, Dorota Zie-
lińska – dyrektor Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w  Kierno-
zim Ewa Pierzchała-Kurek – dy-
rektor Poradni Psychologiczno-
-Pedagogicznej oraz nauczyciele 
– Alicja Kalińska z I LO, Ewa Mi-
chalak z II LO, Katarzyna Sawic-
ka z  ZSP 1, Jadwiga Studzińska  
– ZSP 2, Elżbieta Kotlarska – ZSP 
3, Lena Otczyk-Kosmalska z ZSP 
4, Ewa Wasilewska-Marat z SOS-
-W, Aleksandra Kowalska – MOS 
w Kiernozi oraz Beata Świechow-
ska z PP-P.  mwk

Łowicz | Program o szkołach katolickich

TV Trwam w szkołach pijarskich
W dniach 7-8 października w Pijarskich Szkołach 
Królowej Pokoju w Łowiczu trwały nagrania 
do programu „Ze szkolnej ławki”. Program ten, 
realizowany przez TV Trwam, wyemitowany zostanie 
z końcem października.

Ks. Antoni Balcerzak wraz 
z ekipą telewizyjną gościł w szko-
le przez dwa dni, kiedy to powsta-
wały ujęcia do programu. – Reali-
zujemy w Łowiczu program „Ze 
szkolnej ławki”. Jest to program, 
który od 10 lat jest na antenie 
TV Trwam. Prezentujemy w nim 
szkoły katolickie w  całej Polsce. 
Założeniem tego programu było, 
aby pokazać bogactwo propozycji 
edukacji katolickiej w Polsce, nie 
mówiąc o  szkołach katolickich, 

ale je pokazując – powiedział nam 
ks. Antoni Balcerzak, gospodarz 
programu i wykładowca w Wyż-
szej Szkole Kultury Społecznej 
i Medialnej w Toruniu.

Ksiądz Antoni przyznał, że 
program przez lata ewoluował. 
Pierwsze programy pokazywa-
ły bowiem głównie przebieg po-
szczególnych lekcji. Teraz to 
uczniowie oprowadzają prowa-
dzącego po szkole, równocześnie 
opowiadają mu o funkcjonowaniu 

szkoły i  możliwościach rozwoju, 
jakie daje im placówka. 

Tak też uczniowie Liceum Pi-
jarskiego (Malwina, Ola, Filip, 
Janek i  Kuba) zaprosili księdza  
na próbę scholi czy też szkolne-
go teatru. Ks. Antoni wraz z eki-
pą telewizyjną obecni byli ponad-
to m.in. na lekcji religii, języka 
angielskiego, biologii, chemii czy 
matematyce.

Uczniowie wspomnieli księdzu 
również o zawiązanych w szkole 
grupach, które pomagają innym. 
Chodzi tutaj o  grupę „animato-
rów”, czyli formację uczniów, któ-
ra zajmuje się organizowaniem 
czasu wolnego dla młodszych 
uczniów szkoły. Zajmuje się ona 

również Przeglądem Teatrów Pi-
jarskich. Drugą grupą działającą 
w  szkole są „bratniacy”, którzy 
z kolei pomagają innym w nauce.

Ksiądz Antoni był pod wielkim 
urokiem pijarskich szkół w  Ło-
wiczu. – Szkoła pijarska jest nie-
zwykła i chcemy pokazać tą nie-
zwykłość w  trzech aspektach: 
poprzez formację (nauczycie-
li, uczniów i  rodziców), poprzez 
dydaktykę i  poprzez pasje (teatr, 
śpiew, sport), którą mogą reali-
zować ludzie młodzi w  tej szko-
le – powiedział. – Jest to jedyna 
szkoła katolicka w Polsce, w któ-
rej nauczyciele modlą się razem 
z uczniami – dodał.

Gospodarz programu poinfor-
mował również o dacie premiery 
programu. – Zapraszamy w ostat-
ni wtorek miesiąca, tj. 27 paździer-
nika. Będzie można zobaczyć jak 
udało się nam to zrealizować – po-
kazanie prawdziwego wizerunku 
tej szkoły.  ksl

Ks. antoni Balcerzak, gospodarz programu „Ze szkolnej ławki”, 
emitowanego w TV Trwam.
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Gmina Bielawy | Kłopoty gospodarza z marywilu

Odwołał się, stanie przed sądem
W lutym tego roku  
na łamach NŁ pisaliśmy 
o problemach gospodarza 
z miejscowości Marywil 
w gminie Bielawy, 
któremu zarzuca się  
brak należytej opieki  
nad hodowanymi  
przezeń krowami.

Opisywaliśmy, że stado miesz-
kało w oborze, która nie była od-
powiednio zabezpieczona, jej 
drzwi ledwo trzymały się na za-
wiasach, były przewiązane tylko 
sznurkiem. W rezultacie zwie-
rzęta chodziły samopas, sprawia-
jąc niebezpieczeństwo dla siebie  
i dla mieszkańców.

Zgłoszenie o  zaniedbaniach 
wpłynęło do gminy w  ubiegłym 
roku. Wójt Sylwester Kubiński 
zgłosił sprawę na policję, zarzą-
dzony został dozór weterynaryjny. 

W grudniu 2019 roku Inspekcja 
Weterynaryjna z  Tarnowa poin-
formowała Powiatowego Lekarza 
Weterynarii w  Łowiczu o  złym 
stanie sztuki bydła należącej do 
gospodarza z  Marywila. Dlacze-
go z Tarnowa? – bo byk ten został 
przekazany do uboju na terenie, 
który podlega kontroli tarnow-
skiej Inspekcji i przy tym okazało 
się, że posiada on ranę wokół szyi  
i wrośnięty w kark łańcuch.

Na początku lutego wójt gminy 
Bielawy podjął decyzję o wszczę-
ciu postępowania w sprawie cza-
sowego odebrania gospodarzowi 
zwierząt, jednocześnie informując 
policję o podejrzeniu popełnienia 
przestępstwa.

W połowie lutego Komen-
da Powiatowa Policji w Łowiczu 
wszczęła dochodzenie ws. znęca-
nia się nad bydłem gospodarczym 
poprzez niezapewnienie stosow-
nych warunków oraz opieki wete-
rynaryjnej. 

Na podstawie wyników docho-
dzenia, w  maju bieżącego roku 
Prokuratura Rejonowa w Łowiczu 
oskarżyła gospodarza z Marywila 
o to, że „znęcał się nad sztuką by-
dła poprzez stosowanie okrutnych 
metod w jej chowie, co w sposób 
oczywisty doprowadziło do zmian 
patologicznych w  organizmie w/
wym sztuki bydła w postaci rany 
ropnej wokół szyi oraz wrośnięte-
go łańcucha w kark zwierzęcia”.

W lipcu Sąd Rejonowy w Ło-
wiczu wydał wyrok nakazowy, 
według którego właściciel byka 
został skazany na jeden rok ogra-
niczenia wolności z  obowiąz-
kiem wykonywania nieodpłatnej 
kontrolowanej pracy na cele spo-
łeczne w  wymiarze 20 godzin 
w  stosunku miesięcznym. We-
dług wyroku, mieszkaniec Mary-
wila ma wpłacić też 1.000 zł na 
cel związany z ochroną zwierząt, 
a  także ponieść koszty sądowe 
w wysokości 250 zł.

Niedługo po ogłoszeniu wyro-
ku, oskarżony w formie pisemnej 
zgłosił sprzeciw, uzasadniając to 
tym, że byk nie miał wrośniętego 
łańcucha, ponieważ uwiązany był 
na postronku ukręconym ze sznur-
ka. Poinformował także sąd o tym, 
że w czasie, kiedy on przebywał 
w szpitalu, byk zerwał się z linki. 
W późniejszym czasie go złapał, 
lecz ze względu na stan zdrowia 
nie mógł przyprowadzić go na te-
ren gospodarstwa.

Z uwagi na sprzeciw, który zo-
stał złożony w  terminie i przez 
osobę uprawnioną, wyrok naka-
zowy stracił moc. Sąd Rejonowy 
wyznaczył termin rozprawy głów-
nej na 12 października bieżącego 
roku.

I rzeczywiście, 12 październi-
ka odbyła się rozprawa. Oskar-
żony Kazimierz W. nie stawił się 
jednak w  sądzie. Zjawili się na-
tomiast świadkowie – Powiato-
wy Lekarz Weterynarii Artur M.  
i jego zastępca Jarosław B., a tak-
że inspektor z Urzędu Gminy Bie-
lawy Przemysław W.

Zeznali oni, tak jak wcześniej, 
że kontrole gospodarstwa w Ma-
rywilu wykazały brak odpowied-
nich warunków bytowych bydła.

Postępowanie urzędu gmi-
ny, które zdecyduje o  czasowym 
odebraniu zwierząt Kazimierzo-
wi W., nadal trwa. Przesłucha-
ni w tej sprawie zostali świadko-
wie, a oskarżony dopiero zostanie 
przesłuchany. Wtedy podjęta zo-
stanie decyzja, czy stado zostanie 
w gospodarstwie.

Według zeznań świadków, licz-
ba krów w  stadzie zmniejszy-
ła się z  17 do 10. Bydło gospo-
darza z Marywila hodowane jest 
na rzeź, zwierzęta zapładniają się 
między sobą. Krowy nie są dojo-
ne, a cielaki „karmią się same”.

Jak powiedział zastępca Po-
wiatowego Lekarza Weterynarii, 
nie są to warunki, które spełniają 
minimalne wymagania odnośnie 
tego, w jaki sposób powinno być 
chowane bydło. Z uwagi na brak 
obecności oskarżonego, sędzia 
Anna Kwiecień-Motylewska wy-
znaczyła kolejny termin rozprawy 
na 10 listopada.  ks
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Diecezja łowicka | Pożegnaliśmy pustelnika

Zmarł ks. Leszek Niewiadomski
9 października zmarł  
ks. Leszek Niewiadomski, 
pustelnik diecezji łowickiej. 
Miał 50 lat, z czego 26 lat 
przeżył w kapłaństwie. 
Msza święta pogrzebowa 
została odprawiona  
14 października w kościele 
Niepokalanego Poczęcia 
Najświętszej Maryi Panny 
w Rawie Mazowieckiej.

Ks. Leszek Niewiadomski po-
chodził z Lubochni, ale był zna-
ny wielu osobom w  Łowiczu, 
ponieważ przez kilka lat był wi-
kariuszem, a następnie rezyden-
tem w parafii katedralnej, w tym 
czasie odprawiał msze św. w ko-
ściele św. Leonarda i udzielał tam 
spowiedzi. Był też wykładow-

cą filozofii (z której miał dok-
torat) w  Wyższym Seminarium 
Duchownym – którego był ab-
solwentem. Pracował z młodzie-
żą prowadząc wspólnotę Młodzi 
Młodym z Miłości, był też diece-
zjalnym koordynatorem Świato-
wych dni Młodzieży w 2005 roku 
w Kolonii. 

Był osobą serdeczną, otwartą  
i bardzo lubianą, prowadził bloga 
o tematyce biblijnej. Jako wykła-
dowca ceniony był za rzeczowość 
i profesjonalizm. Zdecydował się 
jednak wycofać z otwartego ży-
cia i wstąpić na drogę pustelniczą, 
stopniowo ograniczał swoją ak-
tywność. 

Zamieszkał w  Miasteczku 
Krwi Chrystusa w Chrustach koło 
Rawy Mazowieckiej, gdzie po-
wstała pustelnia – Erem Maryi. 
W 2012 roku złożył pierwsze ślu-
by pustelnicze, które kilkakrot-
nie odnawiał, wieczyste złożył  
1 października 2016 r. w  łowic-
kiej katedrze. Ślubował ubóstwo, 
posłuszeństwo, czystość i milcze-
nie. Od tego czasu zaprzestał pro-
wadzenia bloga, a czas spędzał 
głównie na modlitwie, odprawiał 

też codzienną mszę św. Misjo-
narkom Krwi Chrystusa, które 
dostarczały mu posiłki. Raz w ty-
godniu spowiadał przez godzinę 
– wiernych do  tej spowiedzi ni-
gdy nie brakowało. 

– Ksiądz Leszek Niewiadomski 
szukał Boga i starał się odczytać 
wolę Bożą. Jego decyzja o drodze 
pustelniczej, jako indywidual-
nej formie życia konsekrowane-
go, była przemyślana i zaakcepto-
wana przez Kościół – powiedział 
nam ks. Adam Domański, diece-
zjalny opiekun takich form ży-
cia konsekrowanego, do  których 
należą pustelnicy, konsekrowane 
wdowy oraz dziewice. – Oby miał 
niebo i Boga, którego tak pragnął  
i do  którego się modlił, nie tyl-
ko za siebie, ale przecież również  
za nas wszystkich.  mwk  

Domaniewice | Koła żywego Różańca

Pielgrzymowali z różańcem w ręku
Około 250 osób  
z całej diecezji łowickiej 
uczestniczyło  
w XVI Pielgrzymce Kół 
Żywego Różańca  
do Sanktuarium Matki 
Bożej Pocieszycielki 
Strapionych 
w Domaniewicach. 

Spotkali się oni w kościele pa-
rafialnym na  mszy świętej pod 
przewodnictwem biskupa An-
drzeja F. Dziuby. Homilię wy-
głosił biskup senior Józef Zawit-
kowski. Nawiązał on do obecnej 
sytuacji epidemicznej na  świe-
cie i zwrócił się do  Maryi, aby 
zdeptała wirusa – moc szatana  
i zrzuciła ludziom maski z twa-
rzy. – Chcemy wielbić Ciebie ra-

dosnymi wargami, ze wszystkich 
sił – mówił.

Po mszy konferencję wygło-
sił ks. mgr Stanisław Zarosa SAC. 
Skupił się on na przykładach, gdy 
odmawianie różańca pozytywnie 
wpływało na życie ludzi. Podkre-
ślił, że oddanie się w ten sposób 
pod opiekę Matce Bożej może być 
ratunkiem w trudnych czasach. 
Apelował, aby obecni dbali o to, 
by uczyć modlitwy różańcowej 
dzieci i młodzież i propagowali ją 
w  swoim środowisku. Spotkanie 
zakończyło wspólne odmówienie 
różańca.

Ze względu na  obostrzenia 
związane z pandemią, w  tym 
roku zrezygnowano z przejścia  
z kościoła parafialnego do Sanktu-
arium w Domaniewicach, w cza-
sie którego miał być odmawiany 
różaniec, sanktuarium było od-
wiedzane przez pielgrzymów in-
dywidualnie w  małych grupach. 
Nie było też wspólnotowego po-
częstunku.  tb

rZut oKIEm | ŚLADEm ZRZuTóW

15 km pieszo z Bobrowej lub 50 km rowerem z Łowicza 
do czatolina, pod pomnik upamiętniający zrzut cichociemnych w 1941 
roku, pokonało 10 października 77 uczestników piętnastego rajdu 
upamiętniającego to wydarzenie. Rajd zorganizował oddział PTTK 
w Łowiczu. Wśród uczestników były kilkuosobowe grupy uczniów  
z SP1 w Łowiczu, SP z Bratoszewic i mastek oraz ZSP nr 2 na Blichu, 
a także turyści spoza powiatu łowickiego: z żyrardowa, Skierniewic, 
Płocka i Gostynina. Tradycyjnie wszyscy spotkali się pod pomnikiem, 
gdzie złożono kwiaty, zapalono znicze i przypomniano historię zrzutów 
Cichociemnych na terenie powiatu. tb

rZut oKIEm | JAKIE TO DRZEWA?

uczniowie klasy IV b i VI c ze Szkoły Podstawowej 
w Domaniewicach wraz z wychowawczyniami: Jadwigą Wojcieszek  
i Beatą Tomalą oraz Renatą Ledzion-Pytkowską uczestniczyli w pieszym 
rajdzie integracyjnym do Rogóźna. Skorzystali z dobrej jeszcze 
w ubiegłym tygodniu pogody, by podziwiać jesienną przyrodę i nauczyć 
się rozpoznawania gatunków drzew i krzewów. Później integrowali się  
przy ognisku, kiełbasce i ciastkach. Choć niektórych bolały nogi (trasa 
rajdu to około 10 km), spacer zachęcił uczniów do korzystania  
z walorów turystycznych i przyrodniczych najbliższej okolicy. Taka forma 
wypoczynku będzie na stałe wpisana w działalność szkolnego koła 
Ligi Ochrony Przyrody. Jest to też ciekawa alternatywa dla wycieczek 
szkolnych, których w czasie epidemii będzie mniej. mak 

REKLAmA

Śp. ks. leszek Niewiadomski
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Jednym z elementów pielgrzymki Kół żywego Różańca  
do Domaniewic była wspólna modlitwa różańcowa.
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Łowicz | Gwiozdy Łowickie rozdane

Dla malarza, gawędziarza,  
choreografa i rzeźbiarza
Wiceburmistrz Bogusław Bończak powiedział na 
wręczeniu Gwiozd Łowickich 11 października,  
że gdy je wymyślono, pojawiały się głosy, że pomysł 
nie ma sensu, że nie będzie zgłoszeń i szybko ratusz 
się z tego wycofa. Tymczasem do tegorocznych 
Gwiozd wpłynęło 20 zgłoszeń, a komisja oceniająca 
miała poważny problem, aby spośród mocnych 
kandydatur wybrać tylko cztery osoby.

W tym roku Gwiozdami zosta-
li uhonorowani: za upowszechnia-
nie i ochronę dóbr kultury ludowej 
Eligiusz Pietrucha – znany w re-
gionie przewodnik PTTK, propa-
gator turystyki i gawędziarz oraz 
pośmiertnie Daniela Teresa Na-
wrocka (1930-2002) – tancerka, 
choreograf m.in. Blichowiaków, 
instruktor tańca, pedagog, znawca 
folkloru Ziemi Łowickiej; w kate-
gorii twórczość ludowa: rzeźbiarz 
ludowy Jan Puk z Trześni w gmi-
nie Gorzyce oraz pochodzący 
z Kocierzewa Północnego malarz 
Stanisław Łacheta.

eligiusz pietrucha
– Jestem niesamowicie wzru-

szony. Myślę, że to ogromne wy-
różnienie i zaszczyt – powiedział 
nam Eligiusz Pietrucha. W  cza-
sie swego krótkiego przemówie-
nia dziękował za Gwiozdę i  nie 
omieszkał powiedzieć czegoś od 
siebie, zauważając, że nie tylko 
gawędziarstwem i konferansjerką 
się zajmował, ale przede wszyst-
kim był przez lata aktywnym 

przewodnikiem turystycznym. – 
Mam zarejestrowanych trzy tysią-
ce wycieczek turystycznych, które 
oprowadziłem po Łowiczu i Zie-
mi Łowickiej – chwalił się, cytując 
przy okazji historie o spotkaniach 
z  niezwykłymi ludźmi, których 
był przewodnikiem. Panu Elkowi 
oprócz rodziny gratulacje składało 
grono przyjaciół z oddziału PTTK 
w Łowiczu.

stanisław łacheta
Cieszy na pewno Gwiozda dla 

85-letniego pana Stanisława Ła-
chety z  Kocierzewa, mało zna-
nego szerzej malarza ludowego, 
choć o nim pisaliśmy już na ła-
mach Nowego Łowiczanina. – 
Jest mi bardzo miło, dla mnie to 
jest wielkie „coś”, jakoś nigdy nie 
dostałem takiego wyróżnienia – 
powiedział nam, dodając, że nie 
spodziewał się tego.

Pan Stanisław to niezwykle 
ciekawa i  skromna postać, do 
swej twórczości podchodzi bez 
zadęcia. – Maluję od czasu woj-
ska. chyba od 1957 roku, to kawał 

czasu – mówi. – Ostatnio malo-
wałem łowiczankę i rycerza przy 
studni, taką scenkę pożegnania, 
bo on na wojnę idzie. Ona stoi 
w  ludowym stroju, ale takim 
dawnym. Pomysły biorę z obser-
wacji tego co mnie otacza – opo-
wiadał nam.

Jak przyznaje, maluje, bo ko-
cha to robić, swoje prace najczę-
ściej rozdaje wśród członków ro-
dziny – są to takie prezenty od 
nestora rodu.

Jego obrazy: Matka Boska Ko-
cierzewska, Matka Boska Wędru-
jąca, Matka Boska Pszczelarzy, 
były prezentowane na wielu wy-
stawach w kraju. 

Namalowane przez pana Sta-
nisława przedstawienia świętych 

znajdują się też na chorągwiach 
we wsiach: Lipnice – Matka Bo-
ska Częstochowska, Różyce – św. 
Antoni, Wejsce – św. Maksymi-
lian Maria Kolbe.

daniela nawrocka
Swoją Gwiozdę będzie mia-

ła w  końcu (pośmiertnie) Da-
niela Teresa Nawrocka. Postać 
nietuzinkowa, która zapisała się 
złotymi głoskami jako propaga-
torka i znawczyni kultury ludowej 
regionu łowickiego, ale przede 
wszystkim jako choreograf i  in-
struktor tańca w wielu zespołach 
folklorystycznych. W  Łowiczu 
np. prowadziła i  współpracowa-
ła przez lata z zespołami Blicho-
wiacy, Kolejarz. Była twórcą lub 

współtwórcą (wspólnie z  Janu-
szem Kaźmierczakiem oraz jego 
ojcem Wincentym) wielu progra-
mów scenicznych. 

Odsłonięcia Gwiozdy dokonał 
jej syn Dariusz Nawrocki, póź-
niej dziękował mówiąc, że na 72 
lata jej życia prawie 50 poświęci-
ła na pracę dla regionu i miasta. 
– Przez to jej zaangażowanie, ja 
osobiście czuję się jak syn tej zie-
mi – powiedział. I apelował: – Pa-
miętajmy o tych ludziach, którzy 
kształtowali młodych ludzi. Spod 
ręki mojej mamy wyszło ich wiele 
setek – dodał.

jan puk
Gwiozdę twórcy ludowego, 

rzeźbiarza z  Woli Rusinowskiej 
(woj. podkarpackie) Jana Puka 
odsłonił na rynku dyrektor Mu-
zeum Okręgowego w Sandomie-
rzu Dominik Płaza odsłonił. Jan 
Puk osobiście nie mógł przyje-
chać z powodu problemów zdro-
wotnych i obaw przez koronawi-
rusem.

Dyrektor przekazał wicebur-
mistrzowi słowa podziękowania 
i  wręczył dwie rzeźby autorstwa 

rzeźbiarza: dziewczynę niosącą 
wodę i ptaszka. W czasie podzię-
kowań za wyróżnienie powiedział, 
że Jan Puk to artysta dbający o de-
tale, tworzący rzeźby, które często 
mają ruchome elementy, czasem 
nawet całe mechanizmy. 

Życie codzienne wsi lasowskiej 
stanowi jeden z  czterech nurtów 
rzeźbiarskich artysty, tj. prac o te-
matyce sakralnej, świeckiej oraz 
fenomenalnych zabawek ludo-
wych (ruchomych i  statycznych). 
W drewnie utrwala dawną archi-
tekturę, przedstawia mieszkańców 
wsi w  trakcie wykonywania róż-
norodnych zajęć.

Gwiozdy stają się powoli wizy-
tówką Łowicza, zauważają je nie 
tylko mieszkańcy Łowicza, ale 
także turyści, z zainteresowaniem 
czytając nazwiska wyróżnionych. 
Szkoda tylko, że na tym koniec. 
Marzyłaby się bowiem aplikacja 
na smartfona, która pozwoliłaby 
turystom poznać bliżej osoby i ze-
społy, które zostały w ten sposób 
uhonorowane, np. przez skanowa-
nie umieszczonych przy nich ko-
dów QR.  tomasz Bartos

Łowicz | Konkurs „mistrz mowy księżackiej”

Pan Stanisław nie miał sobie równych
8 października rozstrzygnięto 

ogłoszony przez Łowicki Ośro-
dek Kultury i Miejską Bibliotekę 
im. A K. Cebrowskiego konkurs 
„Mistrz mowy księżackiej”. Kon-
kurs był skierowany do mieszkań-
ców Łowicza i powiatu łowickie-
go w  kilku grupach wiekowych: 
uczniowie szkół podstawowych, 
ponadpodstawowych i dorośli. Za-
daniem każdego uczestnika było 
nagranie prezentacji (do 3 minut) 
z wystąpieniem w gwarze łowic-
kiej oraz przesłanie filmu na kon-
kurs. Wpłynęło 14 filmów, z któ-
rych aż 8 zostało nagrodzonych. 
Jak brzmi gwara w mistrzowskim 
wydaniu posłuchać można na fil-
mach, które otrzymały I nagrody, 

publikujemy je na naszym portalu 
Łowiczanin.info. W jury zasiedli 
Joanna Bolimowska, Anna Stani-

szewska, Barbara Frątczak i Anna 
Zabost z ŁOK. To grono zadecy-
dowało kto zostanie nagodzony. 

W kategorii dorośli najlepsi 
okazali się: 

I nagroda – Stanisław Mada-
nowski z  Boczek Chełmońskich 
za przemowę weselną 

II nagroda – Zofia Gala 
III nagroda – Agnieszka Jarka 
W kategorii dzieci i  młodzież 

nagrody otrzymali: 
I nagroda – Zuzanna Kostrze-

wa z Łyszkowic za autorski wiersz 
II nagroda ex aequo – Amelia 

Gładka i Anna Karwowska
III nagroda ex aequo – siostry 

Agata i Malwina Ciesielskie 
Przypomnijmy, że konkurs zo-

stał ogłoszony w związku z reali-
zacją projektu „Z gwarą za pan 
brat! Działania promujące dialekt 
łowicki”, który jest współfinanso-
wany przez Narodowe Centrum 
Kultury z programu „EtnoPolska 
2020”.  aa

Łowicz | Spotkanie na Nowym Rynku

Motocykliści: w tym roku kameralnie
W tym roku dopiero za 
trzecim razem, w sobotę 
10 października, udało 
się Łowickiemu Klubowi 
Motocyklowemu No.16 
zorganizować spotkanie  
na Nowym Rynku. 

Dwa wcześniejsze, w maju i we 
wrześniu, zostały odwołane z po-
wodu ograniczeń nałożonych ze 
względu na zagrożenie koronawi-
rusem. 

Prezes Łowickiego Klubu Mo-
tocyklowego no 16 w  Łowiczu 
Dariusz Tadeusiak powiedział 
nam, że kończący się sezon nie był 
dla motocyklistów z „Szesnastki” 
udanym, obostrzenia wprowa-
dzone marcu spowodowały, że 
nie tylko łowicki klub, ale wszyst-
kie inne w całej Polsce odwołały 
swoje zloty, na które klubowicze 
jeździli. – Oczywiście, gdy było 
to już możliwe, organizowaliśmy 
wypady, ale tylko w Polskę, zre-
zygnowaliśmy z  naszych planów 

zagranicznych np. z  wyjazdu do 
Petersburga, który ciekawie się 
zapowiadał, mieliśmy jeszcze je-
chać do Grecji, ale trudno powie-
dzieć, czy pojedziemy – opowia-
da prezes.

W sobotę 10 października na 
Nowym Rynku spotkało się oko-
ło 80 motocyklistów. Spotkanie 
zostało ograniczone do członków 
klubu i  sympatyków z  Łowicza 
i okolic. Przypomnijmy, że w Ło-
wickiej Majówce Motocyklowej 
uczestniczyło w  poprzednich la-

tach nawet ponad 600 motocykli-
stów. Organizatorzy zrezygnowali 
w tym roku z mszy świętej w in-
tencji motocyklistów, konkursów 
na Nowym Rynku i parady po Ło-
wiczu oraz wspólnego przejazdu 
do Nieborowa. – Nie chcieliśmy 
wystawiać na próbę uprzejmości 
łowickiej komendy, już dwukrot-
nie w tym roku ustalaliśmy wspól-
nie przebieg parady – powiedział 
nam Tadeusiak.

Motocykliści z Nowego Rynku 
przejechali więc indywidualnie do 
Nieborowa, gdzie spotkali się na 
terenie restauracji Rozdroże. Tam 
bawili się przy muzyce do późne-
go wieczora.  tb

tuż po odsłonięciu gwiozd, od lewej stoją: wiceburmistrz Bogusław 
Bończak, dyrektor muzeum Okręgowego w Sandomierzu Dominik Płaza, 
syn Danieli Nawrockiej Dariusz, Eligiusz Pietrcuha, Stanisław Łacheta  
i przewodniczący Rady Powiatu marek Jędrzejczak.
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Eligiusz Pietrucha gawędziarz i konferansjer, ale w czasie  
odsłonięcia Gwiozd przypomniał wszystkim, że jest przede wszystkim 
przewodnikiem PTTK
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Domaniewice | Podsumowanie projektu 

Zaproszenie  
nie tylko koncert 
Na koncert Sylwii 
Strugińskiej-Wochowskiej 
i podsumowanie projektu 
„O tym nie można 
zapomnieć…”  
zaprasza w najbliższą 
niedzielę, 18 października 
Gminny Ośrodek Kultury 
w Domaniewicach. 

– Spotkanie odbędzie się w re-
żimie sanitarnym. Przygotujemy 
miejsca siedzące w  odległości 
od siebie. Zadbamy o to, by było 
bezpiecznie – zapewnia dyrek-
tor ośrodka kultury Edyta Baleja. 
Z uwagi na obostrzenia związane 
z żółtą strefą, która została wpro-
wadzona w  całym kraju, liczba 
miejsc w  sali GOK jest ograni-
czona. Wstęp jest bezpłatny, ale 
będzie możliwy wyłącznie za 
okazaniem wejściówki. Można 
je odbierać już od poniedziałku 
bezpośrednio w ośrodku kultury 
lub zarezerwować telefonicznie 
pod numerem 505-324-168. 

Ile osób będzie mogło uczest-
niczyć w tym wydarzeniu? Na tę 
chwilę jeszcze tego nie wiado-
mo, a to z uwagi na to, że budy-
nek domaniewickiego Gminne-
go Ośrodka Kultury został roz-
budowany. Dobudowana zosta-

ła m.in. nowa sala widowiskowa  
(większa od tej istniejącej), ale 
jeszcze nie został przeprowadzo-
ny jej ostateczny odbiór. Jeśli do 
końca tego tygodnia uda się uzy-
skać wszystkie niezbędne po-
zwolenia, spotkanie odbędzie się 
w nowej sali. 

Podczas koncertu Sylwii Stru-
gińskiej-Wochowskiej będzie 
można usłyszeć najpopularniej-
sze pieśni z czasów wojny polsko 
– bolszewickiej oraz przyśpiew-
ki ułańskie w wykonaniu i  aran-
żacji profesjonalnych muzyków 
związanych z  Teatrem Muzycz-
nym w Łodzi, bowiem pochodzą-
ca z Domaniewic pani Sylwia za-
mierza przyjechać z muzycznymi 
gośćmi. 

W programie wydarzenia rów-
nież jest wystawa zdjęć, dokumen-
tów, odznaczeń i innych pamiątek 
dotyczących udziału mieszkań-
ców gminy w wojnie polsko-bol-
szewickiej. O tym, że GOK po-
szukiwał takich pamiątek wśród 
mieszkańców gminy, pisaliśmy na 
łamach NŁ. 

W ramach spotkania zapla-
nowana też jest prelekcja histo-
ryka Zbigniewa Zagajewskiego 
„100-lecie Bitwy Warszawskiej”, 
występ muzyczny śpiewającej na-
stolatki z  gminy Domaniewice 
Leny Kostrzewy oraz poczęstu-
nek.  mak

Stanisław madanowski z Boczek chełmońskich oraz Zuzanna 
Kostrzewa z Łyszkowic zostali laureatami I miejsc. 
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  30 września:  
Zbigniew Buczkowski, l.70.

  2 października:  
Pelagia Jarocka, l.87.

  3 października:  
Józefa Drzewiecka, l.89; Irena 
Łysio, l.87; Józef Niedziela, 
l.87; halina Słoma, l.54;  
marianna Głowacka, l.86.

  4 października:  
Lucyna Stachurska, l.81.

  5 października:  
Zofia mitek, l.83.

  7 października:  
Grażyna Walkiewicz, 
l.68; Janina Walkiewicz-
Zakrzewska, l.83;  
mieczysław uczciwek, l.87.

  8 października:  
Bogusław Goś, l.98.

  11 października:  
Zofia Łopata, l.74.

REKLAmA

Całe życie poświęciła pracy 
społecznej na terenie swojej 
rodzinnej gminy Nieborów. 
Przez lata była aktywną 
działaczką Ludowych 
Zespołów Sportowych: 
Orzeł Nieborów i Klubu 
Sportowego Wistula. 
Angażowała się też 
w działalność gminnego 
zarządu Ochotniczych Straży 
Pożarnych. Bezkonfliktowa, 
życzliwa, „człowiek dusza”, 
nikomu nie odmawiała 
pomocy.

   Jadwiga rojek  
(1938–2018)

Jadwiga Rojek (1938–2018), cz. II
dokończenie 
z numeru 41/2020

Był też okres, gdy można było 
ją spotkać na targowisku w Łowi-
czu sprzedającą grzyby czy jago-
dy zebrane w Puszczy Bolimow-
skiej. Zbierała je rodzina, a  ona 
na  ochotnika zgłosiła się, że bę-
dzie je sprzedawać. Także po to, 
by być wśród ludzi, by spotkać 
znajomych.

Z tego samego powodu zapi-
sała się do Koła Gospodyń Wiej-
skich w Nieborowie. – Trochę się 
z niej śmiałam z tego pomysłu, bo 
gdzie ona była gospodynią, a do-
mową to już w ogóle. Ona przez 
całe życie nie miała na  to czasu, 
ciągle biegała, załatwiała, spoty-
kała się, to był człowiek instytu-
cja – opowiada o niej siostrzenica.

Na terenie gminy Nieborów 
a nawet szerzej – w Łowiczu czy 
Skierniewicach – była bardzo 
znaną osobą, ze względu na swo-
ją działalność społeczną. Od 
młodych lat zaangażowana była 
w  sport i  straż. Była działacz-
ką Ludowych Zespołów Sporto-
wych, zasiadała w Radzie Woje-
wódzkiej LZS w Skierniewicach, 
współpracowała przy tym blisko 
z Władysławem Galą. W Niebo-
rowie tworzyła LZS Klub Sporto-
wy Orzeł Nieborów, potem dzia-
łała w powołanym w jego miejsce 
na dwa lata MLKS Wistula Nie-
borów, a potem ponownie w 1984 
roku w  Orle Nieborów. Stała 
na czele tych klubów.

Wielu mieszkańców gminy 
Nieborów było członkami tych 
klubów. W latach, gdy prowadziła 
je Jadwiga Rojek, nie ograniczały 
się one wyłącznie do piłki nożnej, 
tak jak jest obecnie. Działały licz-
ne sekcje, np. gry w szachy, war-
caby, tenisowa.

Początek lat 80-tych i  powo-
łanie do życia Wistuli Nieborów 
to dla Nieborowa okres rozwoju 
przede wszystkim kolarstwa szo-
sowego, o  czym dziś niewielu, 
zwłaszcza młodych osób, pamię-
ta, a sekcja kolarska skupiała po-
nad stu zawodników w  różnym 

wieku. Odbywały się zawody ko-
larskie na pętli: Nieborów – Skier-
niewice – Bolimów – Nieborów, 
wyścigi młodzików, juniorów. Za-
wodnicy klubu trenowani przez 
Stanisława Wałasińskiego z Bed-
nar startowali w zawodach woje-
wódzkich i  krajowych, osiągając 
bardzo dobre wyniki, kilku z nich 
trafiło nawet do kadry narodowej.

Siostra pani Jadwigi Lucyna 
Grzegory i jej mąż Jerzy opowia-
dają nam, że całkowicie była od-
dana klubom. – To nie było proste, 
absorbowało bardzo dużo czasu, 
zgłoszenia na  zawody w  Łodzi 
trzeba było załatwiać na miejscu, 
więc trzeba było tam pojechać. 
Czasami zastępowałem ją i ja tam 
jechałem, czasami jechałem z nią, 
a zdarzało się, że jechałem za pe-
letonem. Zdarzało się, że sama 
woziła zawodników na  zawody. 
Nie ma co ukrywać, gdy była po-
trzeba, poświęcała swoje pienią-
dze dla klubu i to na pewno nie raz 
– powiedział nam Jerzy Grzegory. 
Jego żona Lucyna dodaje – Mia-
ła w sobie coś, takiego, że przy-
ciągała i  zjednywała sobie ludzi, 
szczególnie z młodzieżą potrafiła 
rozmawiać. Potrafiła ich zdyscy-
plinować, napominała, że sport 
to nie wszystko, że muszą się też 
uczyć, aby mieli pracę, ułożyli 
sobie życie – wspomina. Dodaje 
też, że pamięta, iż w okresie gdy 
w Nieborowie działa sekcja kolar-
ska, jednym z jej głównych zmar-
twień było załatwianie „gum”  
do rowerów, co wówczas nie było 
łatwe. 

Innym jej zmartwieniem było 
zapewnienie klubowi odpowied-
niego zaplecza, w  tym boiska. 
To dla niej było bardzo ważne. 
Dzisiejszy kompleks sportowy 
w  Nieborowie, gdzie jest boisko 
sportowe do piłki nożnej i  korty 
tenisowe, to spełnienie jej marzeń 
sprzed lat, w jego powstaniu mia-
ła też swój udział. – Ciocia była 
szczęśliwa widząc ten obiekt, pa-
trzyła na niego z dumą. Do koń-
ca, gdy tylko zdrowie pozwalało, 
chodziła na  mecze Orła Niebo-
rów, sport był dla niej ważny do 

końca życia. Najważniejsze kana-
ły w  telewizorze były np. Euro-
sport i, powiem szczerze, ciocia 
nas też tym zaraziła – opowiada 
siostrzenica Mariola Siekierska. 

Bolesław Kowalski, były dy-
rektor Szkoły Podstawowej 
w Dzierzgówku, a w okresie PRL 
działacz ZMW, jej zaangażowanie 
porównał do pracy Mieczysława 
Szymajdy, który prowadzi Klub 
Sportowy Błyskawica Domanie-
wice. – To był człowiek niezwy-
kle aktywny. Pamiętam jak zabie-
gała o pieniądze, szczególnie dla 
kolarzy. Była typem osoby, któ-
ra wyrzucona drzwiami weszła 
oknem, aby osiągnąć cel dla klu-
bu. Miała bardzo rozległe kontak-
ty, co w czasach PRL było gwa-
rantem powodzenia, zazwyczaj jej 
nie odmawiano – powiedział nam 
Kowalski.

Obecny kierownik LKS Orzeł 
Nieborów Tomasz Wierzbicki 
mówi wprost, że pani Jadwiga od-

dała serce dla Klubu Sportowego 
Orzeł Nieborów. Faktem jest to, że 
gdy stała na jego czele, niejedno-
krotnie pokrywała różne wydatki 
z własnej kieszeni. Przy tym nie 
było u niej wyniosłości, zawsze 
była kontaktowa, pełna humo-
ru. Gdy było trzeba, sama chwy-
tała urządzenie do malowania li-
nii na boisku i je po prostu robiła.  
W swoim gospodarstwie praco-
wała w konie, orząc czy zwożąc 
siano.

Po zmianie ustroju dalej anga-
żowała się w  życie klubu, choć 
już nie jako prezes, była jego do-
brym duchem, na którego można 
było liczyć. Mocno przeżyła prze-
łom lat 80. i  90., gdy pieniądze 
na sport, których zawsze brakowa-
ło, dodatkowo ograniczono.

W 2017 r. otrzymała okoliczno-
ściowy medal z okazji 70-lecia ist-
nienia w powiecie łowickim Lu-
dowych Zespołów Sportowych.

Stanisław Bednarek, honorowy 
prezes zarządu powiatowego OSP 
w Łowiczu oraz zarządu gminne-
go w Nieborowie, który w prze-
szłości był też zaangażowany 
w działalność LZS i współpraco-
wał z Jadwigą Rojek na obu tych 
płaszczyznach, tak o  niej mówi: 
– To był człowiek, który całkowi-
cie poświęcił się pracy społecznej 
dla dobra lokalnej społeczności. 
Takich ludzi jak ona spotyka się 
bardzo rzadko. On osobiście żywi 
do niej ogromny szacunek i senty-
ment.

Do OSP wstąpiła w 1959 roku, 
od 1980 roku zasiadała w zarzą-
dzie gminnym straży, gdzie była 
skarbnikiem. Prezes zarządu 
gminnego OSP Karol Kroć pod-
kreśla jej zaangażowanie. – Nale-
żała do grupy wspierającej budo-
wę obiektu Remizy Strażackiej 
w Nieborowie i wraz z całą OSP 
aktywnie uczestniczyła w pracach 
przy jej budowie, przekazaniu 
do użytku i wyposażeniu – pisze 
w przesłanej nam informacji, do-
dając: – Druhna Jadzia, pomimo 
poważnego wieku i ciężkiej cho-
roby, do końca trwała na posterun-
ku, piastując z wielkim oddaniem 

rZut oKIEm | DLA mOCARZy

W Dzień Papieski  
11 października w kościołach 

w osmolinie i Iłowie oraz 
kaplicy we lwówku miały 

miejsce trzy charytatywne 
koncerty, z których dochód 

wesprze budowę Domu 
mocarzy, przeznaczonego 

dla pełnoletnich, 
niepełnosprawnych 

absolwentów szkoły specjalnej 
i ośrodka wychowawczego 

prowadzonego przez siostry 
zmartwychwstanki  

w mocarzewie (gmina Sanniki). 
W programie złożonym  

z muzyki poważnej i recytacji 
wierszy Karola Wojtyły wystąpili 

Robert Grudzień (organy, 
fortepian) soliści: Violetta Taran 

(sopran), Sylwia Kogucińską 
(sopran), Andrzej Pachnicki 
(bas) oraz Wanda Wasicka 

(narracja i poezja). tb fO
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WItamy WŚróD NaS 

funkcję skarbnika ZOG ZOSP RP 
w Nieborowie. 

Pani Jadwiga miała swój udział 
też w  budowie innych strażnic, 
nadawaniu sztandarów dla jed-
nostek, w  organizowaniu im-
prez strażackich, w  tym jubile-
uszy, które zawsze były dla niej 
szczególnym wydarzeniem, choć 
szczególnie, jak mawiała, lubiła 
Dzień Strażaka.

– Swoją otwartością zjednywa-
ła sobie druhów, była aktywnym 
doradcą w różnych sprawach, po-
magała gdy tylko mogła, przede 
wszystkim w  zdobywaniu środ-
ków zewnętrznych – opowiada 
Bednarek. – W okresach sprawoz-
dawczych brała udział we wszyst-
kich zebraniach strażackich, znali 
i lubili ją druhowie z całej gminy, 
przede wszystkim dzięki otwarto-
ści. W kontaktach towarzyskich 
to był człowiek dusza, niepowta-
rzalny.

W lipcu 2017 roku, właściwie 
pod koniec jej życia, dzięki stara-
niom Zarządu Oddziału Gminne-
go OSP RP w Nieborowie zosta-
ła uhonorowana Złotym Znakiem 
Związku OSP. Odznaczenie mia-
no wręczyć pani Jadwidze w cza-
sie gminnych zawodów sporto-
wo-pożarniczych, ale ostatecznie, 
ze względu na  nienajlepszy stan 
zdrowia, stało się to w jej domu. 
Wcześniej, jak powiedział nam 
Zdzisław Bednarek, pani Jadwi-
ga została odznaczona srebrnym 
i  brązowym znakiem związku. 
Natomiast w  2004 i  2012 roku 
otrzymała Złoty Medal za Zasłu-
gi dla Pożarnictwa. Chociaż w ten 
sposób chciano podziękować 
za jej społeczną pracę.

Siostrzenica Mariola Siekierska 
wspomina ją też od strony bardziej 
prywatnej. Jej pasją, uprawia-
ną w  domu, było rozwiązywa-
nie krzyżówek i czytanie książek, 
szczególnie biograficznych, o po-
staciach historycznych. Zbiera-
ła też różne pamiątki związane 
z  działalnością w LZS. – Ciocia 
była samodzielna i  radziła sobie 
z wieloma rzeczami, które my ko-

biety powierzyłybyśmy mężczy-
znom do zrobienia. Sama napra-
wiała żelazko czy gniazdko. Ale 
nie ukrywa, że przez lata pani Ja-
dwiga nie miała czasu, aby zadbać 
o siebie i swoje zdrowie. – Zawsze 
jej sprawy były na drugim planie  
– wspomina.

Opowiada nam, że pani Ja-
dwiga mocno angażowała się 
w  pomoc w  kręgu rodziny, np. 
dla swojej siostry Heleny, która 
po chorobie zmarła w  wieku 36 
lat. W pewnym momencie wzię-
ła pod opiekę dwójkę dzieci, któ-
re na dłuższy czas pozostały bez 
matki, wzięła też pod opiekę jed-
nego z chłopców z wielodzietnej 
rodziny. Wspierała te dzieci w roz-
woju i wychowaniu.

Pani Jadwiga najlepiej czuła się 
działając wśród ludzi, nie była ty-
pem gospodyni ludowej. Poświę-
ciła się pracy na rzecz LZS oraz 
OSP, nie założyła rodziny, ale nie 
była samotna, była blisko z rodzi-
ną siostry, szczególnie siostrze-
nicą, pamiętali o  niej znajomi, 
w  czasie choroby odwiedzali ją 
w szpitalu.

– Ciocia miała duży dystans do 
siebie i życia, np. kiedyś w rozmo-
wie o  swojej śmierci powiedzia-
ła, że chciałaby umrzeć 4 maja, 
w Dzień Strażaka, bo było to jej 
ulubione święto. Powiedziała też, 
że chciałaby, aby na  jej pogrze-
bie zagrała orkiestra dęta, a na sty-
pie puszczano disco polo, by się 
wszyscy dobrze bawili – opowia-
da siostrzenica.

Z tego nie spełniło się tylko di-
sco polo na stypie. – Ciocia, nie-
stety, pod koniec życia była w po-
ważnym stanie. Zmarła nad ranem 
4 maja 2018 roku, w sprawie or-
kiestry nie zdążyłam nigdzie za-
dzwonić, strażacy sami o tym po-
myśleli. Na pogrzeb przyjechała 
orkiestra z  Bełchowa. Przybyło 
wiele znajomych osób, przyja-
ciół, w  tym zawodnicy i  działa-
cze LZS-ów, pojawili się nawet 
kolarze w  swoich strojach. To 
bardzo miłe, że tyle osób pamię-
tało o cioci.  tb

REKLAmA

W czasie zwiedzania w niedzielę można spotkać rekonstruktorów.  
Na zdjęciu z prawej przewodnik na wystawie Piotr moskwa.
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Bolimów | Dla pasjonatów historii

Ostatnie dni wystawy  
o I wojnie światowej

D 18 października czynna bę-
dzie w Bolimowie wystawa opo-
wiadająca o  I wojnie światowej 
„Bolimów – na drodze ku niepod-
ległości”. Funkcjonuje ona w tym-
czasowo zaadoptowanych na  po-
trzeby muzeum pomieszczeniach 
niewykorzystywanej plebanii przy 
kościele Św. Trójcy.

Karolina Przyżycka, dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury, któ-
ry koordynował działania związa-
ne z  wystawą, powiedziała nam, 
że od otwarcia 13 września przy-
ciąga ona zorganizowane grupy 
szkolne, np. wystawę odwiedziły 

wszystkie klasy z ZSP w Bolimo-
wie. Do obejrzenia jej szykują się 
też uczniowie klas szkół podsta-
wowych z terenu gminy. – Osoby 
indywidualne staramy się przeko-
nywać do  odwiedzania muzeum 
w  niedzielę, gdy po ekspozycji 
w godzinach 12.00-18.00 oprowa-
dza pasjonat historii I wojny świa-
towej Piotr Moskwa. Tych osób 
też było sporo – ocenia. 

Wystawa w tygodniu także jest 
dostępna, ale zainteresowani mu-
szą się umówić w GOK jej na zo-
baczenie. Zwiedzanie jest bezpłat-
ne. 

W  przyszłym roku wystawa 
zostanie zaprezentowana w  mu-
zeach w  Skierniewicach i  Łowi-

czu, ośrodek prowadzi też rozmo-
wy z innymi instytucjami w Łodzi 
i Warszawie.  tb

rZut oKIEm | TRAfILI W POGODę 
około 40 słuchaczy uniwersytetu 
trzeciego Wieku wzięło udział 
w Łowickim marszu Nordic Walking. 
Kilkukilometrowy spacer zakończył się 
spotkaniem z ogniskiem na polanie 
w lesie miejskim. Zwykle marsz odbywał 
się w maju i kończył się piknikiem 
na Błoniach. – W tym roku przeszkodził 
nam w zorganizowaniu marszu w maju 
koronawirus. Przenieśliśmy marsz 
na październik i trafiliśmy w pogodę. 
udało się. Tradycja została zachowana 
– powiedziała nam prezes ŁuTW 
Krystyna Kucharska. mak

Łowicz | PTTK szuka wolontariuszy

Będzie kwesta na cmentarzach
Jeden z głównych organizato-

rów kwesty PTTK na rzecz rato-
wania starych nagrobków na  ło-
wickich cmentarzach, Jacek 
Rybus, powiedział nam, że mimo 
pandemii trwają przygotowania 
do zorganizowania kolejnej, jede-
nastej już zbiórki.

– Pierwsi zainteresowani kwe-
stowaniem już się do nas zgłosi-
li, zgłosiła się też Szkoła Podsta-
wowa nr 2 ze swoimi uczniami. 
Liczę, że w tym roku, jak w po-
przednich latach, zgłosi się też 
Zespół Szkół nr 2 na Blichu – po-
wiedział nam Rybus. Osoby chcą-

ce wziąć udział mogą dzwonić po 
godz. 16 pod nr tel. 693 036 111.

Zasady kwesty nie ulegają 
zmianie, wolontariusze będą stać 
z  puszkami przy bramach wej-
ściowych na oba łowickie cmen-
tarze: katedralny i  Emaus, przez 
dwie godziny. 

W tym roku kwesta odbę-
dzie się w  niedzielę 1 listopada 
i w poniedziałek 2 listopada. Ry-
bus przyznał, że nie zamierza roz-
ciągać jej na trzy dni i przeprowa-
dzać w sobotę, choć w przeszłości 
tak bywało. Zaznacza też, że kwe-
sta nie odbędzie się, jeśli sytuacja 
epidemiczna w  Polsce sprawi,  
że zostaną wprowadzone ob-
ostrzenia w  postaci zamknięcia 
cmentarzy na 1 listopada.  tb

Paweł Kolos, ur. 7.10.2020 r.,  
godz 16.00, dł. 56 cm,  
waga 3.590 g, syn Agnieszki  
i Przemysława, zam. Łowicz.
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PuNKty PrZyJmoWaNIa oGŁoSZEń DroBNych Do „NoWEGo ŁoWIcZaNINa”: BIuro oGŁoSZEń ŁoWIcZ, uL. PIJARSKA 3A; BEDNary, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BoBroWNIKI 27, SKLEP P. PACLER; BolImóW, uL. fARNA 1 SKLEP 
„EWA”, P. PAPIERNIK; DomaNIEWIcE, uL. GŁóWNA 26, SKLEP P. JAKuBIAK; GąGolIN PoŁuDNIoWy, SKLEP „KOS”; IŁóW: PL. RyNEK STAROmIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIErNoZIa, RyNEK KOPERNIKA, KIOSK P.  WESOŁOWSKIEJ; 
KocIErZEW PóŁNocNy: SKLEP „NA PóŁNOCNym” KuraBKa 17a, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁoWIcZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁySZKoWIcE, SKLEP „DuET”, uL. GmINNA 6; NIEBoróW, AL. LEGIONóW POLSKICh 18, SKLEP P. fIGATA;  
NoWa Sucha 22, SKLEP P. SIEWIERy; oStróW 20, SKLEP P. BEJDy; oSmolIN: uL. RyNEK 2, SKLEP P. SERWACh; uL. RyNEK 19, SKLEP SPOżyWCZO-PRZEmySŁOWy; PSZcZoNóW 147, SKLEP P. LIPIńSKIEGO; SaNNIKI, uL. WARSZAWSKA 183,  
SKLEP P. OLKOWICZ; SoBota, PL. ZAWISZy CZARNEGO 12, SKLEP P. BIńCZAK; StachlEW 113a, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; Stary DęBSK 6a, SKLEP SPOżyWCZO-PRZEmySŁOWy, ŚlESZyN, uL. GóRNA 5,SKLEP P. mąCZyńSKIEJ;  
ZaWaDy 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁaKóW BoroWy 139a, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚcI Z GŁoWNa I StryKoWa”: BIuro oGŁoSZEń GŁoWNo, uL. ŁOWICKA 40; GŁoWNo, uL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANżOWy; DmoSIN 1: PIEKARNIA BOżENA, KRZESZEWSKA; StryKóW: STARy RyNEK 1;  uL. CmENTARNA 12.

„NoWy ŁoWIcZaNIN” WyDaNIE Dla żychlINa I oKolIc”: BEDlNo 28 SKLEP mINI-mAG; DoBrZElIN SKLEP „mAGDA”, uL. WŁ. JAGIEŁŁy; PacyNa, uL. TOWAROWA 4, SKLEP P. m. DuRKI; PlEcKa DąBroWa, SKLEP „mONIKA”;  
PoDcZachy 16, SKLEP SPOżyWCZO-PRZEmySŁOWy; ŚlESZyN, uL. GóRNA 5, SKLEP P. mąCZyńSKIEJ; żychlIN, uL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOżyWCZO-PRZEmySŁOWy.

WyDaWca I rEDaKcJa NIE PoNoSZą oDPoWIEDZIalNoŚcI Za trEŚć oGŁoSZEń I rEKlam oPuBlIKoWaNych ZGoDNIE Z art. 36 uStaWy  Z DNIa 26.01.1984 r. „PraWo PraSoWE”

samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów auto-

kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 auDI a6 c7, 2012/2013,  

42 tys. km, stan idealny,  
tel. kom. 781-934-872.

 DAEWOO matiz, 2002 rok, 
zadbany, tel. kom. 606-348-077.

 fIAT Panda, 1.2 gaz, 2012 rok, 
9.800zł, tel. kom. 513-375-786.

 fIAT Punto, 1.4, 
2011 rok, klimatyzacja, 
tel. kom. 604-706-309.

 hyuNDAI I20, 1.2, 2010 
rok, 51.000km, I właściciel, 
tel. kom. 722-090-134.

 NISSAN Qashqai, 1.6 benzyn, 
2009 rok, bordowy metalik, 
(w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy), tel. kom. 513-329-718.

 LAND-ROWER freelander, 
2000r, tel. kom. 603-879-720.

 LT28, na części, 
tel. kom. 511-383-203.

 OPEL Astra III, 1.8 kombi, 2006 
rok, tel. kom. 606-348-077.

 OPEL Corsa, 2008r, 
tel. kom. 667-115-453.

 OPEL Corsa, 1.2, 2010 rok, 
tel. kom. 601-088-657.

 OPEL Zafira, 2.0 DTI, 2004 r., 
tel. kom. 784-078-045.

 OPEL Vectra C GTS, 1.9 TDI, 
2009 rok, skrzynia „6”, 13.200 
zł, w rozliczeniu przyjmę tańszy, 
tel. kom. 513-375-786.

 POLO, 1,4 LPG, 2001r., 3000zł, 
tel. kom. 602-582-266.

 RENAuLT Laguna kombi D, 
2006 r., tel. kom. 603-396-785.

 RENAuLT Laguna, 1.6, 2000 
rok, granatowy, stan dobry, 
tel. kom. 698-562-529.

 RENAuLT Scenic II, 1.9 CDI, 
2004 rok, tel. kom. 795-285-021.

 SEAT Cordoba gaz, 1999 rok, 
stan idealny, pierwszy właściciel, 
tel. kom. 662-903-838.

 SEAT Leon, 1.6mPI, 2006 rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 SEAT Toledo, 2.0 
TDI, 2007 rok, 140 Km, 
tel. kom. 692-749-175.

 SKODA fabia, 1.4 16V, 
2004 rok, gaz sekwencja 
i reszta w pełnej opcji, 
tel. kom. 603-103-174.

 SuZuKI Grand Vitara, 
diessel, 2003r, 12500 zł, 
tel. kom. 698-367-366.

 TOyOTA Corolla, 2.0 D, 2004, 
tel. kom. 662-045-916.

 TOyOTA Corolla Verso 2,0, 
2004r, tel. kom. 609-491-588.

 TOyOTA Avensis, 2.0 D-4D, 
2006 rok, wersja D-Cat, 13.200 
zł, w rozliczeniu przyjmę tańszy, 
tel. kom. 604-706-309.

 TOyOTA Corolla, 2.0D4D, 
2009 rok, bogate wyposażenie, 
serwisowana, 16.800zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 VW Golf kombi, 1.6 TDI, 2015 
rok, 56.000km, I właściciel, 
tel. kom. 600-944-728.

 VW Golf V, 1.9TDI, 2005 
rok, 166.000km, salon Polska, 
tel. kom. 782-033-989.

 VW Passat B5, 2000 rok, 
tel. kom. 782-019-779.

 VW Sharan 1.9 TDI 
diesel, 2005 rok, 115 Km, 
tel. kom. 692-427-195.

 VW Golf, 1,9 TDI, 2006, 
tel. kom. 664-173-486.

 VW Golf 6, 2012r, 35000km, 
salon, pierwszy właściciel, stan 
idealny, tel. kom. 603-573-706.

 VW Passat, 1.9 TDI, 2002 r., 
stan bdb, tel. kom. 514-414-294.

 VW Polo, 1.4 TDI, 2003 rok, 
tel. kom. 606-519-851.

inne
 Opony, felgi z Niemiec, 

hurtownia. Największy skład 
w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika. Bratoszewice, 
ul. Łódzka 28, www.opony-
gaweda.pl, tel. (42) 719-63-08, 
tel. kom. 505-151-701.

 Sprzedam opony 
zimowe 205/55/16, 
tel. kom. 609-500-982.

 felgi „15”, koła „13”, 
tel. kom. 693-054-784.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 Kupię Junak, WSK, SKL, 
Wfm, mZ oraz części, 
tel. kom. 603-444-431.

sprzedaż
 Sprzedam motor yamaha 

Virago 535, 1993 rok, 
tel. kom. 514-530-283.

nieruchomości

kupno
 Kupię las bez 

prawa zabudowy, 
tel. kom. 504-167-209.

 Kupię bloki, dom, działkę, 
ziemię, tel. kom. 607-809-288.

 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice i 
okolice, tel. kom. 502-602-463.

sprzedaż
 mieszkanie 65 mkw, os. 

Dąbrowskiego, IV piętro, 
tel. kom. 608-350-252.

 Działka budowlana 2200 
mkw., mysłaków, media, 
tel. kom. 665-981-200.

 Sprzedam działkę 
z domem, Bobrowniki, 
tel. kom. 504-164-422.

 Sprzedam działkę 
budowlaną 1070 mkw, Łowicz, 
tel. kom. 608-264-404.

 Sprzedam działkę rolno-
budowlaną w Zdunach o pow. 
1,19 ha. Atrakcyjna lokalizacja, 
tel. kom. 793-321-028.

 Sprzedam działkę 1500 
m2 z domem drewnianym 
nadającym się do zamieszkania, 
Boczki Chełmońskie, 
tel. kom. 664-148-032, po 15.00.

 Sprzedam mieszkanie 
własnościowe w bloku, 84m2, 
parter, Bolimowska 14/18B 
Łowicz, tel. kom. 784-990-307.

 Gospodarstwo rolne w 
Dzierzgówku, pow. 8,88ha 
z zabudową w całości. Do 
autostrady A2 ok. 6 km, 
tel. kom. 696-230-340.

 Sprzedam dom 
mieszkalny wraz 
z budynkami gospodarczymi, 
tel. kom. 663-140-004.

 Kawalerka w centrum Łowicza, 
tel. kom. 663-739-506.

 Kawalerka w centrum 
Łowicza lub zamienię, 
tel. kom. 663-739-506.

 Kawalerka 24mkw, 2 
piętro, Skierniwice centrum, 
tel. kom. 798-081-184.

 Dom do zamieszkania 
180 mkw. Głowno, wszystkie 
media 1996 rok, las 1.000 
mkw., 669.000zł, www.
freedom-nieruchomosci.
pl/oferta/6454-3685-ODS, 
tel. kom. 602-276-728.

 Sprzedam mieszkanie 3 
pokojowe, centrum Łowicza, 
cena 265 tys., II piętro , 
tel. kom. 669-169-258, po 16.00.

 Sprzedam mieszkanie po 
remoncie 3-pokojowe, centrum 
Łowicza, III pięto, 300000 zł, 
tel. kom. 693-944-127.

 Działka budowlana 600mkw., 
Klickiego, tel. kom. 502-163-313.

 Wynajmę lub sprzedam 
wulkanizację z budynkami, 
Napoleońska, Łowicz, 
tel. kom. 502-163-313.

 Działka rolna 0.37ha, 
ul. malinowa mysłaków, 
tel. kom. 730-859-878.

 Sprzedam kawalerkę na 
osiedlu Broniewskiego, 2 piętro, 
tel. kom. 605-485-350.

 Sprzedam dwie działki 
budowlane 0,80ha, 
1,12ha. uzbrojone, uchań 
Dolny, tel. (46) 838-83-89, 
tel. kom. 695-080-168.

 Sprzedam ziemię rolną 
w miejscowości Świące, 
tel. kom. 694-612-055.

 Sprzedam ziemię 6 ha Bąków 
Górny , tel. kom. 793-777-035.

 mieszkanie w bloku 44 mkw., 
tel. kom. 737-868-827.

 Działka 1,22 ha, Zielkowice I  
tel 609-106-174.

 Sprzedam ziemię 3,60 
h, Głowno, Targowa 26, 
tel. kom. 731-196-318.

 Sprzedam działkę 
z domem, Bobrowniki, 
tel. kom. 504-164-422.

 Ziemia 2 ha w miejscowości 
Zamiary, tel. kom. 663-924-552.

 Sprzedam ziemię rolną 2,14 
ha z możliwością zabudowy, 
tel. kom. 508-281-219.

 Sprzedam 4,43 ha, gmina 
Rybno, tel. kom. 696-796-696.

 Sprzedam ziemię 
3,5 ha, Lubianków, 
tel. kom. 782-019-779.

 mieszkania i pomieszczenia 
gospodarcze w Psarach, 
tel. kom. 514-529-618.

 Działka budowlana około 
1.000 m w mysłakowie, 
tel. kom. 691-871-532.

 Sprzedam działkę, 
siedlisko, dom 2.100 ha, 
tel. kom. 608-815-516.

wynajem
 Wynajmę lokal użytkowy 

70 mkw., ul. Zduńska, 
tel. kom. 607-442-383.

 Wynajmę lokal użytkowy 
50 mkw, ogrzewanie 
gazowe, ul. Zduńska, Łowicz, 
tel. kom. 607-442-383.

 Wynajmę garaż, os. 
Dąbrowskiego, 300 zł, 
tel. kom. 793-065-376.

 Wynajmę lokal na 
Krakowskiej pod biura, 
mieszkania, przedszkole, 
tel. kom. 607-809-288.
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 Do wynajęcia mieszkanie  
w Łowiczu, 608-621-402.

 Sprzedam dystrybutory 
model hOC.EW.4.4 
w pełnej elektronice, 
tel. kom. 574-645-100.

 Wynajmę 2-pokojowe, Łódż, 
tel. kom. 606-373-441.

 m-3 do wynajęcia, 
tel. kom. 608-667-148.

 Wynajmę lokal handlowy 
Łowicz, Nowy Rynek, 
tel. kom. 606-121-540.

 Wynajmę kawalerkę 
Warszawa Ochota, ul. 
Grójecka. Oddam segment 
pokojowy za wyniesienie, 
tel. kom. 608-114-373.

 Wynajmę lokal w 
Strykowie o pow. 70 mkw., 
tel. kom. 730-070-756.

 mieszkanie do wynajęcia  
w Głownie, tel. kom. 607-302-
816, 535-885-251.

kupno różne
 Kupię owoce kasztanowca: 

kasztany, tel. kom. 574-827-824.

 Kupię stół do ping-ponga, 
tel. kom. 607-809-288.

 Bagnety, monety, medale, 
starocie, tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 Rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 Sprzedam automatyczny 
kocioł z podajnikiem ślimakowym 
42 KV automat, Eko Perfekt 
firmy Lazar, pracował 6 miesięcy, 
tel. kom. 602-218-179.

 Sprzedam używany 
wypoczynek 2 i 3 osobowy, 
tel. kom. 602-218-179.

 Betoniarka: naprawa, 
wyprzedaż, części, 
tel. kom. 510-124-700.

 Sprzedam ogrodową 
glebogryzarkę spalinową, 
tel. kom. 883-560-331.

 Opony letnie do samochodu 
175/70/ r.13, 14.9-28 do 
ciągnika, tel. kom. 509-355-058.

 Zagęszczarka CAT nowa, 
brama 5 metrowa z dwiema 
furtkami z demontażu, 
tel. kom. 798-169-557.

 Sprzedam wełniak w 
komplecie, tel. kom. 726-732-589.

 Piec miałowy 25 KW, 
dmuchawa, sterownik, bojler 
używany, tel. kom. 888-493-880.

 Sprzedam parkiet bukowy 23 
mkw o wym. 20cmx5,3cm, gr. 
15mm, tel. kom. 601-075-820.

 Sprzedam sosnowe 
drewno opałowe - tanio, 
tel. kom. 731-120-714.

 Sprzedam namiot foliowy, 
wymiary 16m/6m/2,40m, 
tel. kom. 506-336-944.

 Sprzedam drzewo opałowe 
sosnowe, tel. kom. 662-173-792.

 Sprzedam migomaty 180-250 
Amper TIG ACDC 180-200-250 
Amper, tel. kom. 502-506-412.

 Drewno z palet na 
opał pocięte, sprzedam, 
tel. kom. 508-186-353.

 Sprzedam drewno kominkowe, 
tel. kom. 532-365-546.

 Piec miałowy ze sterownikiem, 
tel. kom. 608-684-292.

 Lodówka czarna nowa, atlas 
do ćwiczeń, części do Seata 
Toledo, tel. kom. 530-370-088.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, 
płytki chodnikowe w kolorze, 
tel. kom. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki 
uniwersalki, jedynki, klepki. 
Producent, tel. kom. 501-658-261.

 Drewno opałowe, 
tel. kom. 798-877-090.

 Piasek płukany, pospółka, 
żwir, podsyp, transport, 
tel. kom. 600-895-026.

 Wózek paleciak, 
tel. kom. 693-830-160.

 Świerk srebrny różne wielkości, 
tel. kom. 517-160-370.

 Sprzedam grzejniki Purmo, 
oddam gruz, Kocierzew, 
tel. kom. 691-620-963.

 Sprzedam drzewo sosna 
na pniu w Bełchowie, 
tel. kom. 502-251-751.

 Wózek RAK, diesel 1990r, 
6000zł, tel. kom. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 
48V/650A, 2017, 2900zł 
(w rozliczeniu stary), 
tel. kom. 602-584-266.

 Drewno opałowe, jabłoniowe, 
suszone przez 3 lata, 
pocięte, gotowe do pieca, 
tel. kom. 607-325-906.

 Cegła, tel. kom. 794-706-491.

praca

dam pracę
 Zatrudnię dekarzy lub 

pomocników, okolice Dmosina, 
tel. kom. 609-846-316.

 Zatrudnię pomocników 
budowlanych, 
tel. kom. 783-997-688.

 Zatrudnię kierowcę C+E 
na ciągnik siodłowy naczepa 
firanka; trasy: Włochy-finlandia; 
finlandia-Włochy (przez Polskę), 
tel. kom. 793-500-433.

 Zatrudnię automatyków i 
elektryków z uprawnieniami 
praca w Polsce i zagranicą 
CV proszę kierować na 
e-mail a.e.gedek@gmail.com, 
tel. kom. 790-808-190.

 Zatrudnię kierowcę kat C+E 
chłodnia w transporcie krajowym. 
Stała pensja! Poszukuję 
kierowców również na weekendy, 
tel. kom. 669-366-368.

 firma Steven zatrudni osobę 
do działu handlowego ze 
znajomością języka angielskiego, 
tel. kom. 606-832-571.

 Zatrudnię pracownika 
magazynu. Oferty proszę 
kierować na kadry@steven.pl.

 firma Steven zatrudni „złotą 
rączkę” na cały lub część etatu, 
tel. kom. 606-832-571.

 Zatrudnię osobę 
do poprowadzenia 
małej gastronomii, 
tel. kom. 606-832-571.

 Pracowników gospodarczych, 
sprzątaczki - magazyny Stryków/
Łódź. mile widziane orzeczenie 
o niepełnosprawności, 
tel. kom. 799-015-482.

 Zatrudnię kierowcę kat. C, 
C+E, również dorywczo w ruchu 
krajowym, tel. kom. 601-385-525.

 Zakład Prefabrykacji 
Konstrukcji Drewnianych 
w Kocierzewie 
zatrudni pracowników 
produkcyjnych, montażytów, 
tel. kom. 515-138-358.

 Zakład meblarski zatrudni 
pracowników na stanowisko 
technologa, operatora 
maszyn, stalarza, Kocierzew, 
tel. kom. 515-138-358.

 Przyjmę młode małżeństwo 
na gospodarstwo, 
tel. kom. 514-058-897.

 Zatrudnię ekspedientkę, 
sklep spożywczo-warzywny, 
Łowicz, ul. 11 listopada 2, 
tel. kom. 691-715-550.

 Do koszenia trawy i grabienia 
liści, tel. kom. 601-385-678.

 Przyjmę do pracy na skład 
węglowy, wymagane prawo 
jazdy kat. B, okolice Łowicza, 
tel. kom. 603-653-020.

 Zatrudnię kierowcę do 
rozwożenia gazu w butlach po 
Łowiczu, tel. kom. 600-237-175.

 Zatrudnię lakiernika 
samochodowego, 
tel. kom. 602-585-126.

 Producent skarpet firma 
LOWA zatrudni dziewiarzy, 
tel. kom. 508-120-128.

 Zatrudnię osobę do 
serwisu opon na stanowisko 
mechanik-wulkanizator, 
Bratoszewice, dobre warunki, 
tel. kom. 505-151-701.

 Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych 
i brukarzy, praca 
Łowicz i okolice, 
tel. kom. 697-778-557.

 Zatrudnię pomocnika do lat 
50 na skład węgla i kamienia, 
tel. kom. 722-207-322.

 Zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-148-873.

 Zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-789-266.

 Praca w Niemczech, opieka 
nad osobami starszymi, 
tel. kom. 602-483-107.

 Zatrudnię w Łowiczu 
pracowników do obsługi 
maszyn produkujących 
przędzę, możliwość 
przyuczenia, praca w 
systemie trzy zmianowym, 
umowa o pracę, 
tel. kom. 510-160-839.

 Opieka nad osobą starszą 
sprawną fizycznie, Łowicz os. 
Lotników, tel. (46) 837-42-46, 
tel. kom. 605-578-502.

 Przyjmę do pizzerii w 
Łowiczu kierowcę na stałe oraz 
weekendowo, tel. kom. 504-859-
387, 885-353-500.

 Zatrudnię dziewiarza do 
maszyn STOLL, uNIVERSAL, 
tel. kom. 607-818-142.

 Zatrudnię szwaczki 1 zmiana, 
Głowno, tel. kom. 518-203-421.

 Zatrudnię piekarza/cukiernika 
na dobrych warunkach, 
tel. kom. 504-573-701.

 Zatrudnię szwaczki, Głowno, 
tel. kom. 509-571-801.

 Zatrudnię 
szwaczki, stała praca 
jednozmianowa w Głownie, 
tel. kom. 668-349-942.

 Zatrudnię stolarza 
dorywczo do budowy 
konstrukcji drewnianych, 
tel. kom. 607-701-177.

 Szukam opiekunki do 4 
miesięcznego dziecka i od 
czasu do czasu dla 4,5 letniego 
dziecka, tel. kom. 783-438-664.

 Zatrudnię szwaczki na 
overlock, stębnówkę, Głowno, 
tel. kom. 665-217-483.

 firma produkcyjna zatrudni 
mężczyzn na stanowiska: 
pomocnik produkcji, pracownika 
prac wykończeniowych, praca w 
trybie jednozmianowym na pełen 
etat, tel. kom. 795-518-519.

 Zatrudnię pracowników 
budowlanych z Głowna, 
tel. kom. 601-321-914.

 Zatrudnię pracownika 
do prac wykończeniowych, 
tel. kom. 505-960-316.

 Zatrudnimy spawacza 
z uprawnieniami, prawo jazdy 
kat. B, mile widziana kat. 
c, tel. kom. 601-895-045, 
601-782-055.

 Przyjmę do pracy: ślusarz, 
spawacz - montaż, ogrodzeń. 
możliwość przyłuczenia 
- na stałe lub dorywczo, 
tel. kom. 501-930-953.

 Zatrudnimy kierowcę do 
pizzerii, tel. kom. 604-394-133.

 Zatrudnię kierowcę kat. 
c, praca raben Stryków, 
tel. kom. 514-499-982.

 Zlecę proste przeszycia 
podkoszulek i kaleson 
chałupniczkom i zespołom 
chałupników, dajemy przędzę, 
nici do szycia, Głowno, 
tel. kom. 784-508-050.

szukam pracy
 Sprzątanie w prywatnym 

domku 1 raz w tygodniu, 
tel. kom. 791-345-129.

remontowo-
budowlane

usługi
 Docieplanie budynków, 

gładzie, malowanie, płyty 
k/g, panele podłogowe i 
ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 malowanie, gipsowanie, 
ścianki GK, sufity podwieszane, 
itp. Wolne terminy, 
tel. kom. 663-801-457.

 Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. kom. 515-830-969.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż 
ogrodzeń, tel. kom. 506-771-822.

 Gipsowanie, malowanie, 
panele podłogowe. 
tanio i solidnie, 
tel. kom. 664-712-854.

 malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton 
gips, tel. kom. 790-294-337.

 malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta 
G/K, wykańczanie poddaszy, 
tel. kom. 535-466-501.

 Drobne naprawy mieszkań, 
tel. kom. 791-655-024.

 układanie glazury, terakoty, 
tel. kom. 795-569-233.

 Wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 532-115-111.

 Remonty od A do, 
tel. kom. 666-152-315.

 Firma budowlana oferuje 
budowę domów, garaży oraz 
budynków gospodarczych 
od podstaw kompleksowo 
z dachem, dociepleniem i 
wykończeniem. Wystawiam 
rachunek lub fakturę Vat, 
tel. kom. 605-051-991.

 Profesjonalne tynki 
maszynowe. Wycena gratis, 
tel. kom. 695-843-743.
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 Kominki: budowa, montaż, 
serwis, ogrzewanie domów, 
tel. kom. 602-282-415, 
607-090-243.

 Glazura, terakota, łazienki, 
malowanie solidnie, 
tel. kom. 721-717-741.

 usługi koparką, koparko-
ładowarką, wywrotką, 
ziemia, piach, żwir, 
tel. kom. 506-271-866.

 Zrobię bramy i ogrodzenia, 
tel. kom. 505-928-735.

 malowanie, remonty, 
tel. kom. 514-347-542.

 Adaptacja poddaszy, 
ścianki, sufity G/K, malowanie, 
gładzie, glazura, terakota, 
tel. kom. 792-781-446.

 malowanie, gipsowanie, 
glazura, terakota, sufity 
podwieszane. Przystępne ceny, 
tel. kom. 691-768-451.

 Wykończenia poddaszy 
płytą k/g, sufity podwieszane, 
malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, przystępne ceny, 
tel. kom. 695-263-945.

 Parkiety: profesjonalne 
układanie, cyklinowanie 
z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: 
cyklinowanie, lakierowanie, 
tel. kom. 607-090-260.

 Wylewki agregatem, 
tel. kom. 698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, 
tel. kom. 796-954-454.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 667-837-817.

 Cyklinowanie, polerowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, 
tel. kom. 667-189-380.

 Ogrodzenia panelowe, 
metalowe, siatki, betonowe, 
łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 798-877-090.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, 
ładowarką, koparko-ładowarką, 
koparką gąsiennicowa, wywrotką, 
transport maszyn budowlanych, 
rolniczych, tel. kom. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 605-565-647.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, 
tel. kom. 609-846-316.

 Kierowanie budowami, 
projekty indywidualne, adaptacje, 
tel. kom. 693-184-322.

 Tynki maszynowe 
profesjonajne, wylewki, 
tel. kom. 604-144-668.

 Remonty, wykończenia, 
tel. kom. 511-568-525.

 usługi minikoparką, 
wywrotka do 3,5 tony, 
tel. kom. 608-632-134.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 Docieplenia budynków, 
elewacje, glazura, 
terakota, adaptacja 
poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz. fVAT, 
tel. kom. 606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
20 lat doświadczenia, 
tel. kom. 512-033-338.

 Brukarstwo, 
tel. kom. 579-243-494.

 Rozbiórki, wyburzenia, 
utwardzanie placów, dróg 
dojazdowych. Kopanie stawów, 
zbiorników retencyjnych. usługi 
koparko - ładowarką, koparką. 
Transport, tel. kom. 721-771-517.

 układanie kostki brukowej, 
odwodnienia terenu, budynków, 
zakładanie trawników, 
tel. kom. 782-452-548.

 Remonty, glazura, 
terakota, gładzie, malowanie, 
tel. kom. 721-108-965.

 Wylewki maszynowe, 
zacieranie mechaniczne, 
tel. kom. 785-246-112.

sprzedaż
 Rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 układanie kostki 
brukowej, wolne terminy, 
tel. kom. 791-080-403.

 Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, 
tel. kom. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm 
do ogrodu, odwodnień i 
drenażu, Kopalnia maurzyce, 
tel. kom. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, 
tel. kom. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 Fotowoltaika, 
tel. kom. 727-534-450.

 usługi hydrauliczne, 
spawalnicze, mechaniczne. Złota 
rączka, tel. kom. 506-891-289.

 Drobna hydraulika, biały 
montaż, tel. kom. 535-466-501.

 Przyłącza wodno-
kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, 
tel. kom. 535-466-501.

 usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

usługi inne
 Wycinka drzew, 

tel. kom. 696-008-528.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 Transport: piasek, 
pospółka, podsypka, ziemia, 
tel. kom. 602-471-796.

 czyste powietrze 
-  kompleksowa 
obsługa wniosków, 
tel. kom. 519-513-713.

 Wiercenie studni głębinowych, 
tel. kom. 693-840-540.

 Zakładanie trawników, 
wertykujacja, koszenie trawy, 
tel. kom. 536-294-098.

 usuwanie/frezowanie pni 
po wyciętych drzewach, 
tel. kom. 506-660-095.

 Wycinka drzew, 
usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, 
tel. kom. 668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, 
tel. kom. 667-732-751.

 masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena 
gratis, 7 dni w tygodniu, 
tel. kom. 883-589-669.

 Odnawianie wanien, 
tel. kom. 600-979-826.

matrymonialne
 Kawaler 66 lat poszukuje 

kobiety w wieku 55-60 lat, trwały 
związek, tel. kom. 667-753-108.

 Samotny, lat 69 pozna kobietę 
samotną, tel. kom. 733-260-220.

 Poznam atrakcyjną 
kobietę do miłych spotkań, 
tel. kom. 781-196-232.

 Wysoki brunet pozna 
zadbana kobietę do 48 lat, 
tel. kom. 693-628-216.

nauka
 Kanadyjczyk polskiego 

pochodzenia: nauka 
angielskiego i francuskiego, 
wszystkie poziomy, 
tel. kom. 604-621-125.

 Pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów 
szkół podstawowych i średnich, 
tel. kom. 604-621-125.

 matematyka- szkoła 
podstawowa, egzamin 8-klasisty, 
tel. kom. 577-499-553.

 matematyka- szkoła 
średnia, kursy maturalne, 
tel. kom. 577-499-553.

 matematyka, 
tel. kom. 601-303-279.

 Angielski, polski, egzaminy. 
Korepetycje, matury, tanio., 
tel. kom. 607-328-038.

 Angielski, 
tel. kom. 607-440-582.

 matematyka, 
tel. kom. 607-440-582.

 matematyka, informatyka, 
tel. kom. 695-537-664.

 Język angielski, niemiecki, 
tel. kom. 782-613-909.

 matematyka (podstawówka), 
tel. kom. 506-109-914.

 matematyka, Angielski, 
tel. kom. 515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Sprzedam pszenżyto, 

tel. kom. 722-152-794.

 Skup zbóż paszowych: 
jęczmień 610 zł, pszenżyto 590 
zł, pszenica 720 zł, transport/
załadunek, Leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 Kupię zboże paszowe, 
tel. kom. 668-478-617.

 Kupię każde zboże, 
tel. kom. 783-112-512.

 Kupię pszenicę, jęczmień, 
tel. kom. 693-253-063.

 Kupię owies, 
tel. kom. 538-455-989.

 Kupię zboża, 
tel. kom. 508-471-814.

 Skup zboża, auto 
samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

maszyny
 Kupię maszyny rolnicze, 

tel. kom. 886-125-674.

 Kupię wialnie, czyszczalnie 
do zboża Petkus, 
tel. kom. 886-125-567.

 Kopaczka, kombajn 
ziemniaczany, talerzówka do 
remontu, tel. kom. 726-811-028.

inne
 Kupię ciągnik, kombajn, orkan, 

tel. kom. 607-809-288.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Wytłoki jabłkowe, wysłodki 

buraczane, wapno nawozowe, 
żużel, tel. kom. 600-323-947.

 żyto, pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 723-296-983.

 Pszenżyto Claudius, 1-rok po 
wymianie+ pszenica Euforia, 
tel. kom. 785-520-882.

 Świeże wytłoki jabłkowe, 
FVat, dostawa do klienta, 
tel. kom. 693-025-909.

 Ziemniaki jadalne Lord, 
Denar, możliwy dowóz, Sierżniki, 
tel. kom. 605-128-019.

 Sprzedam wysłodki 
buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

 Sprzedam sadzonki truskawek, 
tel. kom. 608-109-956.

 Sprzedam kapustę 
szatkowaną i w główkach, 
marchew, buraczek ćwikłowy, 
tel. kom. 535-606-333.

 żyto Dańkowskie, 
tel. kom. 724-551-112.

 Sprzedam pszenicę ozimą 
Linus, Euforia, oczyszczona, po 
centrali, tel. kom. 605-061-691.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, 
słomę, tel. kom. 728-329-771.

 Sprzedam siano, 1 pokos dla 
koni i sianokiszonkę w balotach, 
tel. kom. 501-247-812.

 Sprzedam zboże, 
tel. kom. 668-181-142.

 Sadzonki truskawek Rumba, 
tel. kom. 731-309-069.

 Sadzonki truskawek 
Granderoza, Aprika, Gigant, Azja, 
tel. kom. 663-428-181.

 Wysłodki z jabłek, 
tel. kom. 785-240-260.
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 Sprzedam siano  
w balotach, sianokiszonkę 
i marchew paszową, 
tel. kom. 607-317-651.

 Sprzedam ziemniaki paszowe 
drobne, tel. kom. 508-448-858.

 Sprzedam zboże paszowe, 
tel. kom. 668-478-617.

 Sprzedam pszenicę, 
pszenżyto, mieszankę zbożową, 
tel. kom. 609-215-144.

 Sprzedam żyto z dowozem, 
tel. kom. 505-928-735.

 Sprzedam jęczmień, 
mieszankę zbożową, 
tel. kom. 781-779-632.

 Truskawki, 
tel. kom. 509-853-384.

 żyto z pszenżytem, 
tel. kom. 602-689-205.

 żyto, pszenżyto, mieszka, 
tel. kom. 509-838-266.

 Bryza jadalne, paszowe, 
małszyce, tel. kom. 726-811-028.

 Sprzedam ziemniaki paszowe, 
tel. kom. 602-648-497.

 Sprzedam sadzonki 
truskawek odmiana honeoye, 
tel. kom. 504-292-642.

 Ziemniaki jadalne białe, żółte, 
tel. kom. 696-604-979.

 Sprzedam około 2 tony owsa, 
tel. kom. 508-192-016.

 Sadzonki truskawek honeoye, 
tel. kom. 791-125-486.

 Sprzedam ziemniaki jadalne 
Irga, tel. kom. 782-613-920.

 materiał siewny zaprawiany, 
pszenica ozima i pszenżyto, 
z powodu emerytury sprzedam, 
tel. kom. 731-498-811.

 Sprzedam sadzonki truskawek 
Rumba, Granderose, malwina, 
tel. kom. 886-125-674.

 Jęczmień, 
tel. kom. 723-778-303.

 Sianokiszonka baloty 20 szt, 
tel. kom. 607-197-339.

 Sprzedam pszenżyto, 
mieszankę oraz słomę, 
tel. kom. 536-468-152.

 Sprzedam zboże, 
tel. kom. 662-089-395.

 Sprzedam pszenicę ozimą 
po centrali odmiana Comandor, 
tel. kom. 664-778-301.

 Sprzedam łuszczone 
ziarno jęczmienie słodowego 
(otręby słodowe), młóto 
browarne workowane, dowóz, 
tel. kom. 669-886-188.

 Ziemniaki kopane prosto z pola 
na paszowe lub jadalne, bardzo 
ładne, tel. kom. 693-535-262.

 Sprzedam baloty siana, 
tel. kom. 694-657-883, dzwonić 
po 15.00.

 Wysłodki mokre, 
tel. kom. 886-684-472.

 Słoma jęczmienna, 
tel. kom. 723-778-303.

 Sprzedam słomę pszenna 
w kostce, Łyszkowice, 
tel. kom. 725-304-219.

 mieszanka jara, 
tel. kom. 509-495-738.

 Sprzedam ziemniak paszowy, 
tel. kom. 696-796-696.

 Sprzedam ziemniaki jadalne 
Denar, Queen, Lord, Belmondo, 
tel. kom. 533-077-701.

 Sprzedam owies 45 ton, 
tel. kom. 669-960-974.

 Ziemniaki paszowe 10 
gr/kg, okolice Głowna, 
tel. kom. 603-754-598.

 Sprzedam pszenicę harendę, 
Płaskocin, tel. kom. 695-684-368.

 Gryka, łubin, gorczyca, żyto, 
kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenica, tel. kom. 506-115-015.

 Sprzedam pszenicę Euforię po 
centrali, tel. kom. 692-365-635.

 Dynia, tel. kom. 507-531-109.

 Sprzedam słomę ze stodoły, 
tel. kom. 725-270-105.

 Sprzedam żyto, 
tel. kom. 882-443-044.

 Ziemniaki paszowe 0,15 gr, 
transport, tel. kom. 697-677-530.

 maliny kopane, 
tel. kom. 574-036-944.

 Pszenżyto, jęczmień, owies, 
tel. kom. 530-171-055.

 Sprzedam żyto po centrali, 
tel. kom. 663-256-947.

 Sprzedam ziemniaki żółte, 
jadalne, tel. kom. 663-256-947.

 Gryka, łubin, gorczyca, żyto, 
kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenica, tel. kom. 506-115-015.

hodowlane
 Sprzedam jałówkę 

wycielenie 22.10.2020r, 
tel. kom. 721-682-674.

 Sprzedam jałówki z pod oceny, 
cielne, tel. kom. 695-335-369.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 662-142-726.

 Sprzedam jałówkę na 
wycieleniu, tel. kom. 665-518-217.

 Sprzedam 2 
byczki 2-miesięczne, 
tel. kom. 572-594-009.

 Sprzedam 2 jałówki, 
wycielenie 25 listopad, 
tel. kom. 601-217-319.

 Sprzedam krowę, jałówkę, 
likwidacja stada, Podsokołów 34, 
tel. kom. 517-669-648.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 880-267-796.

 Sprzedam byczka czerwono-
białego 2-tygodniowego, 
tel. kom. 667-248-227.

 Sprzedam byczka Simantal, 
tel. kom. 695-090-723.

 Sprzedam jałówkę 
hodowlaną na wycieleniu 
23.10.2020r, tel. (46) 838-72-84, 
tel. kom. 663-929-105.

 Sprzedam 2 
krowy wysokocielne, 
tel. kom. 889-554-930.

 Jałówka na wycieleniu i jałówki 
żarłaki, tel. kom. 695-304-461.

 Krowy i jałówki 
mleczne, likwidacja stada, 
tel. kom. 606-622-973.

 Sprzedam 2 jałówki na 
wycieleniu, krowa drugi cielak na 
wycieleniu, tel. (46) 838-83-89.

 Jałówka na wycieleniu 21.10, 
Parma, tel. kom. 733-805-066.

 Prosiaki, tel. kom. 604-436-938.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 570-912-224.

 Sprzedam jałówkę na 
wycieleniu, tel. kom. 692-912-891.

 Sprzedam 3 cielaki hf 
byczki, tel. kom. 509-231-745, 
697-693-612.

 Sprzedam jałówkę 
wysokocielną Simental, 
tel. kom. 503-562-330.

 Jałówka wysokocielna, 
tel. kom. 725-566-362.

 Dwie jałówki roczne, 
krowa z cielakiem, 
tel. kom. 663-972-056.

 Sprzedam prosięta, 
tel. kom. 663-388-369.

 Sprzedam byczki, 
jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 726-102-889.

 Prosiaki, tel. kom. 606-438-323.

 Sprzedam byczki, 
tel. kom. 511-611-196.

 Sprzedam prosiaki 
40 sztuk, 200 zł/sztuka, 
tel. kom. 665-493-071.

maszyny
 Śrutownik bijakowy i kutywator, 

tel. kom. 696-415-738.

 Pług 4-skibowy, siewnik 
zbożowy 2,5m, kultywator 
13-zębowy, dwukółka, laweta do 
bel, tel. kom. 533-110-710.

 Sprzedam przyczepę 3,5 
tony zarejestrowaną w dobrym 
stanie i opryskiwacz 500 
litrów, 12-15 m belki Pilmet, 
tel. kom. 501-247-812.

 Owijarkę, 2 silniki elektryczne, 
słomę w balotach 120x120, 
tel. kom. 661-251-354.

 Beczka asenizacyjna 4.000 l, 
stan bdb., tel. kom. 600-523-438.

 Sprzedam siewnik poznaniak, 
tel. (46) 838-91-30.

 Prasa Claas Variant 180, 
tel. kom. 664-173-486.

 Ładowacze czołowe do 
ursus C-330, C-360, 3512, 
T-25 hydrauliczne lub na linkę, 
tel. kom. 608-686-489.

 Agregat uprawowo-siewny 
z hydropakiem 2,7 metra, 
tel. kom. 886-135-119.

 Talerzówka, glebogryzarka, 
tel. kom. 509-853-384.

 Sprzedam maszt od widlaka 
zaczepiany do ciągnika, 
tel. kom. 692-199-818.

 Sprzedam prasę Warfamę 
i siewnik poznaniak, 
tel. kom. 603-254-329.

 Sprzedam cyklop do małego 
remontu, cena 2000zł., 
tel. kom. 698-367-366.

 Agregat uprawowy, 5-metrowy 
Konskilde, pług zagonowy, pług 
obrotowy Kwerneland, agregat 
uprawowo-siwny 3m duński, 
przyczepa hL8011, przyczepa 
18t 3-osiowa, siewka nawozowa 
Amazone, tel. kom. 663-931-810.

 Kosiarka rotacyjna polska, 
walec do ziemniaków, dwukółka, 
tel. kom. 880-500-224.

 Rozrzutnik 2,5-tonowy, 
kultywator, zgrabiarka 
4-ka zawieszana., 
tel. kom. 508-192-016.

 Kombajn zbożowy 
Deutz-fahr m1080, heder 
3m, kabina, sieczkarnia, 
tel. kom. 511-241-504.

 Kupię kombajn (Bolko, 
Anna, Karlik), sadzarkę, 
cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. kom. 511-713-596.

 Sprzedam brony 5, pług 
3-skibowy,  
tel. kom. 501-583-600.

 Części do rozrzutnik  
fortschritt nowe,  
tel. kom. 693-830-160.

 Sprzedam śrutownik walcowy  
i kopaczkę, 
tel. kom. 887-380-863.

 Poznaniak, prasa 
Welger samozbierająca, 
opryskiwacz 400 litrów, pług 3, 
tel. kom. 692-778-350.

 Pług zagonowy 
4-skibowy Akpil 2004 rok, 
tel. kom. 606-432-319.

 Orkan II, tel. kom. 503-891-969.

 C-360 z kabiną, 1985 rok, 
tel. kom. 607-330-538.

 Sprzedam suszarnię 
do kukurydzy, Orkana, 
tel. kom. 508-281-219.

 ursus 105 Km, 2012 
rok, siewnik, opryskiwacz, 
gruber, agregat uprawowy, 
siewka nawozowa, 
tel. kom. 664-954-170.

 ursus 328 66R, 
tel. kom. 696-886-742.

  International 785 XL 87R, 
tel. kom. 696-886-742.

 Kompletne koła do przyczepy 
385/55/22,5 bezdętkowe, 
tel. kom. 663-931-810.

 Sprzedam bizon, 
tel. kom. 601-227-927.

 Sprzedam grubera, nowy 
nieużywany 6 łapowy, 
tel. kom. 697-532-548.

 Rozrzutnik, pług 2,  
dmuchawa pionowa, 
tel. kom. 514-529-618.

 Sprzedam rozrzutnik  
w oryginale, niemalowany, 
stan bdb i narzędzia rolnicze, 
tel. kom. 691-666-967.

 Kocioł c.o., 2015 rok,  
śrutownik z mieszalnikiem, 
dojarka konwiowa, wyciąg 
Krotoszyn,  
tel. kom. 721-169-137.

 Beczka asenizacyjna i dojarka, 
śrutownik z mieszalnikiem, 
tel. kom. 721-169-137.

 Beczka asenizacyjna i dojarka, 
śrutownik z mieszalnikiem, 
tel. kom. 721-169-137.

inne
 obornik bydlęcy z dowozem, 

tel. kom. 667-277-322.

 Sprzedam gnojowicę od 
krów zagęszczoną obornikiem 
(okolice Łowicza i Zduny) 
z dowozem beczkowozem 18 tys 
litrów, tel. kom. 605-938-319.

 Podłoże popieczarkowe, 
sprzedaż z transportem, 
tel. kom. 603-653-020.

 Sprzedam obornik, Parma, 
tel. kom. 733-805-066.

 Sprzedam obornik koński, 
Stadnina Koni Gozdów, 
tel. kom. 695-556-511.

rolnicze - usługi
 Przywóz wytłoków 

buraczanych, 
tel. kom. 695-608-762.

 Koszenie kukurydzy na ziarno, 
tel. kom. 721-737-343.

 Zbiór kukurydzy na 
ziarno kombajnem Claas, 
tel. kom. 661-624-916.

 Zrobię bramy do stodoły, 
garażu, obory oraz ogrodzenia, 
tel. kom. 505-928-735.

 Zbiór kukurydzy na ziarno 
kombajnami New holland, 
tel. kom. 695-052-735.

 Zbiór kukurydzy na ziarno, 
talerzowanie, orka, siew zbóż, 
tel. kom. 606-294-284.

 Białkowanie obór, 
tel. kom. 518-168-598.

 Serwis traktorów: New 
holland, massey ferguson, 
tel. kom. 697-778-780.

 Koszenie kukurydzy na ziarno, 
tel. kom. 509-339-587.

 Orka, talerzowanie, 
tel. kom. 509-339-587.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam kaczki rosołowe, 

tel. kom. 696-375-777.

 Oddam młode kotki, 
tel. kom. 600-876-355.

 Oddam małe kotki, 
tel. kom. 532-365-546.

 Oddam pieski, 
tel. kom. 665-159-353.

 Źrebica zimnokrwista, 
tel. kom. 725-566-362.

inne
 Przyjmę psa sukę małego 

wielorasowego do pilnowania 
podwórka,  
tel. kom. 501-040-082.
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 ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
  Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  

Koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej aglomeracyjna 42 2055515

 Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
KPP w Łowiczu 46 837 95 00
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  

422 222 222, infolinia 422 222 298
 awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm: 

46-837-42-33, 609-135-423 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji  

Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

  Infolinia dla mieszkańców  
woj. łódzkiego czynna całą dobę:  
42 664 19 04

 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-277-
97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. Zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 10.00, 

12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 

8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 

Sekretariat 46 811 53 00
 urząd miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

46 837 55 78
 Powiatowy rzecznik Konsumentów 

46 811 53 28
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PcPr w Łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-

wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 

 ZGm tel. 837 60 63
 ZuK tel. 837 36 62
 Zum tel. 46 830 91 82
 Zakład obsługi Przedszkoli miejskich 

tel. 46 837 49 76
 miejski ośrodek Pomocy Społecznej  

tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 

tel. 46 837 41 11
 Biblioteka miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 

46 837 38 74
 Łowicki ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd rejonowy w Łowiczu:  

Wydział Cywilny 46 830-43-01,  
Wydział Karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03 
Wydział Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10

 PttK o/Łowicz, Stary rynek 3 
tel. 513 767 511

 ZaZ „Ja-ty-my” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion w Łowiczu ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08

 Stadion im. 10 PP ul. Jana Pawła II 3, 
tel. 46-837-51-06

 hala oSir nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3,  
tel. 46-837-51-06

 hala oSir nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04

 orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551
 Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 Boiska przy I lo im. chełmońskiego   

w Łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 

do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 (ostat-
nie wejście o 15.30). Bilety do muzeum: 
normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, rodzinny  
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł,  
na wystawy czasowe 3 zł, wstęp bezpłatny 
na wystawy stałe – wtorek.  
31 października i 1 listopada  
(Wszystkich Świętych) oraz 11 listopada 
(Święto Niepodległości) – muzeum i skan-
sen przy muzeum będą nieczynne.

Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•historia miasta i regionu
•Etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
„opowieść o lesie” – wystawa fotografii 
przyrodniczej, czynna do 29 listopada
 Skansen przy muzeum w Łowiczu  

czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).
Bilety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek

 Skansen w maurzycach czynny co-
dziennie w godzinach 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30). Bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci 
do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.

 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691 979 262

 muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45  
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob. w godz. 10.00–14.00.

 muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików z 
całego świata czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15 Galeria Łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

  Izba Pamięci Stanisława Klickiego,  
I piętro Baszty im. gen. Klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18 wstęp wolny.

 motonostalgia muzeum motoryzacji, 
Nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. Bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Pałac w Nieborowie czynny do 30 
listopada we wtorki, środy, czwartki, piątki, 
soboty i niedziele w godz. 12.00–16.00;  
w poniedziałki nieczynna.  

Bilety: do Pałacu w Nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).

„Biały Kruk” biblioteki nieborowskiej 
– najstarszą księgę z księgozbioru 
muzeum (514 lat) – do końca listopada
 ogrody w Nieborowie czynne codzien-

nie w godz. 10.00–18.00. Bilety:  
16 zł – normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzie-
ci i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.

 ogrody w arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
Bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w Nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).

 „Bolimów –na drodze ku niepodległo-
ści” – wystawa w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w Bolimowie czynna do 
16 października, w niedziele w godz. 12-18, 
w pozostałe dni po ustaleniu z Gminnym 
Ośrodkiem Kultury w Bolimowie

 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. Bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy). Na 
teren parku – wstęp wolny. 

•„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
• „Strony świata i inne przedstawie-
nia” – wystawa malarstwa Ryszarda 
Koska ze zbiorów Tadeusza Kacalaka 
współpraca z muzeum mazowieckim  
w Płocku czynna do 31 października.
• „100. rocznica Bitwy Warszaw-
skiej” – plenerowa wystawa fotograficz-
na w parku; czynna do 30 listopada.
 Park przy Pałacu w Sannikach  

czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 Sromów: muzeum ludowe rodziny 

Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17,  
w niedziele w godz. 12.00–17.00.

 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 693 
422 684 bilety do pałacu: ulgowy 10,00 
zł, normalny 15,00 zł bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie ZSP nr 1, w Łowiczu, ul. 
Podrzeczna 30.

kino Fenix w Łowiczu 
ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 czwartek, 15 października:
godz. 15.00 – trolle 2 – animacja / 
komedia prod. uSA, 1 godz. 30 min.
godz. 17.00 – trolle 2
godz. 17.30 /sala II – Wojtyła. Śledztwo 
– dokument prod. hiszpania, reżyseria: 
José maría Zavala, czas: 1 godz. 15 min.
godz. 19.00 – Jak zostać gwiazdą 
– komedia obyczajowa, prod. Polska, 
reżyseria: Anna Wieczur-Bluszcz,  
czas: 1 godz. 59 min.

 Piątek – czwartek,  
   16–22 października:

godz. 15.00 – trolle 2
godz. 16.30 – Pinokio – fantasy prod. 
francja, Wielka Brytania, Włochy; reżyse-
ria: matteo Garrone; czas: 2 godz.5 min.
godz 17.15 /sala II – Jak najdalej stąd – 
dramat, komedia prod. Polska; reżyseria: 
Piotr Domalewski; obsada: Zofia Stafiej 
– Ola, Kinga Preis – matka, Arkadiusz 
Jakubik – urzędnik; czas: 1 godz. 38 min.
godz. 19.00 – Banksterzy /premiera – 
dramat prod. Polska; reżyseria: marcin 
Ziębiński; obsada: Antoni Królikowski 
– mateusz, Katarzyna Zawadzka – 
Karolina, Tomasz Karolak – Adam, Jan 
frycz – Jan, Rafał Zawierucha – Artur; 
czas: 1 godz. 44 min.; 
godz. 19.30 /sala II – Szarlatan – 
dramat prod. Czechy, Irlandia, Polska, 
Słowacja; reżyseria: Agnieszka holland; 
czas: 1 godz. 40 min.

koncerty
 Niedziela, 18 października:
godz. 14.00 – chopin – muzyka – 
Poezja – wystąpią: Joanna Ławrynowicz 
(fortepian) i Tomasz Ciachorowski 
(recytacja); Pałac w Sannikach,  
ul. Warszawska 142. Bilety: 15 zł  
(sala koncertowa), 7 zł (sala lustrzana). 
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 14.00 – „Jesienne inspiracje” – 
koncert fortepianowy; Pałac  
w Sannikach, ul. Warszawska 142.  
Bilety: 15 zł (sala koncertowa), 7 zł  
(sala lustrzana).

inne
 Niedziela, 18 października:
godz. 15.15 – „Strony świata i inne 
przedstawienia” – wernisaż wystawy 
malarstwa Ryszarda Koska, Pałac w 
Sannikach, ul. Warszawska 142
 Poniedziałek, 19 października:
godz. 9.00–11.00 – Zbiórka krwi – akcja 
wyjazdowa Regionalnego Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa; pobie-
ranie w autobusie na parkingu: Łowicz, 
Stary Rynek 1.
 Sobota, 24 października:
godz. 16.00 – „Wzornik wycinanek 
łowickich” – promocja wydawnictwa 
i „Wycinanka łowicka – animacja, 
integracja, kreacja” – podsumowanie 
projektu; muzeum w Łowiczu, Stary Ry-
nek 5/7. Ilość miejsc ograniczona do 50 
osób; wstęp bezpłatny, ale obowiązują 
wejściówki, do odbioru po wcześniejszej 
rezerwacji tel. 46 837-39-28 wew. 36
 Środa, 28 października:
godz. 17.00 – Katarzyna Bonda  
– spotkanie podczas Dyskusyjnego  
Klubu Książki; Pałac w Sannikach,  
ul. Warszawska 142. Wstęp wolny.  
Ilość miejsc ograniczona.
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – Kabaret Jurki  
w programie „Wolność” – Łowicki  
Ośrodek Kultury, ul. Podrzeczna 20.

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy  

w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07

 Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95

 Pogotowie ratunkowe  
999 alarmowy

 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39

 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.

 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy  

w Zgierzu tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 
42-717-41-76 42-714-12-77, 42-714-12-78  
fax 42-717-41-60, lozg@praca.gov.pl

  Informacja PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94

 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 urząd miejski w Głownie - sekretariat 

798 831 668, 798 831 480, 
 uSc w Głownie: 798 831 572
 moK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 

42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek Kultury  

w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  

w Woli Zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd miasta i Gminy Stryków – 

sekretariat 42-719-80-02
 oKir w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDr Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  

42-719-70-94,516-049-886 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia rejonowa w Głownie,  

ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w rodzinie: 42-719-26-46

 Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294 
Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 15 października:
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
piątek, 16 października:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28

sobota, 17 października: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
niedziela, 18 października: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
poniedziałek, 19 października:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31 
wtorek, 20 października:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12 
środa, 21 października:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
 Stryków, niedziela 18 października: 

pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 muzeum żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy I i II wojny 
światowej Dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& Dm Głowno, ul. młynarska 5/13.

inne
 Niedziela, 18 października:

godz. 8.00–13.00 – Zawody węd-
karskie – karpiowe, typu „no kill” 
– dozwolone wędkowanie dowolną 
metodą: spławikową, gruntową i feede-
rową; zbiornik wodny na terenie ośrodka 
wypoczynkowo-wczasowego Cesarka. 
Przewidziany gorący posiłek i nagrody. 
Wpisowe: 60 zł.  Zapisy: tel. 504-179-671. 
 Niedziela, 25 października:
godz. 8.00–13.00 –  Wędkarskie zawody 
spinningowe – polowanie z błystką na 
wodne drapieżniki, szczupaki, okonie, 
sandacze itp.; zbiornik wodny na terenie 
ośrodka wypoczynkowo-wczasowego 
Cesarka. Obowiązują zapisy. Ilość miejsc 
ograniczona do 35 osób. Zapisy: tel. 
504-179-671.
 Środa, 28 października:
godz. 8.00 – „Przeciwdziałanie 
skutkom suszy na przykładzie inno-
wacyjnych metod uprawy kukurydzy 
na ziarno” – konferencja dla rolników;  
w programie: wykłady i wizyta na polet-
kach demonstracyjnych; Łódzki Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego z siedzibą w Bra-
toszewicach. Ilość miejsc ograniczona. 
Obowiązują zapisy, wstęp bezpłatny.

GŁOWNO I STRyKóW 

ważne telefony
 Policja: 
w żychlinie 24 253 00 14
w Pacynie 47 70-53-271
w Sannikach 47 7053-275
KPP w Kutnie 24 253-22-00 
KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Straż pożarna: 998 alarmowy
oSP w żychlinie 24 285-12-10
oSP w Pacynie 604-349-406
oSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie gazowe – 992
 Pogotowie energetyczne – 991 
w żychlinie 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 ZEc 24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 awarie oświetlenia ulicznego Kutno 

całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24 355 71 00
 PuP w Kutnie 24 355 70 50

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

msze św. w niedz. i święta
 żychlin, parafia pw. Św. Ap. Piotra  

i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 12.00, 18.00.

 Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
Papieża i męczennika: 9.00, 11.00

 luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
Biskupa i męczennika: 9.00, 11.30

 Plecka Dąbrowa, parafia pw. Zwiasto-
wania Najświętszej maryi Panny: 9.00, 11.30

 Suserz, parafia pw. Wniebowzięcia Naj-
świętszej maryi Panny: 8.00, 10.00, 12.00

 trębki, parafia pw. św. Stanisława Kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 Bedlno, parafia pw. św. floriana Biskupa 
i męczennika: 9.00, 11.30

 Pacyna, parafia pw. św. Wawrzyńca, 
diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00

 oporów, parafia pw. św. marcina Bisku-
pa: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 Boisko „orlik” w żychlinie  

pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion miejski w żychlinie,  

ul. Waryńskiego 8, tel. 607-574-261

aquapark w Kutnie
 Strefa basenowa codziennie 6.00–22.00
 Strefa saun środa, sobota, niedziela  

w godz. 6.00–21.45 poniedziałek, wtorek, 
czwartek, piątek w godz. 16.00–21.45

 Strefa squash codziennie 6.00-22.00
 Strefa cardio-siła w godz. 6.00-22.00
 Strefa bowling poniedziałek – czwartek 

w godz. 12–22.00 piątek 12–24.00 sobota 
10–24.00 niedziela i święta 10–22.00

muzea i wystawy
 muzeum – Zamek w oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30)  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16).
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w oporowie czynny 
codziennie w godz. 8–20.00 wstęp wolny.

kino KDK
 Piątek – wtorek, 16–20 października:
godz. 14.45 – trolle 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; reżyseria  
Walt Dohrn, scenariusz Jonathan Aibel / 
Glenn Berger; czas: 1 godz. 30 min.

godz. 17.00 – tarapaty 2 – familijny, 
przygodowy, produkcja: Polska, 2020 r. 
scenariusz i reżyseria: marta Karwowska
godz. 19.00 – Skandal. Ewenement 
molesty – dokumentalny, prod. Polska, 
2020 r.; scenariusz i reżyseria: Bartosz 
Paduch; czas: 1 godz. 9 min.; 
godz. 20.45 – Greenland – thriller; 
produkcja: uSA, 2020 r.; reżyseria: 
Ric Roman Waugh; scenariusz: Chris 
Sparling; czas: 1 godz. 59 min.
 Środa, 21 października:
godz. 16.00 – tarapaty 2 
godz. 18.00 – Van Gogh i Japonia – 
wystawa na ekranie; czas: 90 min. 
godz. 20.00 – Greenland

inne
 czwartek, 3 grudnia:
godz. 17.00 – „Granice Wytrzymało-
ści” – Piotr ZOLA Szulowski stand-up, 
program dla widzów powyżej 18 roku 
życia. Bilety: 50 zł, 60 zł. Kutnowski Dom 
Kultury, ul. żółkiewskiego 4.

SKarB rolNIKa
NOTOWANIA Z TARGOWISKA mIEJSKIEGO 
– ceny z dnia 13.10.2020 r.

w Łowiczu w Głownie
botwinka pęczek 2,50-3,00 2,50
brokuły szt. 4,50-5,50 5,00
buraki czerwone kg 1,50-2,00 1,20
cebula kg 2,50-3,00 2,50
cukinia kg 6,00 -
czosnek szt. 1,50-2,50 -
fasola zielona kg 6,00 5,00
fasola żółta kg 6,00 6,00
gruszki kg 4,00-5,00 4,00
jabłka kg 2,00-5,00 2,50-3,00
jaja fermowe 15 szt. 8,00-10,00 -
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00-12,00
kalafior szt. 4,00-5,00 3,00-4,00
kapusta biała szt. 3,00-4,00 2,50
kapusta kiszona kg 7,00 -
kapusta pekińska kg 4,00-5,00 -
koperek pęczek 2,50 2,50
maliny 0,25 kg 6,00 -
miód 0,9 litra 35,00 -
marchew kg 1,50-3,00 2,50
natka pietruszki pęczek 2,00 1,50
ogórki kiszone kg 7,00 -
ogórek gruntowy kg 7,00 5,00-7,00
ogórek zielony kg 7,00 7,00
papryka czerwona kg 4,00-5-6,00 4,50-6,00
papryka zielona kg 4,00-6,00 -
papryka żółta kg 4,00-6,00 -
pieczarki kg 10,00 -
pietruszka kg 2,50-4,00 3,00-4,00
pomidor malinowy kg 7,00 7,00
pomidor polny kg 4,00-5,00 -
pomidor szklarniowy kg 6,00 6,00
por szt. 3,00 2,00
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 3,00 3,00
seler szt. 3,00 2,00
szczypiorek pęczek 2,50 -
śliwki kg 3,00-4,00 3,00-4,00
włoszczyzna pęczek 4,00-5,00 4,00
ziemniaki kg 0,80-1,20 1,00

oFErty Pracy
z dnia 14.10.2020 r.

PoWIatoWy urZąD Pracy W ŁoWIcZu:
  Pracownik produkcji
  Kierowca samochodu ciężarowego
  Operator maszyn i urządzeń przemysłu 

spożywczego
  hydraulik
  Pomocniczy robotnik budowlany
  Pozostali robotnicy wykonujący prace proste 

w przemyśle
  Operator maszyn produkcyjnych
  Pomoc kuchenna
  Kasjer-sprzedawca
  Pakowacz ręczny
  formowacz skarpet
  monter bram
  Ślusarz-spawacz
  monter nawierzchni kolejowej
  Operator koparko-ładowarki
  Robotnik gospodarczy

PoWIatoWy urZąD Pracy W ZGIErZu:
  monter sieci wodnych i kanalizacyjnych
  Pomoc domowa
  Operator wózka widłowego
  Ślusarz/monter
  Pracownik gospodarczy
  monter konstrukcji aluminiowych
  Kierowca autobusu
  Operator wielomaszynowy
  Kontrola i testowanie płytek obwodów 

drukowanych

PoWIatoWy urZąD Pracy W KutNIE:
  Cieśla szalunkowy
  Szwaczka
  Pracownik ochrony
  Sekretarz Gminy
  Główny księgowy
  Kierowca kat. CE
  Przedstawiciel handlowy
  Pomocnik brukarza
  Asystent ds. GmP
  Dekarz

żyChLIN I OKOLICE
rolNIK SPrZEDaJE
Ceny z dnia 13.10.2020 r.

żywiec wieprzowy:

  Domaniewice: 4,00 zł/kg+VAT

  Różyce: 4,00 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT

  Skowroda Płd.: 4,30 zł/kg + VAT

  Chąśno: 4,00 zł/kg+VAT

  Karnków: 4,50 zł/kg+VAT

żywiec wołowy:

  Domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT byki 7,50 zł/kg+VAT

  magdalena Ziarnik z Łowicza   
i Kacper Kostanty z Kutna 

ŚluBoWalI SoBIE
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taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 26.

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień,  
we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy  
kolejne etapy 
zwycięskiej wojny 
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych  
tamtych dni.

9–15 października
9 października oddziały gen. 
Lucjana żeligowskiego od-
rzucają wojska litewskie, które 
stawiają opór – i opanowują 
Wilno. Rząd litewski składa 
protest przeciwko tej akcji w Li-
dze Narodów. 10 października 
rozpoczyna się ostatnia opera-
cja wojsk polskich na froncie 
wschodnim – atak na pozycje 
sowieckiej 3 Armii pod mo-
łodecznem. 12 października 
w Rydze podpisana zostaje 
umowa o preliminariach po-
kojowych i rozejmie między 
Polską a Sowietami. Tego dnia 
gen. żeligowski wydaje dekrety, 
zgodnie z którymi ma sprawo-
wać w Wilnie osobistą władzę 
– jako naczelny dowódca wojsk 
„Litwy Środkowej”. Rząd polski 
oficjalnie odcina się od tej akcji. 
W społeczeństwie narasta zmę-
czenie wojną.

Kpt. Wacław Kotowski  
(1 Pułk ułanów Wileńskich):
marsz na Wilno odbywał się 
prawie spokojnie, z wyjątkiem 
kilku małych utarczek niema-
jących większego znaczenia 
w akcji bojowej pułku.
Zobaczyliśmy nareszcie cel 
naszych dążeń – Wilno. W sze-
regach pułku zapanowała 
radość, wszyscy bez wyjątku 
oczekiwali chwili wkraczania 
do miasta z wielką niecierpli-
wością. Przed murami Wilna 
na twarzach żołnierskich wi-
doczne były oznaki silnego 
wzruszenia. Każdy odruchowo 

poprawiał swój mundur i otrze-
pywał go z kurzu podróżnego, 
poprawiał ładownicę i czapkę, 
markotnie spoglądał na dziu-
rawe buty. O dobrym zmierz-
chu, przy rogatkach miasta 
spotkały nas nieprzeliczone 
tłumy, które w porywie radości 
brały nas w ramiona i wyciska-
ły nam na policzkach siarczy-
ste całusy. (...)
Zebrany tłum ruszył ławą za 
pułkiem, wznosząc entuzja-
styczne okrzyki: „Niech żyją 
dzieci Wilna!” – oraz sypał 
na nas masami kwiaty, które 
żołnierze zatykali sobie za 
rynsztunek.

Wilno, 9.10.1920
[Relacje uczestników akcji 

zajęcia Wilna w październiku 
1920 r., zebrane w lipcu, 

sierpniu i wrześniu 1930 r. 
na ankietę Wojskowego  

Biura historycznego, CAW 
I.400.959]

Juliusz Zdanowski (ziemia-
nin, polityk związany z Naro-
dową Demokracją) w dzien-
niku:
Dowiedzieliśmy się ze sztabu 
o ogłoszonym dziś komunika-
cie o zajęciu Wilna. że zajęto, 

to dobrze. Ale po co [mini-
ster spraw zagranicznych, ks. 
Eusatchy] Sapieha oficjalnie 
przed pięciu dniami oświad-
czał, że do Wilna nie wejdzie-
my? I po co ta głupia komedia, 
że żeligowski wbrew rozkazo-
wi, przez nieposłuszeństwo 
[Wilno] zajął? W te rzeczy nikt 
nie uwierzy. Przecież przed 
paroma dniami już ktoś z mi-
sji angielskiej mówił rektorowi 
[michałowi] Siedleckiemu, że 
wiedzą, iż wejść do Wilna za-
mierzamy. Więc po co głupia 
komedia, a po wtóre, gdyby 
utrzymywać, że to samowola 
generała, to po co wytwarzać 
apoteozę niekarności w woj-
sku? […] Wyjdziemy przed 
światem na głupich komedian-
tów i azjatyckich oszustów.

Warszawa, 10.10.1920
[Dziennik Juliusza 

Zdanowskiego, t. 3: 4 VIII 1919 
– 28 III 1921, Szczecin 2014]

Wacław lipiński (referent 
w II oddziale ministerstwa 
Spraw Wojskowych) w pi-
śmie „rząd i Wojsko”: 
Społeczeństwo tymczasem 
z wolna, powoli stygło. Coraz 
mniej interesowano się żołnie-
rzem i jego trudem, coraz rza-
dziej czytano komunikaty i ko-
respondencje z frontów (z tak 
okropnie dalekich, z jakichś 
Dźwin i Ptyczy), a coraz bar-
dziej interesowano się skanda-
likami i plotkami miejscowymi, 
coraz zapobiegliwiej krzątano 
się wokół własnych interesów, 
posad, protekcji i pasków [pa-
skarstwa]. Ni stąd, ni zowąd 
żołnierz pozostał na froncie 
sam. Pozostał sam i obejrzaw-
szy się kędyś poza siebie w tył, 
nie ujrzał tam narodu swego, 
nie ujrzał za sobą społeczeń-
stwa zwartego jedną wolą, jed-
nym pragnieniem zwycięstwa. 
[…] 

Listy rodziny wiejskiej, spod 
jakiegoś Lubartowa czy Gra-
jewa, mówiły ciągle jedno i to 
samo: „Przy gospodarstwie 
nie ma komu chodzić, obiecali 
dać ziemię, wypełnić reformę 
rolną – ale nie dają i nie mówią 
o niej”… Nie pisano wyraźnie. 
Ale żołnierz w polu czuł, że 
tam w domu uważają, że on się 
niepotrzebnie bije, naraża i wal-
czy, bowiem szerokim masom 
chłopskim nic z tego nie przyj-
dzie. A to, czego nie domówio-
no w liście, powiadano w domu, 
gdy żołnierz jechał na urlop. 

Warszawa, 10.10.1920
[Wojsko a społeczeństwo, 

„Rząd i Wojsko” nr 41/1920] 

Edward Woyniłłowicz (dzia-
łacz społeczny) w dzienniku:
Dzisiaj zaczynam rok 74., nigdy 
jeszcze w tak smutnym nastroju 
dnia tego nie spędzałem; do-
szła wiadomość o podpisaniu 
w Rydze preliminarzy pokojo-
wych, w których granica Kre-
sów Wschodnich pozostawia 
w ręku bolszewików mińsk, 
stolicę Białorusi! Okropna 
rzecz, Polska przekreśla całą 
swą kilkuwiekową kulturalną 
pracę na Wschodzie; misja na-
sza skończona, „murzyn może 
odejść”. Przez sto kilkadziesiąt 
lat porozbiorowych przecho-
wywaliśmy na Białorusi wiarę 
katolicką, ideę polską, tradycje 
narodowe, znosiliśmy prawa wy-
jątkowe, prześladowania, krwią 
określaliśmy granice 1772 roku, 
w ostatnich latach oddaliśmy 
wszystkich synów naszych 
do szeregów, plony ziemi na-
szej na potrzeby armii, a rozpo-
rządzalną gotówkę na pożyczkę 
państwową – a w ostatniej chwi-
li w żądaniach pokojowych Pol-
ska wyrzekła się mińska, gdzie 
tyle lat pracy naszej organiza-
cyjnej poszło na marne [...].
Czemu było tę całą trudną, 
żmudną, a tak narodową pracę 
naszą na marne puszczać, nie 

wskutek niepowodzeń wojen-
nych, nie wskutek oporu wroga, 
a wskutek niezrozumienia całej 
ważności Kresów naszych dla 
siły i wzrostu państwa, bo prze-
cież komisja nasza pokojowa 
w Rydze nie „musiała ustą-
pić”, ale od samego początku 
w założeniu „nie chciała żądać 
mińska”.
[...] Wieczna hańba tej komi-
sji pokojowej, złożonej nie 
z mężów stanu, a tylko we-
dług klucza partyjnego Sejmu 
wyłonionej [...]. To jest nowy, 
czwarty rozbiór kraju, przez 
samą Polskę zaproponowany, 
wszak pierwszy tak okrzycza-
ny jako zbrodnia rozbiór kraju 
nie odciął tyle od ciała Polski, 
ile obecna komisja w Rydze 
dobrowolnie bolszewikom od-
dała.

Warszawa, 13.10.1920
[Edward Woyniłłowicz, 

Wspomnienia 1847–1928. 
Część pierwsza,  
Warszawa 2016]

Premier Wincenty Witos 
podczas posiedzenia Sejmu:
Pokój ten, podpisany 12 paź-
dziernika, nie zaspokaja w peł-
ni aspiracji narodu polskiego, 
zostawia poza granicami Polski 
wielką liczbę Polaków, ale czy-
ni zadość duchowi umiarkowa-
nia i dążeniom polskim do za-
kończenia wojny (brawa), dając 
jednocześnie Polsce możność 
oddechu na wschodzie. [...] 
Obie strony zgodziły się w Ry-
dze na to, że – o ile w skład 
ziem położonych na zachód 
od określonej granicy wchodzą 
terytoria sporne między Polską 
a Litwą – sprawa przynależno-
ści tych terytoriów do jednego 
z tych dwóch państw należy wy-
łącznie do Polski i Litwy.

Warszawa, 14.10.1920
[Sprawozdanie stenograficzne 

ze 172. posiedzenia Sejmu 
ustawodawczego z dnia  
14 października 1920 r.]

Wilno, 15 października 1920. Wileński Pułk Strzelców. 
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Głowno | Grafikalia 2020

Marzenia mogą wszystko
Odważne interpretacje tematu przy wykorzystaniu 
szerokiego wachlarza pomysłów graficznych – to aspekty, 
które tym razem docenią organizatorzy ogólnopolskiego 
konkursu plastycznego dla dzieci i młodzieży pod hasłem 
„Marzenia mogą wszystko”. Artystyczna rywalizacja 
będzie częścią tegorocznego festiwalu grafiki artystycznej 
– Grafikalia 2020.

Zaproszenie do udziału w twór-
czym współzawodnictwie skiero-
wane jest do chętnych na każdym 
poziomie zaawansowania, a więc 
zarówno do reprezentantów pra-
cowni plastycznych i  placówek 
kulturalnych, jak i amatorów. By 

ukazać autorską wizję marzeń, 
mogą się oni posłużyć wszystki-
mi technikami grafiki artystycznej 
(druk wklęsły, płaski i wypukły). 

Chcesz wziąć udział w konkur-
sie? Prace plastyczne nawiązują-
ce do hasła przewodniego należy 

przesłać wraz z  kartą zgłoszenia 
i  klauzulą informacyjną na ad-
res Miejskiego Ośrodka Kultu-
ry w Głownie w terminie do 2 li-
stopada br. Zostaną one ocenione 
w  kilku kategoriach wiekowych: 
do 5 lat, 6-7 lat, 8-10 lat, 11-13 lat, 
14-16 lat oraz 17-20 lat. 

Nagrodzone dzieła zostaną za-
prezentowane podczas pokonkur-
sowej wystawy on-line. Szczegóły 
pod numerem telefonu: (42) 719-
11-43.

Przy okazji tegorocznej odsło-
ny „Grafikaliów” chętni będą mo-
gli wziąć udział również w warsz-

tatach graficznych, jakie odbywać 
się będą niebawem na terenie gło-
wieńskiego MOK-u. Będzie to 
szansa zapoznania się z nowymi, 
ciekawymi formami tworzenia 
grafiki na papierze oraz przedmio-
tach użytkowych. 

Zajęcia prowadzone będą 
w  okresie od 12 października  
do 10 listopada br. w  grupach 
maksymalnie 10-osobowych, 
z zachowaniem zasad reżimu sa-
nitarnego.  Rezerwacja termi-
nów zajęć pod numerem telefonu: 
(42) 719-11-43 lub mailowo: kon-
kurs@mok.glowno.pl.  aw

rZut oKIEm | SŁONECZNIE u SENIORóW
Słoneczniki jak 
żywe uczyły się 
tworzyć członkinie 
Stowarzyszenia 
„Senior” w Głownie 
w ramach spotkania, 
którego motywem 
przewodnim była 
praca z bibułą. 
Warsztaty plastyczne 
odbywały się  
5 października. 
Zajęcia są częścią 
projektu „Warsztaty 
chóralne i plastyczne”, 
który z myślą 
o pielęgnowaniu 
talentów oraz 
zdobywaniu nowych 
umiejętności przez 
głowieńskich seniorów 
dofinansowała Gmina 
miasta Głowno. aw

Gmina Stryków | Ośrodki kultury 

Odwołane dwa koncerty
Odwołane zostały dwa 
planowane na najbliższą 
niedzielę (18 października) 
oraz przyszłą sobotę  
(24 października) koncerty 
planowane w ośrodkach 
kultury działających  
na terenie gminy Stryków.

Jest to związane z sytuacją epi-
demiczną i żółtą strefą ograniczeń 
covidowskich obowiązującą na te-
renie całego kraju. 

W niedzielę 18 października 
planowany był w  Ośrodku Kul-
tury i Rekreacji w Strykowie kon-
cert operetkowych przebojów 
z  okazji Dnia Seniora. – Nieste-
ty, odwołujemy go. Podjęcie takiej 
decyzji rekomendował nam Urząd 
Miejski w Strykowie – dowiedzie-

liśmy się w  strykowskim OKiR. 
Pod znakiem zapytania stoi rów-
nież planowany 24 października 
Fitness & Zumba Maraton. Decy-
zja o tym czy go odwoływać, czy 
nie, jeszcze nie zapadła. 

Wiadomo natomiast na pew-
no, że nie odbędzie się planowany 
również 24 października w Domu 
Kultury w  Niesułkowie koncert 
jubileuszowy i gala z okazji przy-
padającego w  tym roku 40-lecia 
Domu Kultury w  Niesułkowie. 
Tam wystąpić miała m.in. Śpie-
wająca Rodzina Kaczmarków.  
– W naszym przypadku ogra-
niczenie dostępnej ilości miejsc  
na sali do 25% oznaczałoby,  
że mogłoby w jubileuszu uczest-
niczyć tylko około 30 osób, a  to 
mija się z  celem – powiedziała 
nam Magdalena Błaszczyk.  mak

Dmosin | Kampania czytelnicza

Wyprawki dla najmłodszych
Gminna Biblioteka 
Publiczna w Dmosinie 
zachęca do wzięcia udziału 
w lokalnej odsłonie 
ogólnopolskiej kampanii 
„Mała książka – wielki 
człowiek”.

– Najwyższy czas przygotować 
się na długie jesienne wieczory 
i  popołudnia, podczas których 
nie powinno zabraknąć dobrej 
książki ani dla rodzica, ani dla 
dziecka – zachęcają bibliotekar-
ki z Dmosina. Na najmłodszych 
czytelników oczekują w  biblio-

tece w Dmosinie wyprawki czy-
telnicze, przygotowane w ramach 
akcji przez Instytut Książki. Wy-
starczy zapisać dziecko do bi-
blioteki, wypożyczyć książkę 
i  odebrać bezpłatną wyprawkę, 
a  w  niej książkę „Pierwsze czy-
tanki dla…”. 

Dziecko otrzyma też Kartę Ma-
łego Czytelnika, na której może 
zbierać naklejki – jedną za każdą 
wizytę zakończoną wypożycze-
niem książki z księgozbioru dzie-
cięcego. Po uzbieraniu 10 naklejek 
dziecko otrzyma imienny dyplom 
potwierdzający aktywność czytel-
niczą.  mak fO
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Gmina Stryków | Łowisko No Kill Cesarka 

Najpierw karpiowate, 
później drapieżniki
Do wzięcia udziału 
w dwóch różnych, 
otwartych dla wszystkich 
zainteresowanych, również 
nie będących członkami 
stowarzyszenia, zawodach 
wędkarskich zaprasza 
„Stowarzyszenie Łowisko 
No Kill Cesarka”. 

Zawody odbędą się na  zbior-
niku wodnym na  terenie ośrod-
ka wypoczynkowo-wczasowe-
go Cesarka, na którym znajduje 
się hotel Kasor oraz restauracja 
Róża wiatrów. Główny zbiornik 
ma długość około 700 metrów 
i zmienną szerokość od 50 do 100 
metrów. 

Pierwsze z zapowiadanych za-
wodów odbędą się w  niedzielę, 
18 października, w  godzinach 
od 8.00 do 13.00. – Będą to zawo-
dy karpiowe, dozwolone będzie 
wędkowanie dowolną metodą: 
spławikową, gruntową i feedero-
wą. Zachęcam, bo w tym zbiorni-
ku są naprawdę spore sztuki – po-
wiedział nam współorganizujący 
wędkarskie zmagania Sebastian 
Roza z Głowna. 

Wpisowe na  zawody wyno-
si 60 złotych, stowarzyszenie za-
pewnia nagrody dla wszystkich, 
gorący posiłek i,  jak zapewnia 
Sebastian Roza – miłą, wędkar-
ską atmosferę. 

Zapisać się można poprzez 
serwis społecznościowy: należy 

na  Facebooku wyszukać nazwę 
łowiska, którą podajemy w nad-
tytule lub przez telefon pod nu-
merem 504-179-671. 

Wędkarzom przypominamy, 
że jest to zbiornik typu „no kill”, 
co oznacza, że wędkarze nie za-
bierają ze sobą złowionych ryb 
i  nie trafiają one później na  pa-
telnię, lecz są one – po zważeniu, 
zmierzeniu (i czasami sfotografo-
waniu) – wypuszczane do wody. 

Kolejne zawody na  tym sa-
mym zbiorniku odbędą się w na-
stępną niedzielę, 25 paździer-
nika, w  tych samych godzinach 
co poprzednie. Te zawody będą 
wyłącznie spinningowe: będzie 
to polowanie z błystką na wodne 
drapieżniki – szczupaki, okonie, 
sandacze i inne. 

Obowiązuje w  nich limit za-
wodników – do 35 osób (kto 
pierwszy, ten lepszy). Jest to spo-
wodowane m.in. względami bez-
pieczeństwa i potrzebą wygospo-
darowania nieco więcej miejsca 
dla poszczególnych rzucających 
błystką na żyłce wędkarzy. 

Organizatorzy przypomina-
ją – z  racji trwającej epidemii  
– o konieczności posiadania ma-
seczek ochronnych i  zachowa-
nia dystansu. Maseczki będą 
konieczne tylko na  początku 
i  końcu zawodów, kiedy węd-
karze będą omawiali najpierw 
zasady zawodów, później ich 
wyniki. Podczas samego wędko-
wania nie trzeba będzie mieć za-
krytych ust i nosa.  mak

Niesułków | Dom kultury

Dla kogo jesienne konkursy?
Do udziału w  kolejnej edy-

cji dwóch konkursów – fotogra-
ficznego oraz plastycznego – pod 
wspólnym hasłem „Jesień w  li-
ściach zamknięta” zaprasza Dom 
Kultury w Niesułkowie. 

Konkurs fotograficzny jest 
skierowany do mieszkańców ca-
łego województwa łódzkiego, 
bez względu na wiek, którzy zaj-
mują się fotografią amatorsko. 
Zasady są proste: należy wyko-

nać zdjęcie pojedyncze lub cykl 
składający się z  maksymalnie  
3 fotografii, które będzie ukazy-
wać piękno, klimat i nastrój jesie-
ni. Termin nadsyłania zdjęć upły-
wa 30 października. 

Konkurs plastyczny skiero-
wany jest natomiast wyłącznie  
do przedszkolaków oraz uczniów 
szkół podstawowych. W każdą 
pracę musi być wkomponowa-
ny liść lub bukiet jesienny. Ter-
min nadsyłania również upływa  
30 października. Prace będą oce-
niane w  trzech kategoriach wie-
kowych.  mak

Sprostowanie
W numerze 40 „Wieści” z dnia 

1 października 2020 r. poinformo-
waliśmy o  wynikach Mistrzostw 
Koła Wędkarskiego 029 Głowno 
w dyscyplinie spinningowej. 

W artykule podałem błędną in-
formację co do zwycięzcy tych za-
wodów. Pierwsze miejsce w spin-
ningu zajął Tomasz Szczepaniak.

Za pomyłkę wszystkich zainte-
resowanych przepraszam.

  Eryk Kielak

PZW | Zawody spinningowe na Bzurze

To nie był dobry dzień  
na wędkowanie
21 wędkarzy wzięło 
udział 11 października 
w Towarzyskich Zawodach 
Wędkarskich w dyscyplinie 
spinningowej, których 
organizatorem był Zarząd 
Koła PZW w Głownie. 
Łowiono na Bzurze 
w rejonie mostu w Urzecza.

Ireneusz Krakowiak, prezes 
koła, tak podsumował zawody:  
– To nie był udany dzień na węd-
kowanie – choć niektórzy zawod-
nicy wyciągnęli z wody dużo ryb, 
to w większości małych, nie kla-
syfikowanych do punktacji.

Wędkarze rozpoczęli rywali-
zację o  godz. 7.30, obręb łowi-
ska wyznaczono na  przestrzeni  

3 km w dół i 3 km w górę rzeki, li-
cząc od mostu w Urzeczu, po któ-
rym startujący mogli się swobod-
nie poruszać. Mieli czas do godz. 
12.30. Wszystkie złowione ryby 

o  punktowanych wymiarach, po 
wyjęciu z wody, były przez węd-
karzy fotografowane z miarką i od 
razu wypuszczane do wody, aby 
jak najmniej im zaszkodzić.

I miejsce w zawodach zajął Ce-
zary Jóźwiak (1.700 punktów),  
II miejsce Kacper Kasiński (1.620 
punktów), III miejsce Adam Ka-
niewski (1.300 punktów). Poza 
podium uhonorowano dyplomami 
za miejsca: IV – Piotr Sobiczew-
ski (850 pkt.), V – Maciej Cieśla 
(680 pkt.), VI – Sebastian Roza 
(570 pkt.). Ten ostatni w paździer-
niku ubiegłego roku wygrał za-
wody spinningowe na  zbiorniku 
Huta Józefów w  Głownie, wów-
czas uzbierał 2.070 pkt.

Zwycięzca zawodów Ceza-
ry Jóźwiak powiedział nam,  
że schwytał szczupaka o długości 
62 cm i trzy okonie w granicach 
17-19 cm. Miał jeszcze na  ha-
czyku jednego szczupaka, który 
już „zaczął chodzić, ale się spiął 
i zszedł z haczyka”, jego długość 
oceniał na 60-70 cm. Oprócz tego 
wyjął z wody 10 małych okoni. 

Powiedział nam też, że lubi 
przyjeżdżać na  Bzurę, nie tyl-
ko na  zawody, ale i  prywatnie.  
– Bzura jest rybną rzeką, kilka lat 
temu też w rejonie Urzecza złapa-
łem szczupaka o długości 1,1 m, 
oprócz tego często łowiłem jazie 
i klenie.  tb

Pamiątkowe zdjęcie uczestników zawodów spinningowych na Bzurze.
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Głowno | Czy pacjenci są bezpieczni?

Koronawirus w szpitalu
dokończenie ze str. 1

– U nas sytuacja nie wygląda 
bardzo źle, ale podobnie jak w ca-
łej Polsce jest dynamiczna, więc 
w każdej chwili może się zmienić 
– powiedział nam jeden z lekarzy.

są sale izolacyjne 
i łóżka covidowe
Jak jednak przekonują pracow-

nicy szpitala, obecnie pacjenci nie 
mają powodów do niepokoju, bo-
wiem z myślą o  ich bezpieczeń-
stwie wdrożono system, mający 
na celu maksymalne ogranicze-
nie możliwości rozprzestrzeniania 
się wirusa. Obecnie funkcjonują 
w tym miejscu trzy sale izolacyj-
ne. Trafiają do nich pacjenci, co 
do których zachodzi podejrzenie, 
że mogli zostać zakażeni korona-
wirusem i którzy oczekują w nich 

na wynik przeprowadzonego te-
stu. Sale te wydzielone zostały 
na terenie Oddziału Chorób We-
wnętrznych. 

Dodatkowo, w szpitalu dostęp-
ne są również dwie sale izolacyj-
ne dla osób, które pomimo ocze-
kiwania na wynik testu wymagają 
pilnej konsultacji i natychmiasto-
wej pomocy medycznej. Jedna 
z nich dostępna jest dla pacjentek 
Oddziału Położnictwa i Ginekolo-
gii, druga zaś dla pacjentów przy-
jętych na Oddział Chirurgii. 

Ponadto, szpital dysponuje 
również tzw. łóżkami covidowy-
mi, czyli miejscami dla pacjentów 
z  potwierdzonym zakażeniem. 
Łącznie jest ich 6, co stanowi 
10% ogólnej liczby dostępnych 
w  tej placówce łóżek. Dodatko-
wo, personel zobligowany jest do 
przestrzegania zasad reżimu sani-

tarnego oraz stosowania strojów 
ochronnych. Od dawna kieruje się 
również zasadą ograniczonego za-
ufania, pamiętając o  zachowaniu 
odpowiedniego dystansu.

dystans,  
dezynfekcja i maseczka 
to podstawa
Z uwagi na wciąż rozprzestrze-

niającą się epidemię oraz zbliża-
jący się sezon jesienno-zimowy 
obfitujący w  infekcje, medycy 
apelują o  to, by w miarę możli-
wości pacjenci korzystali z  do-
stępnych form opieki zdrowotnej, 
zwłaszcza systemu teleporad, 
który znacząco ogranicza ryzyko 
rozprzestrzeniania się zakażeń. 
Warto pamiętać, że nie każdy 
przypadek wiąże się z  koniecz-
nością pukania do drzwi szpita-
la i  bywa, że wybór innej opcji 

kontaktu z lekarzem (np. telepo-
rada) wiąże się z większym bez-
pieczeństwem. 

Ostrożność zachowajmy nawet 
w przypadku, gdy nie obserwuje-
my u siebie żadnych objawów in-
fekcji. Na co dzień warto unikać 
bezpośredniego kontaktu z  inny-
mi ludźmi i zrezygnować z aktyw-
ności, które nie są konieczne np.: 
spacerów bez celu.

– Działajmy z  rozwagą oraz 
wyobraźnią, bezwzględnie stosu-
jąc się do odgórnych zaleceń. Dy-
stans, dezynfekcja i  maseczka to 
podstawa. Tylko ostrożność i od-
powiedzialność może nam pomóc 
w  tak trudnej sytuacji – apeluje 
Ewa Karasińska.

Obecnie na terenie całego gło-
wieńskiego szpitala obowiązu-
je całkowity zakaz odwiedzin pa-
cjentów.  aw

Gmina Stryków | Skutki ulewy 

Stryków znów stanął w wodzie 
W dniach  
12-14 października nad 
Strykowem przeszły obfite 
ulewy, które pozostawiły 
po sobie szkody na terenie 
nie tylko miasta, ale i całej 
gminy. 

Na terenie Strykowa wystę-
powały opady deszczu okresami 
o  natężeniu umiarkowanym oraz 
silnym. Miejscami opady miały 
wynieść 75 mm. Prognozuje się, 

że z poniedziałku na wtorek suma 
opadów wyniosła do 35mm, a  z 
wtorku na środę nawet do 40mm. 

Jak zwykle w przypadku takiej 
ulewy z  brzegu wystąpiła rzeka 
Moszczenica oraz zalew. Nieste-
ty to nie jedyne skutki nawałni-
cy deszczu. Z okolic magazynów 
GLS oraz Seco, z  powodu ule-
wy tłuczeń usypany do utwardze-
nia drogi został wymyty i kanała-
mi wypłynął na drogę główną nr 
708, która prowadzi od Strykowa 
w stronę Ozorkowa.  ek

ŁoDr Bratoszewice | Rolnicy – ta konferencja jest dla Was 

O suszy i uprawie kukurydzy 
Do udziału 
w konferencji 
„Przeciwdziałanie 
skutkom suszy 
na przykładzie 
innowacyjnych 
metod uprawy 
kukurydzy na ziarno” 
zaprasza Łódzki 
Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego z siedzibą 
w Bratoszewicach. 

Konferencja odbędzie się 28 
października od godz. 8.00, ale 
już ruszyły zapisy na nią i warto 
zgłosić chęć uczestnictwa jak naj-
szybciej. Z uwagi na ograniczenia 
covidowskie liczba miejsc na sali 
wykładowej ŁODR została bo-
wiem ograniczona do 30. Obo-
wiązuje zasada „kto pierwszy”. 
Udział w konferencji jest bezpłat-
ny. 

W ramach konferencji zaplano-
wane zostały trzy wykłady oraz 

wizyta na poletkach demonstra-
cyjnych kukurydzy należących 
do bratoszewickiego ŁODR. Wy-
kłady na temat innowacji w przy-
gotowaniu pola i  siewie kukury-
dzy przy niedoborze wiosennych 
opadów, wpływie niekorzystnych 

warunków, w  tym suszy, na roz-
wój kukurydzy oraz o  „Nowo-
czesnym odżywianiu kukurydzy 
przy uwzględnieniu niedoborów 
wody podczas wegetacji” przed-
stawią pracownicy Instytutu Ho-
dowli i Aklimatyzacji Roślin Pań-

stwowego Instytutu Badawczego 
z Radzikowa dr Roman Warzecha 
i mgr inż. Monika Żurek. – Dok-
tor Warzecha od lat zajmuje się 
między innymi kukurydzą i  ma 
bardzo dużą wiedzę w tym tema-
cie i chętnie się nią dzieli z rolni-
kami – zachęca do udziału w kon-
ferencji Anna Lichman z ŁODR 
Bratoszewice. 

Ostatnim punktem programu 
konferencji będzie wspomniana 
wizyta na poletkach demonstra-
cyjnych kukurydzy. W  tej czę-
ści spotkania nie obowiązuje już 
ograniczenie liczby uczestników. 
– Planujemy wyjść na pole około 
godziny 14.30. Tam nasi specjali-
ści poświęcą godzinę do półtorej 
na odpowiadanie na pytania rolni-
ków – dowiadujemy się w ŁODR. 

W ramach konferencji ośro-
dek zapewnia bezpłatne materiały 
szkoleniowe, serwis kawowy oraz 
obiad. Zgłoszenia, które można 
pobrać ze strony ŁODR Brato-
szewice, należy przesłać w  for-
mie podpisanego skanu na e-ma-
il: a.lichman@lodr-bratoszewice.
pl. Osoby, które zakwalifikują się 
do udziału w szkoleniu, otrzyma-
ją potwierdzenie pod adresem e-
-mailowym wskazanym w karcie 
zgłoszenia uczestnictwa.  mak

Gmina Stryków | Dzień Nauczyciela

Nagrody burmistrza  
dla najlepszych pedagogów

Tegoroczne obchody Dnia 
Edukacji Narodowej, jak wiele 
innych wydarzeń, nie mogły od-
być się w tradycyjnej formie. Bez 
względu na wszystko wszystkim 
pedagogom należy się uznanie za 
ich wkład w edukację przyszłych 
pokoleń. 

Burmistrz Strykowa, jak co 
roku, przyznał Nagrody z  oka-
zji Dnia Edukacji Narodowej dla 
szczególnych pedagogów, którzy 
w ostatnim roku mogą pochwalić 
się szczególnymi osiągnięciami 
w  pracy dydaktyczno – wycho-
wawczej. Uroczyste, gremialne 
wręczenie wyróżnień zastąpiło 
w  tym roku kameralne, krótkie 
spotkania władz Strykowa z  na-
grodzonymi w placówkach oświa-
towych. 

Nagrodę Burmistrza Strykowa 
otrzymali: Krystyna Jesionow-
ska – Dyrektor Szkoły Podstawo-
wej Nr 1 im. Władysława Jagiełły 
w  Strykowie, Eugeniusz Jacel – 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 
2 im. Noblistów Polskich w Stry-

kowie , Patrycja Buczyńska-Wi-
śnik – nauczyciel SP2 Strykowie, 
Renata Jagodzińska – nauczyciel 
SP2 Strykowie, Ewa Piórkowska 
– Dyrektor Szkoły Podstawowej 
im. ks. Idziego Radziszewskiego 
w  Bratoszewicach, Łukasz Kaź-
mierczak – Nauczyciel SP w Bra-
toszewicach, Małgorzata Wielgus 
– Dyrektor Szkoły Podstawowej 
im. 24 Lutego 1863 Roku w Do-
brej, Elżbieta Zielińska – Nauczy-
ciel SP w Dobrej, Jerzy Makowski 
– Dyrektor Szkoły Podstawowej 
im. gen. dyw. Tadeusza Kutrzeby 
w Koźlu, Jadwiga Kapusta – Dy-
rektor Szkoły Podstawowej im. 
Henryka Sienkiewicza w  Nie-
sułkowie, Małgorzata Frącala – 
Dyrektor Przedszkola Samorzą-
dowego w  Strykowie, Justyna 
Rzepa – Nauczyciel PS w  Stry-
kowie, Magdalena Mackiewicz – 
Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 im. 
Batalionów Chłopskich w Brato-
szewicach oraz Katarzyna Bier-
nacka – Nauczyciel ZSP1 w Bra-
toszewicach.  ek

Gmina Dmosin | Kryminalne

Karetka ugrzęzła na podjeździe
14 października o godzinie 1:08 

do Dyżurnego Komendy Powiato-
wej Państwowej Straży Pożarnej 
w  Brzezinach trafiła informacja, 
że w  miejscowości Koziołki na 
posesji prywatnej po udzieleniu 
pomocy pacjentowi karetka pogo-
towia nie może wyjechać. 

Ambulans ugrzązł w błocie po-
wstałym na skutek silnych opa-
dów atmosferycznych. W  akcji 
polegającej na wyciąganiu karet-
ki brały udział dwa zastępy stra-
ży pożarnej: OSP Wola Cyrusowa 
oraz JRG Brzeziny. Działania za-
kończono o godzinie 2:08.  ek

Przed Świętem Niepodległości

Dołącz do akcji, zdobądź 
biało-czerwoną

Biało-czerwone flagi mogą tra-
fić do naszych gmin, ale by tak się 
stało, potrzeba głosów mieszkań-
ców. Już tylko niespełna miesiąc 
pozostał, by przyłączyć się do ak-
cji „Pod biało-czerwoną”.

W patriotycznym projekcie bie-
rze udział większość gmin z na-
szej okolicy. Przypomnijmy, że 
zakłada on sfinansowanie zakupu 
przez Rząd RP flag oraz masztów 
dla każdej z  gmin, której miesz-
kańcy dołączą do inicjatywy. 
W wydarzeniu biorą udział: Mia-
sto Głowno, Gmina Głowno oraz 

Gmina Stryków. Aby zagłosować 
wystarczy wejść na stronę inter-
netową projektu „Pod biało-czer-
woną”: https://bialoczerwona.
www.gov.pl/, a następnie wypeł-
nić krótką ankietę, wpisując rów-
nież nazwę swojej miejscowości. 

By sfinansowanie zakupu flag 
było możliwe, każda z gmin, li-
cząca poniżej 20.000 mieszkań-
ców potrzebuje do zdobycia 100 
głosów. Głosowanie zakończone 
zostanie w  Dniu Niepodległości. 
Wyniki akcji poznamy pod koniec 
listopada.  aw

Gmina Dmosin | Dwie interwencje 

Strażacy usuwali powalone 
drzewo i urwane konary 

Po północy 14 października za-
stępy Ochotniczych Straży Pożar-
nych z Dmosina oraz Woli Cyru-
sowej interweniowały na drogach 
na terenie gminy przy usuwaniu 
skutków wiatru i  intensywnych 
opadów. 

O godzinie 00.02 OSP Wola 
Cyrusowa z  dyspozycji dyżurne-
go operacyjnego stanowiska kie-
rowania komendy oowiatowego 
PSP w  Brzezinach wyjechali do 
Woli Cyrusowej Kolonii na dro-
gę powiatową Kołacin – Niesuł-
ków. Powalony konar drzewa na 

drogę częściowo blokował jezd-
nię i stwarzał zagrożenie dla kie-
rujących. Działania polegały na 
zabezpieczeniu miejsca zdarze-
nia, usunięciu zagrożenia oraz po-
sprzątaniu drogi. Trwały około 40 
minut. Nie było osób poszkodo-
wanych. 

Ochotnicza Straż Pożarna 
z  Dmosina również po północy 
została wysłana do miejscowości 
Nowostawy Dolne. Tam powalo-
ne drzewo blokowało całkowicie 
przejazd drogą. Strażacy usunęli 
przeszkodę i uprzątnęli drogę. mak

Zdjęcie zostało zrobione podczas ubiegłorocznej „konferencji 
kukurydzianej” na poletku demonstracyjnym ośrodka w Bratoszewicach.
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lekkoatletyka | Głowno

Sportowa dusza Lecha Kowalskiego
Przedstawiamy państwu niezwykłą historię 
człowieka, któremu sport daje nie tylko wielką 
satysfakcję, ale także stawia wiele przygód  
na swojej drodze do osiągnięcia sukcesów.  
To Lech Kowalski, urodzony w Głownie, syn 
byłego kierownika SP 1 Bohdana Kowalskiego.

Zacznijmy może nietypowo, od 
końca, a  więc XXX Mistrzostw 
Polski Masters w Lekkiej Atlety-
ce. Impreza odbyła się w dniach 
22-23 sierpnia w  Lublinie, a  w 
gronie 484 uczestników był lech 
Kowalski. Organizatorzy za suk-
ces uznali już to, że się one w ogó-
le odbyły i  tym samym podtrzy-
mana została tradycja corocznych 
mistrzostw. 

Sukcesem była również rekor-
dowa liczba sportowców uczest-

niczących w  tegorocznej impre-
zie. Przeprowadzenie zawodów 
w czasie pandemii nie było łatwe, 
ale odbyło się z zachowaniem wy-
mogów sanitarnych i  regulami-
nów Polskiego Związku Lekkiej 
Atletyki. Wiele imprez sporto-
wych w kraju i za granicą zosta-
ło w tym roku odwołanych, więc 
tym bardziej należy docenić wysi-
łek organizatorów.

W klasyfikacji drużynowej 
wśród 16 województw na pierw-

szych miejscach pojawili się ko-
lejno lekkoatleci z  Mazowsza, 
Wielkopolski, Śląska i Łodzi. Za 
namową dawnych kolegów i przy-
jaciół Pan Lech od 3  lat uczest-
niczy w  Olimpiadach TKKF 
w Warszawie. Mistrzostwa Polski 
Masters w Lublinie były dla nie-
go drugą imprezą tej rangi po Bia-
łymstoku w roku 2019. 

W okresie tych 3 lat, osiągnię-
cia Kowalskiego robią wraże-
nie, bowiem jest to aż 19 meda-
li, w tym 8 złotych. Podczas MP 
w  Lublinie zdobył złoty medal 
w rzucie oszczepem, nigdyś jego 
koronnej konkurencji oraz brązo-
wy medal w trójskoku. 

Ponadto Pan Lech może po-
chwalić się medalem 30-lecia Pol-
skiego Związku Lekkoatletyki 
Masters, który wręczany jest ho-
norowo, a  dotychczas otrzymało 
go jedynie 10 osób w Polsce.

dlaczego to ważne
– Od wczesnej młodości stałem 

się uczestnikiem licznych imprez 
i  zawodów sportowych w  kraju 
i za granicą – mówi Lech Kowal-
ski. – Pozwoliło mi to podtrzymać 
właściwy tryb życia, dotychczas 
wolny od większych zagrożeń 
zdrowotnych. Czynne uprawianie 

sportu stymuluje w  organizmie 
endorfiny, które są hormonem 
szczęścia w życiu człowieka. 

– Przekonałem się, że przez 
sport można obniżyć wiek biolo-
giczny w stosunku do wieku me-
trykalnego – dodaje. – W ten spo-
sób stajemy się sprawniejsi i  na 
starsze lata, spowalniamy zbliżają-
cy się proces ułomności.

przyjaźnie  
na długie lata
Wiele imprez sportowych, 

w  których uczestniczyłem, po-
zwoliło mi na nawiązanie dłu-
goletnich przyjaźni z  koleżanka-
mi czy kolegami z wielu klubów 
sportowych w  Polsce – mówi 
Lech Kowalski. – Obecnie, po 

tylu latach miło jest odnaleźć nie-
których z nich, na stadionach i od-
nowić dawne przyjaźnie. 

Swoją przygodę ze sportem 
rozpocząłem w Głownie od teni-
sa ziemnego. Na terenie wykro-
jonym częściowo z ulicy i posesji 
rodziny rajpoldów został wy-
znaczony kort, na którym często 
trenowałem. W tamtych latach nie 
myślałem, że będę mógł obydwu 
braciom podziękować w  sposób 

szczególny. Kilkadziesiąt lat póź-
niej, jako Prezes Komitetu Wete-
ranów przy Polskim  Z w i ą z k u 
Tenisowym, przekazałem jubile-
uszowy medal osiemdziesięciole-
cia PZT Jerzemu i Leonardowi za 
ich wkład w rozwój tenisa na tere-
nie Głowna. 

na korcie z łukaszenką
Kolejny duży turniej tenisowy 

wygrałem w 1994 r. w Mińsku na 
Białorusi. Moim przeciwnikiem 
w jego finale był Rosjanin, złoty 
medalista z drużyny ZSRR w pię-
cioboju nowoczesnym na Igrzy-
skach Olimpijskich w Tokio. 

Korty w Mińsku często odwie-
dzał nowo wybrany ich prezydent 
aleksandr Łukaszenka. Pod-
czas jego pobytu, nasze gry były 
przerywane i jedna z trenerek klu-
bu tenisowego, uczyła go w hali 
podstawowych uderzeń rakietą. 
Miałem możliwość widzieć jak 
sprawny był Łukaszenka. Grał on 
regularnie na lodowiskach w ho-
keja, tak jak i Vladimir Putin. 

W Mińsku w tamtym roku, po-
wszechnie znana była opinia, że 
nowy prezydent został wybrany 
na jedną kadencję. Od mojego po-
bytu w Mińsku Łukaszenka napi-
sał przez wiele lat, zupełnie inny 
scenariusz dla Białorusi – powie-
dział w nawiązaniu do uprawiania 
sportu Lech Kowalski. 

Tym samym zapraszamy na 
kolejny numer Wieści i  wywiad 
z Panem Lechem.  wp

lech Kowalski zdobył już 
19 medali Lekkoatletycznych 
mistrzostw Polski masters. 
W tegorocznej imprezie wywalczył 
złoto i brąz.
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sprostowanie
W artykule o lekkoatletyce 
w wydaniu Wieści z Głowna 
i Strykowa z dn. 8.10.2020 r.  
zostało zniekształcone 
nazwisko Pana Lecha 
Kowalskiego (błędnie wpisano 
Krakowiak). Z szacunku dla 
Pana Lecha i jego osiągnięć 

poprawiony tekst publikujemy 
ponownie w dzisiejszym 
wydaniu i zachęcamy do 
jego lektury. Pana Lecha 
Kowalskiego przepraszamy 
jeszcze raz za zaistniałą 
pomyłkę.
 Ze sportowym pozdrowieniem 
 Wojciech Pożarlik

Kolarstwo | Szosa, mtb

Kolarze Strykowa na piątkę
Sezon kolarski 2020 
powoli zbliża się do 
końca. Zawodnicy Szkółki 
Kolarskiej w Strykowie 
notują w swoich startach 
doskonałe wyniki i tak było 
i tym razem.

W niedzielę, 4 października 
w Parzęczewie odbył się Ogólno-
polski Wyścig Kolarski Masters 
O Puchar Polski, przy okazji któ-
rego rozegrano również wyścigi 
dla najmłodszych. Świetnie spisa-
li się strykowianie z LUKS Dwój-
ki Danielo Sportswear Stryków. 
Podopieczni trenera Wojciecha 
Pożarlika zgarnęli cztery meda-
le. W najmłodszej grupie klas 1-3 

szkół podstawowych wśród dziew-
cząt zwycięstwo odniosła 9-letnia 
Zuzanna Zelcer. W starszej grupie 
klas 4-6 LUKS Dwójka zdobył 
trzy krążki. W  gronie dziewcząt 
druga była 10-letnia Zofia Przy-
chodzeń, a wśród chłopców na po-
dium stanęła dwójka strykowskich 
kolarzy. Wygrał 12-letni Bartosz 
Zelcer, przed swoim klubowym 
kolegą i  rówieśnikiem Maciejem 
Stefańskim.

Niespełna tydzień później od-
był się największy maraton w Pol-
sce – Bike Maraton Sobótka 
„Masyw Ślęży”. W kategorii mło-
dziczka na 3. miejscu uplasowała 
się 13-letnia Weronika Skrzyńska, 
która zdobyła medal mimo nie-
dawnej kontuzji barku.  wp

Piłka nożna | Stryków

Kuba ze Strykowa zadebiutował w ŁKS-ie
Piłkarz ze Strykowa 
zagrał pierwszy 
mecz na zapleczu 
Ekstraklasy w barwach 
Łódzkiego Klubu 
Sportowego.

W zeszły weekend drużyna 
ŁKS-u Łódź w  ramach rozgry-
wek Fortuna 1. Ligi podejmowa-
ła na wyjeździe gdyńską Arkę. 
Mecz zakończył się wynikiem 
0:0, jednak najciekawsze wyda-
rzenie z  perspektywy naszej lo-
kalnej społeczności miało miejsce 
w  75 min. Właśnie wtedy de-
biut w koszulce pierwszej druży-
ny Łódzkiego Klubu Sportowego 
zanotował Jakub Romanowicz ze 
Strykowa. 

Jakub Romanowicz to 20-let-
ni pomocnik, który do Łódzkie-
go Klubu Sportowego trafił w lip-
cu 2018 roku. Przez znaczą część 
dotychczasowego pobytu w  Ło-
dzi dwudziestolatek grał w  dru-
giej drużynie ŁKS-u, a  ostatni 
sezon spędził na wypożyczeniu 
w Pogoni Siedlce, gdzie rozegrał  
17 spotkań, zaliczając przy tym 
jedną asystę. Wcześniej wystę-
pował w  drużynach juniorskich 
UKS SMS Łódź oraz Jagiellonii 
Białystok. 

W obecnym sezonie Romano-
wicz był kluczową postacią dru-
żyny rezerw, która po 12 kolej-
kach jest liderem IV ligi. Młody 
skrzydłowy wpadł w  oko szko-
leniowcowi łodzian Wojciecho-
wi Stawowemu podczas me-

czu Okręgowego Pucharu Polski 
z Borutą Zgierz. Dla ŁKS II ro-
zegrał w  tym sezonie jedenaście 
meczów, w których zdobył dwie 
bramki i  zanotował sześć asyst. 

W spotkaniach pierwszej drużyny 
ma występować z numerem 21, bo 
jak należy się spodziewać, na tym 
jednym występie się nie skończy. 
Z  dniem 9 października Kuba, 

na którego znajomi wołają „Sia-
ra” został przeniesiony do składu 
pierwszej drużyny ŁKS-u. Kibice 
łódzkiego klubu bardzo pozytyw-
nie zareagowali na wejście mło-
dego strykowianina do drużyny. 
„Bardzo fajnie powalczył.”, „Do-
bra zmiana.”, „Chciałbym go zo-
baczyć od początku w  miejscu 
Gryszkiewicza.” – komentują jego 
występ internauci. 

Pojawienie się na boisku mło-
dego zawodnika było niewątpli-
we spełnieniem marzeń nie tyl-
ko jego, ale i rodziców, którzy od 
dawna kibicują drużynie z Łodzi 
i  wspierali swojego podopiecz-
nego na każdym etapie dotych-
czasowej kariery. Osoby blisko 
związane z  rodziną komentują, 
że jest to niewątpliwy sukces, ale 
przede wszystkim także nagroda 
za trud i wyrzeczenia jakie od naj-
młodszych lat narzucił sobie za-
wodnik. – Kiedy byliśmy młodsi 
Kuba często odmawiał wyjazdów 
na łyżwy czy narty. Często nawet 
rezygnował z gry w piłkę na orli-
ku, żeby nie nabawić się przypad-
kowej kontuzji – mówi nam jego 
przyjaciel z dzieciństwa.

Wszyscy są jednak zgodni, że 
to dopiero pierwsze kroki w  za-
wodowej piłce i  jeszcze wiele 
przed nim. ŁKS aktualnie zajmuje 
pierwsze miejsce na zapleczu Eks-
traklasy i pewnie zmierza w stro-
nę awansu, dlatego należy mieć 
nadzieję, że w  przyszłym sezo-
nie gracza ze Strykowa będziemy 
oglądać już w  najwyższej klasie 
rozgrywkowej w kraju. A kto wie, 
może nawet w reprezentacji?  ek

Strykowianie z medalami podczas wyścigu w Parzęczewie.
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Czynne uprawianie 
sportu stymuluje 
w organizmie 
endorfiny, które są 
hormonem szczęścia 
w życiu człowieka.

Jakub romanowicz pseud. „Siara” podczas meczu jeszcze w barwach 
drugiej drużyny ŁKSu.
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motocross | III Runda mSPC

Udana runda dla KM Stryków
Zawodnicy Klubu 
Motorowego ze Strykowa 
w niedzielę, 11 października 
udali się do Serok, gdzie 
rozegrano trzecią i ostatnią 
runde Mistrzostw Strefy 
Polski Centralnej.

W zawodach O Puchar Wójta 
Gminy Łyszkowice udział wzięła 
liczna grupa zawodników ze Stry-
kowa. W ostatniej rundzie MSPC 
strykowianie spisali się bardzo do-
brze, zdobywając łącznie 686 pkt., 
co tego dnia dało im drugi wynik 
w  gronie klubów, a  ostatecznie  
4. miejsce w  klasyfikacji druży-
nowej całego sezonu. Na ten do-
robek w  największym stopniu 
przyczynił się hubert miśkie-
wicz, który zajął 2. miejsce w kla-
sie MX2C. W  tej samej grupie 
ósmy był Dominik markowicz, 
dwunasty Filip Superson, czter-
nasty Przemysław Skrzyniarz,  
a  19-ty Damian Wąsik. W  ge-
neralce Miśkiewicz także zajął 
2. miejsce, a  przegrał jedynie ze 
zwycięzcą niedzielnych zawodów 
Mateuszem Mireckim z TMC Tar-
nów. W ogólnym zestawieniu Su-
person uplasował się na 13. miej-
scu, Markowicz zajął 16. miejsce, 
Wąsik – 19., a  Skrzyniarz – 23.

Blisko podium w  klasie MX 
Open był Damian Kwestarz, 
który ostatecznie zajął 6. miejsce 
z  zaledwie 1 pkt. straty do trze-
ciego Kamila Śmigiela z GAMK 
Gdańsk. Strykowski motocrosso-
wiec pechowo, bo na 4. miejscu 
został sklasyfikowany w  gene-
ralce. KM Stryków liczną repre-
zentację miał w młodej kategorii 
MX65. Na 7. miejscu w Serokach 
uplasował się maksymilian 
Przewoźny, 10-ty był Stani-
sław Krul, a 11-ty Mikołaj Kac-
przak. Cała trójka zapracowała 
na wysokie miejsca w generalce, 
a były to odpowiednio lokaty szó-
sta, ósma i dziewiąta.

Bardzo ciekawa była rywali-
zacja w klasie MX Masters. Naj-
wyżej spośród zawodników Stry-
kowa sklasyfikowano tomasza 

mikołajczyka, który był siód-
my, a  niewiele za nim do mety 
na 10. miejscu dotarł radosław 
Zdziarski. Obaj w generalce nie 
liczyli się, ponieważ był to dla 
nich pierwszy i jedyny start w Mi-
strzostwach Strefy Polski Central-
nej 2020. Mikołajczyk uplasował 
się na 17. miejscu, a Zdziarski na 
19. Warto dodać, że w Serokach 
wystartowali także początkujący 
adepci motocrossu w klasie mini. 
Na podium stanęła dwójka zawod-
ników ekipy 115 Moto Kids Team 
Stryków. Wygrał tymoteusz 
Dąbrowski, a drugi był Kacper 
Kuśmider. Tuż za podium upla-
sował się Filip Smolczyński, 
a szósty był antoni Krzyżewski. 

Przed zawodnikami Klubu Mo-
torowego ze Strykowa już ostatnie 
starty w tym sezonie. Pozostały je-
dynie zawody kończące zmagania 
w  Mistrzostwach Okręgu Łódz-
kiego w Cross Country, które za-
planowano już niedługo w Stryko-
wie i Częstochowie odpowiednio 
w  dniach 25 października oraz  
8 listopada.  wp

Piłka nożna | 13. kolejka IV ligi

Lebioda poprowadził 
Stal do zwycięstwa
Głownianie pewnie 
zgarnęli 3 pkt.  
na trudnym terenie 
w Zduńskiej Woli.

 Pogoń Zduńska Wola – Stal 
Głowno 0:3 (0:1)

Bramki dla Stali: Eryk Lebioda 2 
(44 i 74 min.) oraz Robert Ogórek 
(w 72 min.).

Stal: Kocemba – Grzyb, Osiński,  
T. florczak, Albert Waśkiewicz – 
mospinek, Będor (D. florczak), Tu-
liński (Nowak), Szymczak (Kuciń-
ski), Antoni Waśkiewicz (Ogórek) 
– Lebioda.

W sobotę, 10 października dru-
żyna piłkarzy z Głowna rozegrała 
13. kolejkę IV Ligi. Stal spisała się 
znakomicie i pokonała niewygod-
nego rywala 3:0.

Spotkanie zapowiadało się na to 
z gatunku trudnych, ale z szansa-
mi na komplet punktów. Gospoda-
rze zajmowali miejsce w połowie 
tabeli, ale ich skład z  pewnością 
pozwala na więcej. Pogoń ma 
w swoich szeregach takich piłka-
rzy, jak Mateusz Broź czy Prin-
cewill Okachi, czyli zawodnicy 
z przeszłością gry w Ekstraklasie. 
Głowno natomiast to młoda dru-
żyna z wieloma wychowankami, 
głodna sukcesów i ten głód w so-
botę w Zduńskiej Woli okazał się 
górą.

Od pierwszej minuty obie 
drużyny toczyły walkę głównie 
w  środku pola. Pierwszą okazję 
w  30 min. miał Eryk Lebioda, 
ale głowieński napastnik przegrał 
pojedynek sam na sam z  Jaku-
bem Kowalskim. W  odpowiedzi 
doskonałą okazję zamarnowa-
li gospodarze. Oko w oko z Mi-
chałem Kocembą stanął Broź, 
ale trafił w słupek, a dobitka ko-
legi z zespołu okazała się niesku-
teczna. Do trzech razy sztuka, jak 
to się mawia i w trzeciej świetnej 
sytuacji w meczu kibice obejrze-
li w końcu bramkę, którą zdobył 
Lebioda, który wykorzystał błąd 
obrony Pogoni i  z kilku metrów 
trafił do siatki.

Druga połowa zaczęła się od 
mocnego uderzenia Stali. Po-

nownie sam na sam z  bramka-
rzem wyszedł Lebioda, ale bram-
karz gospodarzy znów był górą.  
W  72 min. głownianie podwyż-
szyli prowadzenie, gdy w stupro-
centowej sytuacji nie pomylił się 
Robert Ogórek. Kilka chwil póź-
niej było już po meczu, bowiem 
Lebioda po raz drugi trafił do 
bramki, zamykając akcję po poda-
niu wzdłuż linii bramkowej, dzięki 
czemu zdobył swojego jedenaste-
go gola w sezonie. 

Ostatecznie Stal pewnie zwy-
ciężyła w Zduńskiej Woli 3:0 i do 
kolejnego ligowego pojedynku 
z  Wartą Sieradz przystąpi pew-
na siebie. Podopieczni trenerów 
Przemysława i  Adama Gibałów 
spotkanie z trzecimi w tabeli sie-
radzkimi piłkarzami rozegrają 
w sobotę, 17 października o godz. 
15:00 na Stadionie im. Tomasza 
Szcześniaka w  Głownie przy ul. 
Kopernika 37.  wp

 13. kolejka: ŁKS II Łódź – Zjed-
noczeni Stryków 1:1, Andrespolia 
Wiśniowa Góra – Włókniarz Zelów 
2:3, Pogoń Zduńska Wola – Stal 
Głowno 0:3, Polonia Piotrków 
Trybunalski – Orzeł Nieborów 
1:0, Skalnik Sulejów – Ceramika 
Opoczno 0:0, Omega Kleszczów – 
mKP Boruta Zgierz 1:1, Warta Sie-
radz – Warta Działoszyn 2:0, Czar-
ni Rząśnia – Jutrzenka Warta 1:2, 
GKS Orkan Buczek – Keeza Ter-
my Ner Poddębice 5:3, Jutrzenka 
Drzewce – LKS Kwiatkowice 1:7.

1. ŁKS II Łódź 13 35 43-13

2. mKP Boruta Zgierz 13 35 33-9

3. GKS Orkan Buczek 13 32 48-16

4. Warta Sieradz 13 29 42-18

5. Stal Głowno 13 29 24-13

6. Zjednoczeni Stryków 13 23 23-15

7. LKS Kwiatkowice 13 21 34-18

8. Polonia Piotrków Tryb. 13 19 22-23

9. Omega Kleszczów 13 18 28-18

10. Pogoń Zduńska Wola 13 18 21-20

11. Orzeł Nieborów 13 16 26-24

12. Jutrzenka Warta 13 16 18-22

13. Włókniarz Zelów 13 14 20-22

14. Skalnik Sulejów 13 14 21-23

15. Warta Działoszyn 13 13 19-25

16. Andrespolia Wiś. Góra 13 10 22-35

17. Jutrzenka Drzewce 13 10 16-43

18. Czarni Rząśnia 13 4 10-38

19. Keeza Termy Ner Poddębice 13 4 13-53

20. Ceramika Opoczno 13 3 5-40

hubert miśkiewicz z Km Stryków (pierwszy z lewej) w tym sezonie praktycznie nie schodzi z podium.
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Podium klasy mini zostało zdominowane przez młodzież Strykowa. 
Wygrał Tymoteusz Dąbrowski, a drugi był Kacper Kuśmider.

fO
T.

 K
Lu

B
 m

O
TO

R
O

W
y

 S
TR

y
Kó

W
/f

B

Drużyna Stali Głowno w Zduńskiej Woli miała wiele powodów  
do radości. Głownianie grają coraz efektywniej i nadal efektownie.
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ProGNoZa PoGoDy | 15.10.2020 – 21.10.2020

SytuacJa SyNoPtycZNa: 
Pogodę kształtuje układ niżowy. Napływa 
chłodna masa powietrza polarno-morskiego.

cZWartEK – PIątEK: 
W czwartek pochmurno, przelotne opady 
deszczu, chłodno. W piątek zachmurzenie duże, 
ale bez opadów, chłodno. Widzialność dobra. 
Wiatr północny i północno-wschodni, słaby,  
3-4 m/s. Temp. max w dzień: od + 11 st. C  
w czwartek do + 9 st. C w piątek.  
Temp. min w nocy: + 6 st. C do + 5 st. C.

SoBota – NIEDZIEla: 
W sobotę zachmurzenie duże, możliwy przelotny 
deszcz, chłodno. W niedzielę zachmurzenie 
duże z przejaśnieniami, możliwy przelotny 
deszcz, chłodno. Widzialność dobra. Wiatr 
zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s. 
Temp. max w dzień: + 7 st. C w sobotę do + 9 st. 
C w niedzielę. Temp. min w nocy: + 4 st. C  
do + 3 st. C.

PoNIEDZIaŁEK – WtorEK – ŚroDa: 
Zachmurzenie duże z przejaśnieniami, lokalnie 
przelotne opady deszczu. Widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana. Wiatr  
z zachodu, słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s. 
Temp. max w dzień: + 9 st. C do + 11 st. C. 
Temp. min w nocy: + 6 st. C do + 5 st. C.

BIuRO mETEOROLOGICZNE CumuLuS

ProGNoZa BIomEtEoroloGIcZNa  
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 
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Wieści z Głowna i Strykowa
członek Stowarzyszenia Gazet Lokalnych
Edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy Łowiczanin”
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Koszykówka | Stryków

TK Basket Stryków z przytupem zaczął sezon
Mimo wielu perturbacji 
strykowianki 
z sukcesem przystąpiły 
do nowego sezonu 
w Wojewódzkiej Lidze 
Koszykówki U-17.

W ostatnich tygodniach stry-
kowski klub ma wielki problem 
z  normalnym funkcjonowaniem. 
Stryków od lat boryka się z pro-
blemami infrastruktury sportowej, 
a  sytuacja epidemiczna w  kraju 
przelała już szalę goryczy. Koszy-
karki TK Basket trenują w jesien-
nych warunkach na orliku, jeżeli 
oczywiście pozwala na to pogo-
da. Brak dostępu do hali związany 
jest z pandemią koronawirusa, ale 
władze Miasta i  Burmistrz Stry-
kowa Witold Kosmowski mają 
niebawem zareagować na ten de-
ficyt. Trenerzy TK Basket Bartło-
miej Szczepaniak, Jacek le-
wandowski i Paulina madej 
w trudnych czasach sprostali jed-
nak wyzwaniu i zdołali zorganizo-
wać zajęcia, by jak najlepiej przy-
gotować się do sezonu.

Najpierw pod koniec września 
w ramach przygotowań do nowe-
go sezonu zespół z najstarszej gru-
py klubu ze Strykowa wziął udział 
w Turnieju w Wiśle, gdzie rywa-
lizował z wymagającymi rywala-
mi. TK Basket wrócił do domów 
z medalami i niezwykle cennym 
doświadczeniem, co przełożyło 
się na korzystny wynik w pierw-
szym meczu ligowym przeciwko 
AKS SMS Geocover Łódź, któ-
ry rozegrano w  sobotę, 10 paź-
dziernika w Łodzi. Pierwotnie go-
spodarzem miał być TK Basket, 
ale na prośbę strykowian mecz 
z  wiadomych względów odbył 

się w łódzkiej hali przy ul. Milio-
nowej 12. Strykowski zespół tyl-
ko w  pierwszej partii miał pro-
blem z przełamaniem rywalek, ale 
ostatecznie wygrał zdecydowanie 
76:54. Do zwycięstwa drużynę 
gości poprowadziły aleksandra 
Kowalska – 21 pkt. i martyna 
Goszczyńska – 27 pkt. Kolejny 
mecz TK Basket znów rozegra na 
wyjeździe w sobotę, 17 paździer-
nika przeciwko PTK Pabianice.

 aKS SmS Geocover Łódź – tK 
Basket Stryków 54:76 (16:14, 
10:19, 12:21, 16:22)

tK Basket: Iga Nalberczyńska – 6 

pkt., Wiktoria Rutkowska – 2 pkt., 
Klaudia Adamczewska, Zuzanna 
Szremska – 6 pkt., Zofia Kowalska 
– 2 pkt., Karolina żygadło – 6 pkt., 
Aleksandra Kowalska – 21 pkt., Zu-
zanna Lipińska – 6 pkt. i martyna 
Goszczyńska – 27 pkt.

 1. kolejka: Widzew Łódź – PTK 
Pabianice 66:41, Basket 4Ever 
Liceum Sportowe Pabianice – Ba-
sket 4Ever Ksawerów II 89:35, AKS 
SmS Geocover Łódź – Towarzy-
stwo Koszykówki Basket Stryków 
54:76, ŁKS Koszykówka Kobiet 
Łódź – KS APP Intenso Kutno 
88:37, uKS Basket SmS Aleksan-
drów Łódzki – pauza.

1. Basket 4Ever Pabianice 1 2 89:35

2. ŁKS KK Łódź 1 2 88:37

3. Widzew Łódź 1 2 66:41

4. tK Basket Stryków 1 2 76:54

5. AKS SmS Geocover Łódź 1 1 54:76

6. PTK Pabianice 1 1 41:66

7. KS APP Intenso Kutno 1 1 37:88

8. Basket 4Ever Ksawerów II 1 1 35:89

 Następna, 2. kolejka odbędzie 
się w sobotę, 17 października: AKS 
SmS Geocover Łódź – ŁKS Koszy-
kówka Kobiet Łódź, Basket 4Ever 
Ksawerów II – Widzew Łódź, PTK 
Pabianice – TK Basket Stryków, 
uKS Basket SmS Aleksandrów 
Łódzki – Basket 4Ever LS Pabiani-
ce, KS APP Intenso Kutno – pauza.

Warto także dodać, że w  nie-
dzielę, 11 października trójka za-
wodniczek TK Basket Stryków 
reprezentowała klub podczas nie-
zwykle prestiżowej imprezy Mar-
cin Gortat Basketball Clinic 2020. 
Martyna Goszczyńska, Aleksan-
dra Kowalska i Karolina żyga-
dło znalazły się w gronie 24 za-
wodniczek z  całej Polski, które 

podnosiły swoje umiejętności pod 
okiem trenerów klubowych (ze 
Strykowa byli to Paulina Madej 
i Bartłomiej Szczepaniak) i sztabu 
szkoleniowego z gwiazdą polskiej 
koszykówki i byłym zawodnikiem 
NBA marcinem Gortatem na 
czele oraz Maciejem Zielińskim, 
Łukaszem Wiśniewskim, czy 
Kacprem Lachowiczem.  wp

Sport szkolny | Głowno

Uczniowie głowieńskich szkół znów z medalami
Choć pandemia 
koronawirusa nie daje za 
wygraną to dzięki wysiłkowi 
i staraniom organizatorów, 
a także nauczycieli udaje 
się podtrzymać sportowego 
ducha rywalizacji wśród 
dzieci i młodzieży szkolnej.

A ta w Głownie osiąga znako-
mite sukcesy sportowe. Uczenni-
ce I Liceum Ogólnokształcącego 
w Głownie pod opieką nauczycie-
la wychowania fizycznego Bartło-
mieja Pakowskiego na przełomie 
września i  października wzięły 
udział w  rozgrywkach Licealia-
dy w koszykówce dziewcząt 3 x 3. 
Głownianki w składzie: Wiktoria 
Skowron, Iga Nalberczyńska, Zu-
zanna Szremska i Oliwia Kot oka-
zały się bezkonkurencyjne w Mi-

strzostwach Powiatu Zgierskiego 
w cuglach wygrywając wszystkie 
spotkania. W  Finale Wojewódz-

kim uczennice I LO w  Głow-
nie w  powiększonym o  Klaudię 
Adamczewską zespole w gronie 8 

ekip, mistrzów powiatów, pecho-
wo zajęły 5. miejsce w wojewódz-
twie. Głownianki dopiero po do-
grywce uległy w meczu o awans 
z  grupy z  późniejszymi triumfa-
torkami z Łodzi, a później zdecy-
dowanie ograły rywalki z Klesz-
czowa.

Ducha walki pokazali tak-
że biegacze I LO w  Głownie. 
W  Mistrzostwach Województwa 
Łódzkiego Indywidualnych Bie-
gów Przełajowych szóstka gło-
wieńskich uczniów reprezento-
wała powiat zgierski. W  gronie 
dziewcząt na dystansie 1000 m 
Iga Nalberczyńska, Milena Szy-
mańska i  Klaudia Adamczewska 
uplasowały się w połowie stawki, 
a  wśród chłopców Jakub Będor, 
Miłosz Mospinek i Patryk Tuliń-
ski po przebiegnięciu 1500 m za-
jęli miejsca w  drugiej dziesiątce 
zawodów.

Z kolei trzy medale w  Mi-
strzostwach Powiatu Zgierskiego 
w  Sztafetowych Biegach Przeła-
jowych zdobyli uczniowie Szko-
ły Podstawowej nr 1 w Głownie. 
Podopieczni nauczycieli wycho-
wania fizycznego Pauliny Gamli, 
Marcina Moszczyńskiego, Adria-
na Tomczyka i  Sylwestra Jasiń-
skiego zdobyli 2. miejsce w Igrzy-
skach Młodzieży Szkolnej wśród 
dziewcząt oraz dwa brązowe me-
dale w  Igrzyskach Dzieci wśród 
dziewcząt i  chłopców. Ponadto 
w IMS chłopców głownianie za-
jęli 4. miejsce. SP nr 1 w Głow-
nie reprezentowali: Lena Melnyk, 
Antonina Michalak, Magdale-
na Wojtczak, Nikola Kwiatkow-
ska, Maja Wosińska, Aleksandra 
Burdka, Zuzanna Sitkiewicz, Kla-
ra Rakowska, Natalia Surma, Ju-
lia Wróbel, Olaf Zuchora, Rafał 
Zalewski, Olaf Olaszczyk, Piotr 
Dałek, Bartłomiej Szcześniak, 
Kasjan Broszko, Jakub Puk, Da-
wid Janicki, Dawid Dąbrowski, 
Alan Milczarek, Julia Rakowska, 

Aleksandra Kubińska, Aldona 
Wykrętowicz, Amelia Adamska, 
Agnieszka Baleja, Oliwia Szy-
mańska, Wiktoria Więcławska, 
Natalia Góralska, Antoni Abra-
mowicz, Wiktor Burdka, Jakub 
Stasiak, Ernest Dulemba, Dorian 
Pawlukiewicz, Iwo Zuchora, Ni-
kodem Zych, Nikodem Jacaszek 
oraz Dawid Legęć. Zachęcamy do 
odwiedzenia profilów szkół I LO 
w Głownie i SP nr 1 w Głownie na 
Facebook’u.

W minionym tygodniu rywa-
lizowali również uczniowie I LO 
w ramach Mistrzostw Powiatu 
Zgierskiego w sztafetowych bie-
gach przełajowych. Głownianie 
pod opieka nauczyciela wycho-
wania fizycznego Bartłomieja Pa-
kowskiego zajęli 1. miejsce i zde-
klasowali pozostałe szkoły. I LO 
reprezentowali: Miłosz Mospinek, 
Kacper Leszczyński, Maciej Be-
nedykczak, Oskar Bursiak, Kac-
per Pieniążek, Patryk Tuliński, 
Wojciech Kobacki oraz Jakub Bę-
dor.  wp

marcin Gortat w otoczeniu strykowskich koszykarek TK Basket.
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Zespół tK Basket Stryków u-17 osiągnął swój cel podczas Turnieju Basketu w Wiśle.
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uczennice głowieńskiego I lo (pomarańczowe stroje) zostały 
mistrzyniami Powiatu w koszykówce 3 x 3 i były w wojewódzkich finałach.
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Kuba ze Strykowa 
zadebiutował w ŁKS-ie
w Fortuna I lidze. str. 29

KalENDarZ
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Kolarstwo | Szosa

Ślężański Mnich w rękach strykowian
Wspaniałe zakończenie 
sezonu w wykonaniu 
kolarzy LUKS 
Dwójki Danielo 
Sportswear Stryków. 
Po wielu latach starań 
strykowianie w końcu 
zdobyli popularnego 
„Ślężańskiego 
Mnicha”.

Ostatni szosowy akcent sezo-
nu kolarskiego 2020 miał miej-
sce w  niedzielę, 11 października 
w  Sobótce. XXXII Międzynaro-
dowy Wyścig Kolarski „Ślążań-
ski Mnich” pierwotnie miał odbyć 
się na początku kwietnia, ale z po-
wodu wybuchu pandemii korona-
wirusa w Polsce został odwołany. 
W  Sobótce zamiast inauguracji 
zorganizowano za to zakończenie 
sezonu na szosie, które wypadło 
świetnie dla młodych kolarzy ze 
Strykowa.

14-osobowa grupa pod opieką 
trenerów Władysława Kró-
la i Wojciecha Pożarlika wy-
startowała w  gronie ponad 140 
zawodników w  dwóch katego-
riach wiekowych. W każdej z nich 
LUKS Dwójka osiągnął znaczą-
ce sukcesy. W najmłodszej grupie 
żaków (11-12 lat) na podium sta-
nęła dwójka zawodników Stryko-
wa. Po przejechaniu 17 km mor-
derczej trasy wokół Góry Ślęży 
z  piekielnie trudnym podjazdem 
na metę na jej szczycie na 2. miej-
scu finiszował Bartosz Zelcer, 
a  tuż za jego plecami uplasował 
się maciej Stefański. W tej sa-
mej grupie 13-ty był Jakub Pa-

cholec, a 28. miejsce zajął Miłosz 
Grochocki. Z kolei wśród dziew-
cząt żaczek na 11. miejscu upla-
sowała się magdalena ciołek, 
dla której był to debiut w szoso-
wym klasyku.

Na tym samym dystansie rywa-
lizowały także młodziczki (13-14 
lat). Znakomicie zaprezentowa-
ła się aleksandra Patora, któ-
ra na górę wjechała na 2. miejscu, 
ustępując jedynie Nikoli teodo-
ridis z MKS Polkowice. Na 23. 
miejscu w gronie dziewcząt upla-
sowała się z  kolei Oliwia Wyla-
złowska. Sukces i  zdobycie Ślę-
żańskiego Mnicha było zatem 

bardzo blisko i w końcu udało się 
to michałowi Strzeleckiemu. 
Młodzicy mieli do pokonania 2 
rundy, a więc 34 km trasy. Stry-
kowianie jechali bardzo aktywnie 
i na drugim okrążeniu trójka za-
wodników LUKS Dwójki znala-
zła się w  15-osobowej ucieczce. 
Na ostatnich metrach pasjonują-
cą walkę o  zwycięstwo stoczył 
Strzelecki, który o kilka długości 
roweru wyprzedził pozostałych 
rywali Patryka Goszczurne-
go z UKS Zefir Wola Droszew-
ska i thijsa theunsa z Wiile-
brordwilvooruit. Wysoko, bo na 
10. miejscu uplasował się Jakub 

Gadecki, 11-ty był Erik Pacholec, 
31. miejsce zajął Sebastian Szkla-
rek, 33. miejsce Łukasz Machnie-
wicz, 61-y był debiutujący na szo-
sie Przemysław Królikowski, 
a  65-ty Mateusz Ciołek. Michał 
Strzelecki jest pierwszym kola-
rzem strykowskiego klubu, które-
mu udało się wygrać prestiżowy 
wyścig „Ślężański Mnich”, w któ-
rym startowali nie tylko kolarze 
z całego kraju, ale także z zagra-
nicznych ekip, m.in. z Holandii.

Sezon 2020 na szosie stryko-
wianie już zakończyli. Na podsu-
mowania przyjdzie jeszcze czas, 
ale już teraz można powiedzieć, 
że był on bardzo udany. Przed 
nami okres rozetrenowania i kilka 
startów w mtb. Pod znakiem za-
pytania stoi występ kolarzy LUKS 
Dwójki w grudniowych Mistrzo-
stwach Polski Szkółek Kolarskich 
na torze, które były ostatnim spor-
towym akcentem każdego roku, 
ale z powodu pandemii tegorocz-
na edycja może zostać przełożona 
na wiosnę.  wp

Piłka nożna | 13. kolejka IV Ligi

Zjednoczeni powstrzymali lidera w Łodzi bez kapitana
Strykowscy piłkarze 
zdobyli cenny punkt 
i sprawili, że rezerwy 
ŁKS-u po raz drugi 
w tym sezonie zgubiły 
punkty.

łks ii łódź  1 (1)
zjednoczeni  1 (1)

Bramkę dla Strykowa zdobył 
w 44 min. mateusz Jaworski.
Zjednoczeni: Polit – Wodziński, 
Chądzyński (w 62 min. Cupriak), 
Dembiński (77 majewski), figurski – 
Bełdziński, Pabjańczyk, Potocki (90 
Skwara), Chmielewski (91 Ściślew-
ski) – Periżhok, Jaworski (62 Nouri).

Nie taki lider straszny jak go 
malują. Tak po meczu 13. kolejki 
w sobotę, 10 października w Ło-
dzi mogą powiedzieć piłkarze 
Zjednoczonych Stryków. Rezer-
wy ŁKS-u po zaciętym spotkaniu 
zremisowały ze strykowskim klu-
bem 1:1.

Trener Łukasz Wijata w  me-
czu z  łodzianami nie mógł sko-
rzystać m.in. z  usług kapitana 
Tomasza Lenarta. Drużyna go-
ści dobrze jednak zaczęła sobot-
ni pojedynek, gdy była blisko 
strzelenia bramki po uderzeniu 
z  rzutu wolnego przez Konrada 
Bełdzińskiego. Chwilę później 
fatalne podanie jednego z  gra-
czy Zjednoczonych wykorzystał 
Dariusz Gmosiński, który wy-
korzystał pojedynek sam na sam 

z Hubertem Politem i bez proble-
mów trafił do siatki. W kolejnych 
minutach przewagę miał ŁKS 
II, który dość łatwo dostawał się 
pod bramkę Strykowa, ale piłka-
rzom gospodarzy brakowało wy-
kończenia. W 44 min. szczęście 
uśmiechnęło się do gości. Obroń-
ca rezerw ŁKS-u w  kuriozalny 
nieco sposób wybijał piłkę z wła-
snego pola karnego, trafiając po 
drodze swojego klubowego kole-
gę w rękę. Sędzia nie mógł zro-

bić nic innego niż wskazać na 
wapno. Jedenastkę na bramkę za-
mienił będący w wysokie formie 
wychowanek Łódzkiego Klubu 
Sportowego Mateusz Jaworski.

Druga połowa była zdecydo-
wanie lepsza w wykonaniu gości. 
Podopieczni trenera Łukasza Wi-
jaty od początku próbowali akcji 
oskrzydlających i często zagraża-
li bramce ŁKS-u po dośrodkowa-
niach z bocznej strefy. Po stałym 
fragmencie gry Zjednoczeni po-

winni strzelić nawet gola, ale strzał 
z kilku metrów został instynktow-
nie sparowany przez bramkarza 
z  Łodzi. Gospodarze także mie-
li swoje okazje, ale obrona gości 
i bramkarz Strykowa stali na po-
sterunku i ostatecznie Zjednocze-
ni urwali punkty liderowi.

Następny ligowy mecz drużyna 
ze Strykowa rozegra na własnym 
stadionie. W sobotę, 17 paździer-
nika o godz. 15:00 rywalem Zjed-
noczonych będzie Polonia.  wp

michał Strzelecki włożył potworny wysiłek w zwycięstwo na Ślęży.
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medaliści z Sobótki, od lewej: Bartosz Zelcer, michał Strzelecki, maciej Stefański i aleksandra Patora. 
LuKS Dwójka Stryków był dominującym zespołem podczas ostatniego wyścigu w sezonie.
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mateusz Jaworski pokonuje bramkarza rezerw ŁKS-u z rzutu karnego, co daje 1 pkt. strykowianom.
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SoBota, 17 PaźDZIErNIKa:
 godz. n/u – Boisko w Kopance, 

9. kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo łódzkiej a-klasy, grupy II: 
lKS Kalonka – lKS Błękitni 
Dmosin;

 9.30 – hala mOSiR przy ul. Gro-
ta-Roweckiego 3 w Pabianicach, 
2. kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo Wojewódzkiej ligi Koszy-
kówki do lat 17 dziewcząt: PtK 
Pabianice – tK Basket Stry-
ków;

 10.00 – Stadion miejski im. 10 PP 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 12. 
kolejka II ligi wojewódzkiej pił-
ki nożnej młodzików D1: muKS 
Pelikan-2008 Łowicz – ŁKS 
Łódź Sa;

 11.00 – ZSP nr 3 w Łowiczu, ul. 
Powstańców 1863 roku nr 12 d;  
2. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki kadetów u15: KKS 
Bzura-2006 Łowicz – ŁKS I 
Szkoła Gortata Łódź;

 15.00 – Stadion im. Tomasza 
Szcześniaka przy ul. Kopernika 
37 w Głownie, 14. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo łódzkiej 
IV ligi: KS Stal Głowno – Warta 
Sieradz;

 15.00 – Stadion im. mirosława 
Koprowskiego przy ul. Brzeziń-
skiej 24 w Strykowie, 14. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo łódz-
kiej IV ligi: mKS Zjednoczeni 
Stryków – PKS Polonia Piotr-
ków trybunalski;

  15.30 – Boisko przy ul. Głównej 
w Justynowie, 9. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo łódzkiej 
a-klasy, gr. II: lZS Justynów – 
Struga Dobieszków;

NIEDZIEla, 18 PaźDZIErNIKa:
  11.00 – Boisko przy ul. żwirki 1 

w Głownie, 10. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo skiernie-
wickiej B-klasy, gr. VII: Iskra 
Głowno – Kopernik Kiernozia;

 11.15 – Stadion miejski w Łowi-
czu, ul. Stefana Starzyńskiego 6/8;  
11. kolejka III ligi piłki nożnej 
– grupa I: KS Pelikan Łowicz – 
rKS radomsko;

 12.30 – hala OSiR nr 2 w Łowi-
czu, ul. Topolowa 2; 2. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
kadetów u15: umKS Księ-
żak-2006 Łowicz – KS Kutno;

  16.00 – Boisko sportowe przy 
ul. Głównej 31 w Swędowie,  
10. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo łódzkiej B-klasy, gr. 
II: huragan Swędów – Zryw 
Śliwniki;

  17.00 – Boisko sportowe 
przy ul. milionowej 12 w Łodzi;  
9. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo łódzkiej B-klasy, gr. 
I: aKS SmS II Łódź – Powsta-
niec Dobra.

tK Basket Stryków 
z przytupem wszedł
w nowy sezon. str. 31




